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Torek: Tednikov kopalni dan
Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v Termalnem 

Kupon ne velja med zimskimi, prvomajskimi, krompirjevimi in 

-50 %
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Podravje
Gorišnica � Krajane 
jezi razrita cesta

� Stran 5
Podravje
Turniški park �

40.000 € za 270 m 
sprehajalnih poti 

� Stran 4
Podravje
Ormož � Kdaj se 
bo začela obnova 
razpadajoče čistilne 
naprave

� Stran 5
Svetujemo
Ob dnevu spomina
� Za lepo urejen 
kotiček večnega 
počitka

� Strani 8 in 9
Šport
Nogomet �

Prvim v sezoni je 
uspelo Šumarjem

� Stran 17

SPORED

Irena Shyama Hlebš
Od Videospotnic do športa

Maja Oderlap
Prepričala brez odvečnega pompa na odru TOČKA

1

Jan Bučar
Živalsko zaljubljen!

Blanca Soto
Vrnitev  
v velikem slogu

Od 18. 10.

do 24. 10.

2019

TV-spored

V središču
V Podravju letos že 45 
samomorov in poskusov 
samomora

� Strani 6 in 7

Kronika �

Četrtina vseh 
obrazcev za napotitve 
delavcev v EU izdanih 
na območju Ptuja � Stran 12

Ptuj �
Že prva faza prenove 
OŠ Mladika dražja 
od predvidene

� Stran 2

Foto: Črtomir GoznikČ

Podravje � Kako se bo končal destrniško-juršinski koncesijski poker

Skriti asi v rokah Lasbaherja in Simoničeve
Potem ko se je izkazalo, da danes Ambulanta Mršnik na Destrniku kljub preteklim nepravilnostim deluje v skladu z za-
konodajo, se novoustanovljena civilna iniciativa zaradi nezadovoljstva pacientov zavzema za odhod psihiatra Mršnika 
in njegove nove zdravnice Prelčeve ter vrnitev priljubljene zdravnice Simoničeve. Očitno pa jo že snubi tudi juršinski 
koncesionar Lasbaher. Več na straneh 2 in 3.

Haloze �
V samo petih letih 
za 120 hektarjev 
manj vinogradov

� Strani 6 in 7
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Vrsto let so vodstvo OŠ Mladi-
ka, učenci in njihovi starši posluša-
li obljube o začetku nujno potreb-
nih vlaganj v šolsko stavbo. Letos 
naj bi jih končno tudi udejanjili in 
že ta mesec bi se morala začeti 
obnova stavbe učenosti ob Dravi. 
Toda čisto gladko ne gre, saj je ce-
novna ponudba izbranega izvajal-
ca za dela krepko višja od kupčka 
denarja, ki ga je vodstvo občine 
namenilo za prvo fazo prenove. 
Ocena vrednosti projekta v prvi 
fazi je bila nekaj manj kot 760.000 
evrov, od tega vrednost gradnje 
652.000 evrov, izbrana ponud-
ba izvajalca gradnje pa je višja 
za 188.537 evrov. Nova vrednost 
investicije tako znaša 943.477 
evrov. Kar 772.000 evrov bo za 
prvo fazo prispevala ptujska 
občina, Kohezijski sklad okrog 
145.000, ministrstvo za izobraže-
vanje pa borih 25.666 evrov.

Zakaj so izbrali 
dražjega izvajalca

Na razpis oz. javno naročilo za 
izvajalca del v prvi fazi, ki ga je MO 
Ptuj objavila 12. junija letos, sta se 
v roku prijavila dva gradbenika: 
podjetji Tames, d. o. o., in Marko-
mark Nival graditeljstvo, d. o. o. 
Med prispelima ponudbama je 
bilo kot cenejše najprej izbrano 
podjetje Markomark Nival. Toda 
občina je pri preverjanju njegove 
ponudbe ugotovila, da je imelo 
podjetje Iblo, d. o. o., kot izbrani 
podizvajalec na dan preverjanja 
zapadle, neplačane obveznosti 
do Finančne uprave RS. Obenem 
naj ne bi imel predloženih vseh 
obračunov davčnih odtegljajev 
za dohodke iz delovnega raz-
merja za zadnjih pet let. Podjetje 
Markomark Nival so zato pozvali 

k zamenjavi podizvajalca, a ker 
tega ni storil, so na ptujski obči-
ni ponudbo izključili iz javnega 
naročila.

Sledilo je preverjanje druge 
prispele ponudbe, torej podjetja 
Tames, ki naj bi ustrezalo vsem 
zahtevanim referencam. Tames 
naj bi z deli začel najkasneje v 
času krompirjevih počitnic. O 
tem je ptujska občina obvestila 
tudi starše učencev OŠ Mladika 
in ravnatelja Bogomirja Širovni-
ka. Slednji pravi, da komaj čakajo, 
da se stroji poženejo, saj da gre 
za večletno agonijo, ki ji ni vide-
ti konca. Zadnji zapleti ga zato 
skrbijo.

Je županja 
prekoračila svoja 
pooblastila?

O zapletih z izbiro izvajalca je 
ta teden razpravljal tudi odbor za 
fi nance MO Ptuj. Kot pravi eden 
izmed članov, Štefan Čelan, so 
županjo opozorili, da je s pravne-
ga vidika skoraj 30 % podražitev 
že prve faze naložbe lahko zelo 
sporna. Čelan namreč opozarja, 
da je v Načrtu razvojnih progra-
mov celotna investicija preno-
ve OŠ Mladika ocenjena na 2,2 
milijona evrov, po novem pa bi 
skoraj polovico tega zneska po-
rabili že za prvo fazo. Zato odbor 
za fi nance te rešitve ni podprl. 
Od strokovnih služb občinske 
uprave zahtevajo do ponedeljka 
jasne zakonske podlage za spre-
jetje odločitve, ali se ta investici-
ja sme nadaljevati. „Župan sme 
sam podpisati pogodbo, če ima 
znotraj proračuna zagotovljena 
sredstva, a le, če gre za povišanje 
do 15 % vrednosti. V tem primeru 
je županja po moji domnevi to 
prekoračila. To se mi zdi sporno, 
na kar sem jo opozoril,“ pravi 
Čelan.

Stališče strokovnih služb ptu-
jske občine je: če je investicija 
grajena fazno, je znesek posame-
zne faze lahko višji od projektant-
ske ocene za to fazo.

Ptuj � Že prva faza prenove OŠ Mladika dražja od predvidene

Treba bo zagotoviti dodatnih 
188.000 evrov
Še ta mesec naj bi se začela težko pričakovana prizidava z rekonstrukcijo in 
energetsko sanacijo OŠ Mladika. A se je zapletlo pri izbiri izvajalca oz. pri po-
nudbeni ceni, ki krepko presega rezerviran denar za to naložbo. Občina bo mo-
rala prispevati kar 188.000 evrov več od projektantske ocene.

Foto: ČG 

V ponedeljek bodo o investiciji v OŠ Mladika spregovorili tudi mestni svetniki. Bodo potrdili novelacijo in kaj, 
če je ne bodo?

O zapletih v ambulanti splošne 
medicine na Destrniku, kjer je ob 
odpovedi dosedanje zdravnice Ra-
hele Simonič na površje naplavilo 
številne nepravilnosti v delovanju, 
smo že obširno pisali. Kot kaže, 
pa na obzorju še ni konkretnega 
razpleta, ki bi bil v korist tistim, ki 
so v tem primeru najbolj prizadeti, 
torej pacientom.

Prepričan, da gre za grobe in 
nedopustne kršitve koncesijske 
pogodbe, se je župan Franc Puk-
šič odločil, da bo storil vse, kar je 
v njegovi moči, da bodo Mršniku 
odvzeli koncesijo in jo podelili Si-
moničevi, a je kmalu postalo jasno, 
da to ne bo tako lahko, saj Ambu-
lanta Mršnik, d. o. o., danes izpol-
njuje vse pogoje. Franc Mršnik je 
namreč po odhodu Simoničeve 
zaposlil novo zdravnico z ustrezno 
specializacijo, Alenko Prelc. Med 
pacienti je takrat zavrelo, saj o me-
njavi niso bili obveščeni.

Vojno Mršniku 
napovedala tudi Civilna 
iniciativa

Vse od takrat se na Destrniku 
odvija prava mala vojna. Na mi-
nistrstvu za zdravje pravijo, da 

podelitve koncesij niso v njihovi 
pristojnosti, zato ne morejo ukre-
pati. Vodstvo občine, ki se želi 
znebiti Mršnika, ima tudi zvezane 
roke, pacienti pa so razočarani nad 
dogajanjem. Nazaj si želijo zdravni-
co Simoničevo in zavračajo novo 
zdravnico, ki se je – sicer nič dolžna 
nič kriva – znašla v zelo neprije-
tnem položaju. 

Pred nekaj tedni je bil na De-
strniku zbor občanov na to proble-
matiko, ki rešitev ni prinesel, se je 
pa približno 50 pacientov in obča-
nov združilo v Civilni iniciativi za 
ohranitev kakovostne ambulante 

Destrnik, Juršinci � Kdo in kako bo presekal zapleten go

Koncesijski poker: s
v rokah Lasbaherja i
Potem ko se je izkazalo, da danes Ambulanta Mršnik na Destrnik
civilna iniciativa zaradi nezadovoljstva pacientov zavzema za odhod
Simoničeve. Ki pa jo očitno že snubi tudi juršinski koncesionar Lasb

Spolzka Mršnikova pot 
do (danes veljavne) koncesije 

Spomnimo, da si je koncesijo za splošno ambulanto na Destrniku Franc Mršnik pridobil aprila 2006, 
ko je v ambulanti tudi delal. Po petih letih, aprila 2011, mu je licenca za splošnega zdravnika prenehala 
veljati, šele leto dni kasneje, aprila 2012, pa je svojo dejavnost preoblikoval v podjetje Ambulanta 
Mršnik, d. o. o., nato istega leta koncesijo tudi formalno prenesel na svoje podjetje. Če strnemo, to 
pomeni, da je več kot leto in pol opravljal dejavnost brez ustrezne licence in s tem kršil pogodbo o 
koncesiji, še več, v novi koncesijski odločbi novembra 2012 je določen kot nosilec koncesije z nazivom 
dr. med., čeprav takrat ni več imel zahtevane specializacije družinske medicine po novi zakonodaji. 
Dovoljenje ministrstva je dobil na podlagi lažnih podatkov, kar ministrstvo danes tudi priznava. 
Januarja 2014 je v ambulanti s koncesijo zaposlil zdravnico z ustrezno licenco Rahelo Simonič in tako 
svoje poslovanje spravil nazaj v zakonske okvire. Simoničeva pa se je po petih letih odločila za odpoved, 
saj si želi svojo koncesijo in ni več pripravljena prevzemati vse odgovornosti do pacientov, pri tem pa 
ne imeti nobenega vpliva ne na organizacijo dela v ambulanti ne na finance.

Županja:„Če bi razpis 
ponovili, bi se dela zamaknila 
za več mesecev!“

Sredstva za omenjeno investicijo so zagotovljena v proračunu 
MO Ptuj za leto 2019 (v predlogu rebalansa) in v predlogu 
proračuna za leto 2020, projekt pa se bo izvajal fazno v več letih.

»Kot že mnogokrat poprej, se je tudi v tem primeru pokazala 
razlika v projektantski oceni in v prispeli ponudbi, ki jo določa 
trg. Ponudbena cena presega naročnikova (občinska op. a.) 
zagotovljena sredstva. Ponudbe ponudnika pa ni dopustno 
izločiti zgolj zato, ker presega ocenjeno vrednost. Če bi, kljub 
temu da je ponudba dopustna, naročnik želel zaključiti 
postopek javnega naročanja brez izbire, bi lahko zgolj zavrnil 
vse ponudbe, kar pa ima za posledico, da lahko izvede za isti 
predmet nov postopek javnega naročanja le, če so se bistveno 
spremenile okoliščine, zaradi katerih je zavrnil vse ponudbe,« 
pojasnjuje Gajškova.

A kot dodaja, bi pri ponovni izvedbi postopka javnega 
naročanja lahko imeli težave: »Če bi razpis ponovili, pri čemer 
nimamo zagotovil, da bi lahko bile prispele ponudbe nižje, 
bi to pomenilo zamik del za najmanj štiri do pet mesecev, ob 
morebitnih pritožbah pa celo še več, česar pa si ne želimo, saj 
smo se zavezali, da bomo letos pristopili k prvi fazi obnove. Poleg 
tega imamo odobrenih 171.112 evrov kohezijskih in državnih 
sredstev za sofinanciranje,« pravi županja Nuška Gajšek.

Foto: SD

Foto: SD

Rahela Simonič
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družinske medicine na Destrniku. 
Vodi jo sedemčlanski upravni od-
bor s predsednikom Viktorjem Pi-
lingerjem, nekdanjim mariborskim 
zastopnikom pacientovih pravic, 
na čelu. Doslej so za paciente, ki ne 
želijo ostati v Ambulanti Mršnik, 
pripravili seznam zdravnikov-kon-
cesionarjev v bližnjih občinah in 
zdravnikov v Zdravstvenem domu 
Ptuj, ki še sprejemajo nove pacien-
te.

Zdravnica z enim samim 
pacientom ...

»Predvsem pa pozivamo Mršni-
ka na takojšnje zaprtje ambulante 
in čimprejšnje vračilo koncesije žu-
panu. Kaj drugega kot pritisk nanj 
nam namreč ne ostane. Radi bi se 
dobili z njim, z njegovo odvetnico, 
tudi zdravniško zbornico, samo da 
bodo imeli ljudje na Destrniku dob-
ro osnovno zdravstveno oskrbo. Z 
delom Prelčeve mnogi niso zado-
voljni. Doslej se jih je pisno pritoži-
lo 12, v ambulanti naj bi bilo stanje 
precej kaotično, zdravnica je zara-
di bolniškega dopusta pogosto od-
sotna, pacienti si množično izbirajo 
druge zdravnike. Po podatkih Za-
voda za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije naj bi imela Alenka Prelc 
1. oktobra enega pacienta. Če to 
drži, je gotovo zaskrbljen tudi 
Mršnik, saj koncesionarju denar 
prinaša prav število pacientov.«

Mršnik že dela v 
ormoški psihiatrični 
bolnišnici, »njegove« 
medicinske sestre ga 
bodo tožile

Najbrž se je Mršnik, kot je vedel 
povedati Pilinger, tudi zaradi tega 
pred kratkim kot psihiater zaposlil 
v Psihiatrični bolnišnici Ormož, a to 
hkrati pomeni, da zdaj sploh nima 
več časa za nadzor dela v destrniš-
ki ambulanti, kjer se je v kratkem 
času menjalo tudi kar nekaj me-
dicinskih sester. »Prav dodatno 
medicinsko osebje je tisto, ki ga 

Mršnik že dalj časa izkorišča z ne-
nehnim podaljševanjem pogodb 
o zaposlitvi za določen čas, jim 
izplačuje minimalne plače ter od-
reka regres in dodatke k plači, za-
radi česar že pripravljajo kolektivni 
delovni spor in prijavo pristojnim 
nadzornim organom.«

Koncesija se ne 
podeljuje po željah 
pacientov ...

Možnih hitrih rešitev zdravstve-
ne agonije na Destrniku ni na vidi-
ku. Tudi če bi Mršnik prostovoljno 
vrnil koncesijo, je občina ne more 
podeliti kar komurkoli, še najmanj 
pa Simoničevi. Po zakonodaji je 
namreč Zdravstveni dom Ptuj tisti, 
ki lahko oz. mora kot prvi zagoto-
viti svojega zdravnika. Če tega ne 
more, ker nima dovolj kadra, so na 
vrsti za prevzem oskrbe pacientov 
že obstoječi koncesionarji. In šele, 
ko sta izčrpani omenjeni možnos-
ti, lahko občina podeli koncesijo 
ustrezno usposobljenemu zdrav-
niku (po lastni izbiri). To pa tudi v 
najboljšem primeru ne bo kratek 
postopek.

Vprašanje je, kako dolgo je Si-
moničeva, ki je sicer večkrat dejala, 
da si želi ostati na Destrniku in ob-

držati svoje paciente, pripravljena 
čakati na razplet zgodbe ...

Bo Simoničeva 
raje »slamnata« 
koncesionarka v 
Juršincih?!

Za izjavo nam je tokrat ni uspelo 
priklicati, so se pa medtem razši-
rile govorice, da odhaja v Juršince 
h koncesionarju Miru Lasbaherju 
v Našo ambulanto. Ta je s prvim 
julijem odpovedal koncesijsko po-
godbo, ki jo ima sklenjeno z občino 
Juršinci, kot glavni razlog pa nave-
del preobremenjenost. Če mu bo 
v šestih mesecih, torej do konca 
leta, kolikor traja odpovedni rok, 
uspelo najti dodatnega zdravnika, 
pa bo odpoved storniral. 

Lasbaher nam je pred dnevi za-
upal, da so v teku intenzivna po-
gajanja in je optimističen, da pa bo 
kaj več povedal, »ko/če bodo pod-
pisani papirji«. Ko smo ga ponovno 
podrezali, naj nam pove kaj več 
o tem, saj tudi njegove paciente 
skrbi, ali bodo v Juršincih še imeli 
svojega zdravnika, ali pa bodo tja 
prihajali »dežurni« iz ptujskega 
zdravstvenega doma, je priznal, 
da se bo prihodnji teden sestal s 
Simoničevo.

»Sam zagotovo ne bom več de-
lal v ambulanti, razen ob nadome-
ščanjih, bi pa res rad svojim pacien-
tom zagotovil dobrega zdravnika. 
Upam, da bo tisti, ki me bo zame-
njal, dobil koncesijo in da v ZD Ptuj 
ne bodo delali težav, nenazadnje 
še sami nimajo dovolj zdravnikov.« 

Če ne bo tako, še pravi Lasbaher, 
bo primoran koncesijo obdržati na 
papirju, glede delovanja ambulan-
te pa bo v bistvu novi zdravnik tisti, 
ki bo imel v rokah škarje in platno.
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rdijski vozel zdravniške sage 

skriti asi 
in Simoničeve
ku kljub preteklim nepravilnostim deluje v skladu z zakonodajo, se novoustanovljena 
d psihiatra Mršnika in njegove nove zdravnice Prelčeve ter vrnitev priljubljene zdravnice 
baher. 

Foto: M24

Foto: SD

Miro Lasbaher

Podravje � Kdo bo še delal v javnem zdravstvu

Bo Zdravstveni 
dom posegel med 
koncesijske zdrahe?
O številnih zapletih s koncesijami v Juršincih in na Destrni-
ku v zadnjem času veliko poročamo. Na eni strani je kon-
cesionar juršinski zdravnik Miro Lasbaher, ki je zagrozil z 
vrnitvijo koncesije, na drugi zdravnica Rahela Simonič, ki je 
pripravljena delati le pod pogojem, da dobi koncesijo. 

Za podeljevanje koncesij zdravnikom in zobozdravnikom so 
pristojne občine. Te so na primarni ravni zadolžene za organizacijo 
zdravstvene dejavnosti, kot ustanoviteljice zdravstvenih domov pa 
morajo obenem skrbeti tudi za to, da s podeljevanjem oz. prenosom 
koncesij ne ogrozijo obstoja zdravstvenega doma.

Koncesija se podeli, če občina ugotovi, da javni zdravstveni zavod 
ne more zagotavljati opravljanja zdravstvene dejavnosti v obsegu, 
kot je določen z mrežo javne zdravstvene službe. Če torej javni 
zdravstveni zavod ne more zagotoviti potrebne dostopnosti do 
zdravstvenih storitev, občina podeli koncesijo.

Če je bila koncesija že podeljena, pa jo koncesionar vrne, ima 
prednost za pridobitev dodatnega programa javni zdravstveni zavod. 
Razpis za izbiro novega koncesionarja sploh ni potreben, če lahko 
nadomestnega zdravnika zagotovi zdravstveni zavod. V nasprotnem 
primeru občina objavi nov razpis in izbere novega koncesionarja.

Pacienti z Destrnika in iz Juršincev 
množično v ZD Ptuj

Svojo grožnjo z odhodom iz javnega zdravstva je pred nekaj tedni 
uresničil Miro Lasbaher, zdravnik v Juršincih. O odločitvi za odhod 
iz javnega zdravstva je Lasbaher z dopisom obvestil plačnika in 
občino kot koncedenta. S to potezo je seznanjena tudi direktorica 
Zdravstvenega doma Ptuj Metka Petek Uhan.

Na vprašanje, ali bo ZD Ptuj morda zagotovil nadomestnega 
zdravnika v Juršincih in na Destrniku, kjer se prav tako pojavljajo 
zapleti, je odgovorila: „Zdravstveni dom sicer ima prednost, a 
najprej moramo zagotoviti kader, dovolj zdravnikov. Decembra 
Lasbaher preneha delati, pacienti so prestrašeni, da bodo ostali 
brez zdravnika. Vsak dan jih vpišemo več deset tako iz Juršincev 
kot Destrnika. Sprašujem se, kako pomembni so pacienti tem 
zdravnikom, ki se igrajo s koncesijami. Kdo bo še delal v javnem 
zdravstvu, bomo vsi želeli biti zasebniki, neodvisni od javnega 
zdravstva?“

Po naših informacijah naj bi si prav zdravnica Rahela Simonič, ki je 
delala v Ambulanti Mršnik, skušala pridobiti svojo koncesijo; bodisi 
na Destrniku bodisi v Juršincih. 

Petek Uhanova je jasna: »Če bomo sami imeli zdravnike, bomo 
prevzeli ambulanti in paciente.« 

Se pa zaveda, da glede na kadrovsko situacijo to ne bo prav lahek 
zalogaj.

Vsi zadnji dogodki so dokaz, da je razdor med zasebnim in javnim 
zdravstvom vedno večji. Po naših, sicer neuradnih informacijah, je 
Lasbaher sicer koncesijo vrnil, a bo prihodnje leto delal kot zasebnik, 
v samoplačniški ambulanti.

To pa ni prvi tak primer, pred leti je iz ZD Ptuj med zasebnike (niti 
ni želel koncesije) odšel takrat edini zaposlen oralni kirurg na Ptuju. 

Foto: ČG

Občina ni dolžna privoliti 
v spremembo koncesije

Polemike na Destrniku so odprle kar nekaj vprašanj okrog 
koncesij. Občinam zakon daje pravico, da kot koncedent 
samostojno odločajo o tem, ali bodo v javnem interesu privolile v 
predlagano spremembo odločbe o koncesiji. V predlagani prenos 
koncesijskega razmerja niso dolžne privoliti.
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Ob pogledu na vsa leta obstoja 
občine se je kraj zelo razvil. V pre-
teklem letu je bilo mnogo storje-
nega za napredek in ugodnejše 
življenjske razmere. Župan Anton 
Butolen je povedal, da je v občini 
še vedno v ospredju zagotavljanje 
osnovne infrastrukture: »Cesta je 
osnova, saj ljudem omogoča pot 
v službo. Vsem občanom in ob-
čankam moramo zagotoviti varno 
pot, da bodo tudi v slabem vreme-
nu, sploh pozimi, varno prispeli do 
doma.« 

V preteklem letu so modernizira-
li štiri odseke cest v skupni dolžini 

približno 2,2 km. Skupna vrednost 
je znašala 210.000 evrov, občina 
je pri tem zagotovila 12.000 evrov, 
198.000 evrov pa je bilo pridoblje-
nih na podlagi 21. člena Zakona o fi -
nanciranju občin. »Del pridobljenih 
sredstev je bil nepovratnih, del pa 
bomo morali vračati,« je poudaril 
župan in dodal: »Letos smo uredili 
tudi pol kilometra pločnikov, kar je 
zelo pomembno za varnost otrok. 
Približno 200 metrov je fi nancirala 
država, saj je šlo za nevarno šol-
sko pot izven naselja. Občina pa 
je namenila približno 20.000 evrov 
za obnovo preostalih 300 metrov 

pločnika, ki je bil poškodovan. Pri 
šoli smo namestili tudi prikazoval-
nik hitrosti in uredili osvetlitev na 
prehodu za pešce, kar dodatno 
pripomore k varnosti otrok na šol-
ski poti. V sodelovanju z Zdravstve-
nim domom Ptuj smo sofi nancirali 
zobozdravniški stol. Investicija je 
v skupni vrednosti znašala 20.000 
evrov, občina je prispevala 10.000 
evrov. Dokončana pa je bila tudi 
obnova Vukove domačije, ki je ob-
segala obnovo kleti in senčnice. 
Domačija je sedaj v celoti obnov-
ljena. Vrednost naložbe je znašala 
40.000 evrov, večino denarja za to 
naložbo pa nam je uspelo pridobiti 
na razpisu Las Haloze.« 

Na Pušnikovi domačiji so v 
sklopu projekta Življenje traviš-
čem uredili pastirja za drobnico. 
Prav tako so posadili nekaj dreves 
ter organizirali čiščenje okolja in 

košnjo trave. V jeseni bodo izvedli 
še eno prostovoljno akcijo urejanja 
okolja, v prihodnjem letu pa želijo 
tam naseliti drobnico, torej ovce in 
koze. Nameravajo pa tudi urediti 
notranjost Pušnikove domačije, ki 
bo na voljo obiskovalcem. 

V prihodnjem letu bodo z nalož-
bami nadaljevali. »Asfaltirati mora-
mo še približno 2 km ceste, ki je ob 
vsakem dežju zdaj praktično uniče-
na. Prav tako še moramo sanirati 
plaz. Sicer pa bomo o vseh načrtih 
podrobneje govorili v novembru.«

Za pestro dogajanje v občini 
poskrbijo društva, ki delujejo na 
različnih področjih ter tako nudijo 
kaj zanimivega za vsakogar. Župan 
Butolen je društvene aktivnosti po-
hvalil. »Društva delajo zelo dobro. 
Vsak mesec občanom in občankam 
zagotavljajo prireditve in dogodke. 
Tudi ob občinskem prazniku so se 

zelo izkazali in organizirali več kot 
30 prireditev,« je dodal in zaključil: 
»Vsem občankam in občanom če-
stitam ob 20. občinskem prazniku 
in 29. kostanjevem pikniku. Vabim 

vas, da se udeležite zaključne pri-
reditve, ki bo v soboto, 19. okto-
bra, ob 16. uri v večnamenski dvo-
rani Žetale.«

Žetale � Z županom Antonom Butolenom ob občinskem prazniku

Z dobrim delom bodo nadaljevali
V teh dneh se v občini Žetale vrstijo prireditve v čast 20. občinskemu prazniku in 29. kostanjevemu pikniku. Pestro dogajanje bo doseglo vrhunec 
v soboto na osrednji proslavi.

Foto: ČG

Nekdanja gostilna Žaba ob 
Trojiškem jezeru namreč že nekaj 
leta sameva in propada, s tem pa 
kazi podobo priljubljene izletni-
ške točke, ki jo zlasti ob koncih 
tedna obiskuje veliko sprehajal-
cev ob jezeru. 

Ti se sprašujejo, kdaj bodo 
gostinski prostori na elitni loka-
ciji ob jezeru znova oživeli. Kot je 
znano, Trojiško jezero in njegova 

okolica kot ena največjih zname-
nitosti Svete Trojice spadata med 
prioritetne načrte župana Davida 
Klobase. »V neposredni bližini 
Žabe se pravkar dogovarjamo 
za prodajo  počitniške hiše, ki je 
v občinski lasti, vendar o podrob-
nostih še ne morem govoriti. Zdaj 
sem na vezi tudi z lastniki nekda-
nje gostilne Žaba, s katerimi in-
tenzivno iščemo rešitve in nove 

vsebine. Verjamem, da bo v nekaj 
mesecih tudi ta nepremičnina 
postala del zgodbe VisitTrojica, 
ki jo v zadnjih mesecih pospeše-
no pišemo v želji po oblikovanju 
prepoznavne turistične destina-
cije našega kraja,« pravi Klobasa, 
prepričan, da bo »žaba« dočakala 
poljub princese in se spremenila 
v princa.

Sveta Trojica � Podobo jezera kazi zaprta nekdanja gostilna 

Žaba čaka na poljub princese
Na elitni lokaciji ob Trojiškem jezeru stoji stavba, v kateri je bila nekoč gostil-
na Žaba. Med vodstvom občine Sveta Trojica v Slovenskih goricah in zasebnim 
lastnikom tečejo intenzivni pogovori o ureditvi in novih vsebinah, ki bodo ne-
ugledno žabo spremenile v princa.

Foto: SD

Nekdanja gostilna Žaba ob Trojiškem jezeru kmalu z novo vsebino?

„Uredili bomo 270 metrov 
sprehajalnih poti, ob njih postavili 
nova stojala za kolesa, dve veliki 
obvestilni tabli ter 24 manjših, na 
katerih bodo opisana drevesa in 
naravne značilnosti, obenem pa 
bo na kratko orisana zgodovina 
samega gradu,“ pojasnjuje Mirja-
na Nenad, vodja projekta na ZRS 
Bistra Ptuj. Naložba, ki je v teku, 
je vredna 40.000 evrov, dodatnih 
10.000 evrov pa namenjajo za za-

sajanje novih in odstranitev starih, 
v neurju podrtih dreves.

Izbrani izvajalec je občinsko 
podjetje Javne službe Ptuj. Dela pa 
naj bi končali do konca meseca.

Po besedah Nenadove so v tej 
investiciji zajeli polovico parka, za-
četek sprehajalne poti bo pri vho-
du z Zagrebške ceste in bo vodil 
do samega gradu. Urejanje spre-
hajalnih poti v preostalem delu 
načrtujejo v nadaljevanju projekta. 

Projekt HICAPS se je začel leta 2017 
in traja do leta 2020. 

„S prenovo bomo izboljšali do-
stopnost površin, da bodo lahko 
vsi uživali v lepotah parka Turniš-
če. S projektom želimo ponuditi 
obnovljeno mesto za uživanje v 
naravi,“ je še povedala Nenadova. 
Od leta 1999 imata grad in park 
Turnišče pri Ptuju status kulturnih 
spomenikov državnega pomena.

Ptuj � Začeli so urejati sprehajalne poti v turniškem parku

40.000 evrov za 270 metrov poti 
Znanstveno raziskovalno središče (ZRS) Bistra si je v sklopu projekta Hicaps (Hi-
storical CAstle ParkS oziroma Zgodovinski grajski parki) zagotovilo 50.000 evrov 
za ureditev dela parka Turnišče.

Foto: ČG 

Dela so začeli 4. oktobra, končali jih bodo konec tega meseca.
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Sanacija mostu čez Dravo, ki je 
trajala leto in tri mesece, je pustila 
posledice tudi na peš mostu. V tem 
času so ga namreč koristila inter-
vencijska in tudi številna druga vo-
zila. Kamnite plošče je bilo zaradi 
poškodb in razpok treba zamenja-
ti. Ker se prejšnje vodstvo občine 
ni držalo dogovora z Direkcijo RS 
za infrastrukturo o tem, kdo lahko 
uporablja peš most za vožnjo, in so 
na svojo roko širili krog uporabni-
kov, Direkcija celotnega stroška 
sanacije ni želela prevzeti, čeprav 
je bilo jasno, da je poškodba posle-
dica obnove dravskega mostu.

Ptujska občina je sredstva za 
obnovo zato morala iskati drugje. 
Zagotovili so jih v sklopu ureditve 
kolesarskih povezav v naselju Ptuj 
– odsek 1 (v okviru evropskega 
programa CTN). Za rekonstrukcijo 
so podpisali pogodbo s podjetjem 
Javne službe Ptuj v višini 82.597 
evrov. Delež denarja, ki so ga pri-
dobili iz evropske blagajne znaša 
43.329 evrov, 10.832 evrov je delež 
države, lastna sredstva občine pa 
so 28.435 evrov.

Zakaj je obnova trajala 
več mesecev

Junija letos so dela končno ste-
kla in začela se je sanacija ptujske-
ga peš mostu. Takoj po začetku 
so se pojavila ugibanja, da plošče 
ponovno niso dovolj kakovostne, 
zato je bilo treba po odstranitvi 
starih počakati na analizo Fakulte-

te za promet v Mariboru. Izkazalo 
se je, da kakovost izbranih plošč 
zadostuje. Zaradi precej majhne-
ga števila delavcev so dela trajala 
kar nekaj časa, vse do konca sep-
tembra.

A tudi zdaj, po zaključku inve-
sticije, most, katerega obnova je 
stala več kot 82 tisočakov, ni rav-
no najlepši primerek. Opazne so 
predvsem posledice na asfaltnem 
delu. Enkrat so ga sicer že oprali, 
a madežev betona jim ni uspelo 
odstraniti.

Na vprašanje, ali bodo asfalt, ki 
je na več mestih zakrpan in uma-
zan od mešanja betona za potrebe 
polaganja plošč, preplastili, so od-
govorili: „Asfalt ni bil del investici-
je, smo se pa po pregledu dogovo-
rili, da se na zakrpanih mestih še 
pregreje, s čimer se zakrpani deli 
skoraj neopazni.Takrat se bo očistil 
tudi asfalt.“

Javne službe 
dela predale 
podizvajalcu

Izbrani izvajalec za omenjeno in-
vesticijo je bilo podjetje Javne služ-
be Ptuj, ki je poskrbelo za odstra-
nitev starih plošč, polaganje novih 
pa so predali podizvajalcem: „Dela 
smo delno predali podizvajalcem 
zaradi specifi čnosti del (kamnose-
ška dela). Za polaganje kamna na 
peš mostu je bil podizvajalec Her-
mes – GP, d. o. o., JS Ptuj smo iz-
vedli del rušitvenih del. Dela v sklo-
pu tega projekta so zaključena, saj 
so se nanašala samo na kamen na 
peš mostu. Asfalt se ureja v sklopu 
rednega vzdrževanja. V sklopu re-
dnega vzdrževanja bomo obnovili 
tudi horizontalno prometno signa-
lizacijo.“

Ptuj � Končano še eno popravilo na peš mostu

Peš most je saniran, ni pa najlepši ...
Konec septembra so bile na ptujskem peš mostu dokončno položene nove, debelejše kamnite plošče. Investicija, 
vredna več kot 82.500 evrov, se je začela junija, izbrani izvajalec je bilo podjetje Javne službe Ptuj, ki pa je za po-
laganje plošč najelo podizvajalca. A posledica del na ploščah je vidna tudi na asfaltu po sredini mostu, ponekod 
je zelo opazno zakrpan, umazan z betonom ... 

Foto: DK

Kamnite plošče so položene, asfalt pa je na več mestih zakrpan, a ga nameravajo pregreti in očistiti.

Po tem, ko je razburjala izgra-
dnja krožišča praktično sredi hiš 
v vasi Formin, ki se je zgradila v 
sklopu celovite prenove cest, so 
se nekateri krajani še pred nekaj 
dnevi  pritoževali zaradi počasne-
ga zaključka projekta. Urejanje 
cest se je  namreč vleklo predolgo, 
saj bi moralo biti že pred časom 

končano. A del enega izmed ce-
stnih odsekov, ki vodi proti ome-
njenemu krožišču, še donedavno 
ni imel nove asfaltne prevleke. 
Krajani so se tako vozili po deloma 
razriti cesti, zato ni bilo čudno, da 
so bili slabe volje. »Teh 450 metrov 
ceste še vedno ni končano. Upam, 
da se bo sedaj, ko smo potrdili re-

balans proračuna, to uredilo, da se 
ne bomo več vozili po jamah,« je 
na zadnji seji gorišniškega občin-
skega sveta prejšnji teden pove-
dal svetnik, sicer tudi predsednik 
vaškega odbora Formin, Stanislav 
Rižnar, ki je še opozoril, da imajo 
težave prav tako z javno razsvet-
ljavo: »Vse od aprila ne gorijo luči.«

Za dokončanje del 
je zmanjkalo
denarja ...

Kot je povedal župan Jožef Ko-
kot, jim je za dokončanje zmanjka-
lo denarja. S potrditvijo rebalansa 
pa so zdaj zagotovili manjkajočih 
150.000 evrov, kar pomeni, da ovir 
za nadaljevanje del več ni. Dela 
zdaj že tečejo. »Tam, kjer je, bodo 
stari asfalt zmleli, nasipali seka-
nec, zgredirali in asfaltirati. Treba 
je asfaltirati 450 metrov ceste in 
okoli 200 metrov kolesarske steze. 
Želimo narediti asfalt, dokler je še 
lepo vreme. Potem pa bo treba ure-
diti še bankine,« je povedal župan. 
Lotili se bodo tudi ureditve cestne 
razsvetljave.

Za rekonstrukcijo cest v Formi-
nu bodo tako letos odšteli skupaj 
okoli 400.000 evrov. Na vprašanje, 
zakaj je prišlo do podražitve pro-
jekta, pa je župan še odgovoril, da 
so hkrati s prenovo cest urejali tudi 
kolesarsko stezo, ki sprva ni bila 
predvidena.

Gorišnica � Zakaj se je v Forminu ustavil projekt urejanja cest

Krajane dolgo jezila razrita cesta
V Forminu v občini Gorišnica so končno dočakali začetek asfaltiranja na še zadnjem cestnem odseku sredi naselja.

Foto: MH

Po takšnem razritem delu ceste so se lep čas vozili tamkajšnji prebivalci.

Kam so odpeljali stare, 
uporabne plošče

Skupna vrednost investicije na peš mostu je znašala 82.597 
evrov z davkom, nabavna vrednost plošč pa okrog 23.800 evrov. 
„Stare, neuporabne plošče smo odpeljali na deponijo gradbenih 
odpadkov, delno (nepoškodovane) pa skladiščimo za uporabo na 
podobnih površinah,“ je pojasnil Peter Bezjak iz podjetja Javne 
službe Ptuj.

Ormož � Zastarela in razpadajoča čistilna naprava

Kdaj se bo začela nujno 
potrebna obnova?
Čistilna naprava, ki je bila pred približno 25 leti ponos Ormo-
ža, je danes vse prej kot to. Že prvi pogled nanjo razkriva, da 
je v razpadajočem stanju. A to ni vse. Stara naprava, s katero 
upravlja ormoška komunala, ne dosega predpisanih standar-
dov čiščenja. 

Po besedah Ludvika Hriberška iz komunale je učinek čiščenja či-
stilne naprave med 70 in 90 odstotki, odvisno od letnega časa. Za 
povečanje učinka čiščenja sicer že daljše obdobje na zahtevo okoljske 
inšpekcije dovajajo čisti kisik.

Izpustna voda, obremenjena z dušikovimi in fosforjevimi spojina-
mi, se naprej steka v Pušenski potok. Zastarela in preobremenjena 
naprava tako onesnažuje okolje. Ta zgodba sicer ne izvira od včeraj, 
ampak ima dolgo brado. Vendar pa bo sedanje občinsko vodstvo mo-
ralo problem rešiti čimprej, česar se nadeja tudi upravljavec čistilne 
naprave. 

Računajo na 3 milijone evrov 
Da je omenjena čistilna naprava preobremenjena in da je potreb-

na čimprejšnja obnova, se strinjajo vsi: občina in upravljalec. Okoli 
3,9 milijona evrov težak projekt rekonstrukcije in nadgradnje čistil-
ne naprave, za katerega si obetajo nekaj manj kot tri milijone evrov 
evropskega in državnega denarja, obsega razširitev obstoječe čistil-
ne naprave, zgradil pa se bo tudi novi servisno upravni objekt. »Cilj 
projekta je tudi zagotovitev sprejema grezničnih gošč in blata iz ma-
lih čistilnih naprav,« so še povedali na občini.

Gradnja bi se lahko začela prihodnje leto
Župan Danijel Vrbnjak je povedal, da še vedno čakajo na odobri-

tev fi nančnih sredstev iz kohezijskih virov. Julija lani so se na podlagi 
dopolnitve dogovora o razvoju Podravske regije zagotovila sredstva, 
novembra so na ministrstvo za okolje in prostor (MOP) poslali doku-
mente za pridobitev sredstev, konec leta pa so bili vsi kohezijski pro-
jekti s področja odvajanja in čiščenja pozvani k dopolnitvam: »Marca 
smo poslali zahtevano dopolnitev, avgusta pa smo od okoljskega 
ministrstva spet prejeli pripombe na vlogo in dokumente. V teh dneh 
bomo vrnili ustrezno dopolnjeno dokumentacijo,« so povedali na ob-
čini.

Dodali so še, da vzporedno pripravljajo tudi razpisno dokumentaci-
jo za gradnjo in nadzor. »Pred pridobitvijo odobritve se razpis in grad-
nja ne moreta začeti. Predvidevamo, da bi imeli izbranega izvajalca 
za gradnjo in nadzor do konca leta 2019, tako da bi se gradnja v 2020 
lahko začela.« Če bo vse po sreči, se bo investicija končala v letu 2021.

Foto: MH

Pogled na čistilno napravo Ormož je skrb vzbujajoč. Objekt dobesedno 
razpada. Problematična čistilna naprava ne dosega predpisanih stan-
dardov čiščenja.

Inšpekcija izdaja odločbe
Zaradi ugotovitev rednih inšpekcijskih nadzorov, da 

omenjena čistilna naprava čezmerno obremenjuje okolje in 
da je potrebna rekonstrukcija, je okoljska inšpektorica Občini 
Ormož in upravljavcu, Komunalnemu podjetju Ormož, že 
pred dvema letoma z odločbo naložila, da morajo predložiti 
izjavo o predvidenih in že izvedenih ukrepih za odpravo 
čezmernega obremenjevanja okolja z odpadnimi vodami, opis 
sanacijskih ukrepov in realen terminski plan rekonstrukcije 
čistilne naprave. Tako Občina Ormož kot Komunalno podjetje 
Ormož zahteve inšpekcije zahteve izpolnjujeta oz. sta izpolnila. 
Po predloženem terminskem planu je predviden zaključek 
investicijski del za ČN Ormož v drugi polovici leta 2021.

Ob zadnjem inšpekcijskem pregledu marca lani je 
inšpektorica ponovno ugotovila čezmerno obremenjevanje 
okolja z odpadnimi vodami in upravljavcu izdala inšpekcijsko 
odločbo, s katero določa, da mora izvajati vse potrebne ukrepe 
za zmanjšanje obremenjevanja okolja tudi v času do končane 
rekonstrukcije naprave.
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Po padcu partijskega sistema, 
razpadu Jugoslavije in osamosvoji-
tvi Slovenije je nova država začela 
popravljati krivice, ki jih je v obdob-
ju po drugi svetovni vojni storila 
stara država. Začel se je postopek 
vračanja premoženja ali denacio-
nalizacija.

Država je nekdanjim lastnikom 
vračala gradove, hiše, posestva, 
izplačevala odškodnine … V neka-
terih primerih denacionalizacijski 
postopki še danes niso končani. 
Nacionalizacija premoženja je za 
seboj pustila ogromno škode, ki 
neposredno in takoj ni bila zazna-
na. Danes, po 70 letih od teh do-
godkov, pa globoke rane tega 
krutega početja še marsikje niso 
zaceljene. Tudi v Halozah. Če bi s 
posestvi vseskozi skrbno gospoda-
rili zasebniki (lastniki), bi se danes 
pokrajina verjetno zrcalila v pov-
sem drugačni sliki.

Zaraščenih vinogradov na odlič-
nih legah in neprehodnih gozdnih 
goščav bi verjetno bilo bistveno 
manj, saj so bili vinogradi v času 
državnih kombinatov obdelani, 
kleti pa polne dobrega vina. A kom-
binatom je sapa začela pojenjati že 
pred kakšnimi 30 leti. In takrat se 

je za Haloze začela kalvarija, ki je 
državi do danes ni uspelo preseka-
ti. Ljudje so se množično odseljeva-
li, državna vinogradniška posestva 
so bila brez pravega lastnika, zato 
je vse skupaj šlo še samo navzdol. Z 
leti jih je nekaj dobilo nove gospo-
darje (nakup ali denacionalizacija), 
veliko pa je še takšnih, ki iz dneva v 
dan bolj propadajo in se zaraščajo.

Haloze � Zaraščanju vinogradniških posestev ni videti konca, vedno več je opuščenih

V samo petih letih so se vinogradi skrčili za
Gričevnata haloška pokrajina je od nekdaj slovela kot rastišče trt, ki dajejo odlična vina. S hektarji skrbno obdelanih vinogradov
meščanske družine. Potem je prišla druga svetovna vojna, po njej pa kruta nacionalizacija. Zasebno je čez noč postalo družbeno, dr

V Halozah je trenutno 931 hektarjev vinogradov, kar je 118 hektarjev manj kot pred p
značilno le za Haloze, ampak za celo Slovenijo in tudi Evropo,« pravijo na kmetijskem m

Foto: MZ 

Domačin Danilo Fajt z bridkostjo 
opazuje, kako se pokrajina okrog 
njega žalostno zarašča.

Slovenija, Podravje � V Podravju letos zabeležili že 45 samomorov in poskusov samomora

Neslavni samomorilski rekord občini Cerkvenjak, p
Zadnjo nedeljo v septembru je javnost pretresla novica, da si je sodila oseba v bližini naselja Središče ob Dravi, komaj tri dni zatem so bil
uprava Maribor je letos doslej zabeležila 45 samomorov, od tega so le trije ostali pri poskusih, v celotnem lanskem letu jih je bilo 58 (v to š

Država v nasprotju s svojim 
zakonom …

Kako si razlagati ravnanje države v primeru gospodar-
jenja z opuščenimi vinogradniškimi posestvi, ki jih ima v 
lasti? Mar deluje v nasprotju z lastnim zakonom, ki go-
vori, da je zemljišča treba obdelovati kot dober gospodar, 
skrbeti, da se ne zaraščajo ter ostajajo funkcionalna.

Po prvem odstavku 7. člena Zakona o kmetijskih 
zemljiščih mora lastnik, zakupnik ali drug uporabnik 
kmetijskega zemljišča:

- obdelovati kmetijsko zemljišče kot dober gospodar;
- preprečevati zaraščanje kmetijskih zemljišč, razen 

kmetijskih zemljišč, ki glede na predpis ureja 
vrste dejanske rabe kmetijskih zemljišč, izpolnjuje 
pogoje za vrsto rabe »drevesa in grmičevje«;

- uporabljati zemljiščem in kraju primerne metode 
kmetovanja za preprečevanje zbitosti tal, erozije 
in onesnaženja ter za zagotavljanje trajne 
rodovitnosti zemljišč.

Izvajanje zgornjih določb Zakona o kmetijskih 
zemljiščih nadzoruje kmetijska inšpekcija. Če ugotovi, 
da lastnik, zakupnik ali drug uporabnik z zemljiščem 
ne ravna kot dober gospodar ali da zemljišča prepusti 
zaraščanju, ga o tem opomni z odločbo in mu naloži 
izvedbo primernih ukrepov.

V lanskem letu je po podatkih 
Nacionalnega inštituta za javno 
zdravje (NIJZ) življenje na ta tra-
gični način izgubilo 353 oseb (274 
moških in 79 žensk). Na vzhodu 
države je sicer samomorov precej 
več kot na zahodu.

Samomori v Podravju 
so (tudi) posledica 
alkoholizma

Kar 55 samomorov se je zgodi-
lo v Podravju, kar po absolutnem 
številu samomorov regijo uvršča 
na tretje mesto. Več samomorov 
sta zabeležili le osrednjesloven-
ska in savinjska regija. »Podravska 
regija je obkrožena z vinorodnimi 
griči, kjer je bilo življenje vedno 
veliko težje in na žalost tudi bolj 
kruto. Alkoholizem kot družbeni 
problem in posledično nasilje, po-
manjkanje navezanosti, nežnosti, 
neskladen odnos med spoloma so 
sprožilni dejavniki, ki so dokaj spe-
cifi čni za to območje. Kot psihiater 
s 30 leti prakse lahko odgovorno 
trdim, da je večina oseb, ki poišče 
psihiatrično pomoč, izpostavljenih 
škodljivim odnosom ali izkušnjam v 
otroštvu ali v času odraslosti. Odvi-
snost od alkohola in nedovoljenih 

drog povzroča trajno spremembo 
čustvovanja, odvisniki se spreme-
nijo v izrazito osebnostno motene 
posameznike. Ves čas se trudijo, 
da bi družinske člane in druge ose-
be podredili, ponižali, razvredno-
tili, saj jim to omogoča preživetje 
v senci alkohola ali drog. Ko se ta 
svet poruši, pogosto ne vidijo več 
poti pred sabo, niso pa pripravlje-
ni kaj storiti, da bi okrevali. Ker ta 
proces traja desetletja, so tudi dru-
žinski člani izčrpani in postanejo 
neodzivni na stiske odvisnikov,« je 
pojasnil psihiater v Psihiatrični bol-
nišnici Ormož dr. Robert Oravecz, 
ki se pri svojem delu nemalokrat 
srečuje s samomori. 

Obstaja le en konkreten 
vzrok za samomor: 
neobvladljiva duševna 
bolečina

Kot je dejal, za večjim delom 
samomorov tiči duševna motnja, 
v večini primerov depresija. »Pro-
fesor Shneidman, pionir suicido-
logije, je proti koncu svoje kariere 
zapisal, da obstaja le en konkreten 
vzrok za samomor, to pa je neob-
vladljiva duševna bolečina. Danes 

že vemo, da huda, predvsem dol-
gotrajna izpostavljenost stresu 
povzroča težko popravljivo škodo, 
ki se nakazuje v občutkih tesnobe, 
stiske, duševne bolečine, trpljenja. 
V takšnem stanju posameznik sam 
težko najde konstruktiven izhod,« 
je povedal Oravecz in nadaljeval, 
da gre po navadi za sovplivanje 
različnih dejavnikov: »Novejše 
znanstvene raziskave so potrdile 
povezavo med razvojem depresije 
in kronične izpostavljenosti izčrpa-
vajočim stresnim vplivom. Pri tem 
pa ni treba misliti le na neugodne 
razmere v delovnem okolju, tem-
več na kompleksen vpliv neugod-
nih izkušenj v otroštvu, povečane 
ranljivosti in občutljivosti, zatira-
nja čustev, neuspešnosti v uvelja-
vljanju svojih čustvenih potreb … 
Življenje brez ugodja, veselja, za-
dovoljstva spremeni možgane po-
sameznika v možgane sužnja, ki 
ni več sposoben prepoznati svoje 
potrebe, vrednote, temveč le me-
hanično počne to, kar se od njega 
ali nje pričakuje. Nasilne izkušnje v 
otroštvu pustijo za seboj izredno 
negativne posledice na samopodo-
bo. Ti posamezniki večinoma živijo 
v lastni preteklosti in to so stanja, 
ki sprožajo hudo čustveno stisko.«

Število umrlih zaradi samomora 
v spodnjepodravskih občinah
Občina Stopnja umrljivosti zaradi 

samomora / 100.000 prebivalcev
Destrnik 54,99
Dornava 20,60
Gorišnica 26,33
Juršinci 22,02
Kidričevo 23,11
Lenart 15,73
Majšperk 23,79
Ormož 21,52
Ptuj 19,46
Slovenska Bistrica 30,72
Videm 34,83
Zavrč 10,59
Cerkvenjak 102,54
Hajdina 17,61
Markovci 40,80
Podlehnik 45,06
Sveta Ana 54,33
Sveti Andraž 34,76
Trnovska vas 69,03
Žetale 81,12
Cirkulane 48,59
Sveta Trojica 83,13
Benedikt 60,56
Poljčane 13,27
Središče ob Dravi 15,63
Sveti Tomaž 18.04
Makole /

Vir: Baza umrlih, NIJZ

Občina Cerkvenjak ima negativni rekord med samomo-
ri v celotni državi. Stopnja umrljivosti zaradi samomo-
ra je v Cerkvenjaku 102,54 na 100.000 prebivalcev, je 
pokazala letošnja raziskava Zdravje v občinah. 
Tik za Cerkvenjak so se uvrstile naslednje občine: Vita-
nje (86,69), Sveta Trojica v Slovenskih goricah (83,13), 
Žetale (81,12), Trnovska vas (69,03), Kostel (66,59), 
Šalovci (63,89) in Benedikt (60,56).



Štajerski TEDNIK petek, 18. 10. 2019     COLOR CMYK stran 7

Zdravljenje z zdravili
ne zadošča

Strokovnjak poudarja, da depre-
sija »ni gripa«, ki bi minila sama od 
sebe in brez posledic: »Psihiatrija 
je postala izredno učinkovita v 
lajšanju duševnih stisk. Sodobni 
antidepresivi in nevroleptiki dose-
gajo izredne uspehe pri obvlado-
vanju nekoč zelo hudih duševnih 
motenj. Sodobna zdravila lahko 
obrnejo proces razvoja depresije v 
ugodno smer, vendar zdravljenje z 

zdravili ne zadošča za dolgoročno 
rešitev teh problemov. Psihosoci-
alna pomoč in psihoterapija je za 
hudo travmatizirane posameznike 
nujna.«

Med krepkimi Štajerci 
še vedno velja, da je 
psihiater za norce in 
šleve

Kot opaža, ženske pogosteje 
iščejo pomoč in poročajo o depre-
siji in tesnobi. Velik problem pa so 

Moški storijo 
samomor 
štirikrat 

pogosteje kot 
ženske

Glede samomora so veliko bolj ogroženi moški. Statistika kaže, 
da samomori moških izstopajo v vseh starostnih skupinah in so 
kar tri-do štirikrat pogostejši kot med ženskami. »Za mladega 
moškega je samomor poleg nesreč vodilni razlog smrtnosti,« je 
izpostavil Oravecz ter še poudaril, da se stopnja samomorilnosti 
nasploh zvišuje tudi s starostjo: »Starostna skupina nad 65. letom je 
vedno bolj ogrožena, kar je zelo neugodno ogledalo za našo družbo. 
S spremembo družbenih razmer so se spremenili medgeneracijski 
odnosi. Odsotnost otrok, bolezen, izguba partnerja, razočaranja v 
pričakovano solidarnost mlajših generacij so dejavniki, ki zagotovo 
prispevajo k samomorilnosti.«

Najvišji samomorilni količnik (število umrlih zaradi samomora 
na 100.000 prebivalcev letno) so lani zabeležili v zasavski (26,29), 
sledijo gorenjska (22,10), savinjska (21,98) in posavska regija (21,23). 
Podravska (17,8) se uvršča na sedmo mesto med dvanajstimi 
slovenskimi statističnimi regijami. Najmanj samomorov na 100.000 
prebivalcev so zabeležili na Koroškem (9,92). 

Po številu samomorov na 100.000 prebivalcev se Slovenija še vedno 
uvršča nad evropsko povprečje.
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a 120 hektarjev
v so v zgodovini gospodarili grajska in cerkvena gospoda ter bogate 
ržavno.

Foto: MZ 

petimi leti. »Zmanjševanje obsega vinogradov ni 
ministrstvu.

Nekoč vinograd, 
danes trnje 
in bodičevje

Vinogradniška posestva se de-
jansko zaraščajo v vseh delih Ha-
loz. Zgodba, ki jo pišemo, izhaja iz 
občine Videm: Majskega in Dravinj-

skega Vrha ter Ljubstave. Domačin 
s tistega konca Danilo Fajt je med 
redkimi klenimi Haložani, ki se od 
haloških bregov niso nikoli ločili. 
Pogled na zaraščene vinograde iz-
jemno žalosti.

»Ko je posestva obdeloval kom-
binat, so bile gorice urejene, ne-
govane. V državnem vinogradu je 

delal tudi moj oče, otroci smo mu 
pri delu pomagali. Potem kombi-
nata več ni bilo, posestva so vrnili 
ali prodali zasebnim lastnikom, ne-
katera so še danes državna, med 
njimi pa številna zaraščena. Tako 
je tudi pri našem sosedu. Govori 
se, da je posestvo kupil Škot. Nič 
ne obdeluje, ne kosi niti trave. Na 
terasah še stojijo sohe, napeljana 
je žica, trta je odmrla, čez vse to se 
zaraščajo trava, grmovje, bodičev-
je. Vinograd, ki je na odlični legi, je 
neobdelan že kakšnih deset let. V 
žico in trnje se zapleta divjad. Ena-
ka zgodba je na posestvih Sklada 
kmetijskih zemljišč. Žalostno je to 
gledati …« je z grenkim izrazom na 
obrazu pripovedoval Fajt. Dodal je, 
da če Kramarjevi ne bi obdelovali 
goric, bi bila celotna pokrajina eno 
samo bodičevje. »Potem bi to res 
bila katastrofa. Žalostno je, da so 
se vinogradi tako opustili.«

Kapo dol 
prizadevnim 
lokalnim 
vinogradnikom

Župan občine Videm Branko 
Marinič se problematike zarašča-
nja haloških pobočij dobro zaveda. 
Poudaril je, da občina pri reševa-
nju teh težav nima nobene prave 
moči, niti pravne podlage. »Za-
raščanja Haloz se ne da reševati z 
občinskim odlokom,« je opozoril 
in izrazil zadovoljstvo, da so ne-
katera posestva obnovili lokalni 
vinogradniki (Kramarjevi in Zavec). 
»Naši vinogradniki načrtujejo širi-
tev vinogradov, pri čemer jim bo 
občina nudila podporno okolje. 
Sem izredno zadovoljen, da so se 
Kramarjevi in Zavec tako zavzeto 
lotili vinogradniškega posla. Lahko 

pri vrhu tudi Sveta Trojica, Trnovska vas in Žetale
li ormoški policisti obveščeni o poskusu samomora v okolici Ormoža, pred dvema tednoma pa se je zgodil samomor še na Ptuju. Policijska 
številko so všteti tudi poskusi samomorov).

Foto: M24

Foto: Črtomir Goznik

Psihiater v Psihiatrični bolnišnici Ormož dr. Robert Oravecz se pri svojem 
delu nemalokrat srečuje s samomori. 

moški. »Opažamo, da se moški 
v stiski zatekajo k neustreznim, 
velikokrat škodljivim ali celo 
nevarnim oblikam reševanja 
problemov. Moška depresi-
ja se pogosto kaže v obliki 
agresije, odklonilnosti, zlora-
be alkohola, nevarne vožnje ... 
Zaradi tega okolje pogosto ne 
prepozna osebe kot depresiv-
no, temveč kot vedenjsko pro-
blematično, nesprejemljivo in 
sovražno. Med klenimi Štajerci 
še vedno velja, da je psihiater 
za norce in šleve. Kleni moški že 
ne bo na ta način reševal svojih 
problemov. Gostilniška subkul-
tura le še podpira takšno razmi-
šljanje, saj je izredno negativno 
in pesimistično naravnana. V 
tem zrcalu so zloraba alkohola, 
nasilje, celo samomor pozitivno 
vrednoteni in sprejemljivi.«

Strokovnjaki tako še vedno 
opažajo veliko predsodkov in 
stigme glede psihoterapije, še 
zlasti na podeželju. Vendar pa 
tisti, ki vztrajajo v psihoterapiji, 
postanejo veliko bolj učinkoviti 
v obvladovanju svojih stisk ter 
medsebojnih odnosov, je še 
poudaril Oravecz. 

Minoriti: »Najemnike 
je težko najti, zato večji del 
vinograda zarašča«

Lastnica dobršnega dela haloških posestev (vinogradov, 
gozdov, pašnikov) je tudi Cerkev (posamezne župnije ali 
samostani). Minoritski samostan sv. Petra in Pavla na 
Ptuju ima na območju Majskega in Dravinjskega Vrha ter 
Ljubstave okoli deset hektarjev gozdov, slabe štiri hektarje 
obdelanih vinogradov in okrog pet hektarjev neobdelanih 
površin v zaraščanju. »Z gozdovi gospodarimo odgovorno, 
sečnjo izvajamo na podlagi odobritve odgovornega organa. 
Štirje hektarji vinogradov so oddani v najem in jih najemnik 
obdeluje. Okoli pet hektarjev površin, kjer so bili prej vinogradi 
in drevesni nasadi, se zarašča, ker ne dobimo najemnika, ki 
bi jih bil pripravljen obdelovati. Žal je neobdelanih površin 
vedno več, najemnikov pa ni mogoče najti,« je povedal pater 
Milan Kos.

Foto: M24

Ogromno zaraščenih površin
v Halozah je državnih

Lastnica številnih vinogradniških posestev v Halozah, ki jih 
preraščajo grmovje, trnje in bodičevje, je država oziroma v njenem 
imenu Sklad kmetijskih zemljišč in gozdov. Na ministrstvu za 
kmetijstvo so pojasnili, da si Sklad predvsem prizadeva zemljišča 
oddati v dolgoročni zakup. »Zemljišča, za katera je manjše 
povpraševanje po zakupu, v zakup ponuja pod ugodnejšimi pogoji, 
z možnostjo začasno nižje zakupnine v primerih, ko je zemljišča 
treba predhodno očistiti zarasti. Predhodno čiščenje zarasti 
opravlja tudi Sklad sam ali skupaj z lokalnimi organizacijami 
(Halo), ki za čiščenje pridobivajo tudi evropska sredstva, 
dolgoročno obdelavo pa zagotovijo z zakupom s strani ljudi iz 
lokalnega okolja. Če posamezna kmetija želi lastništvo zemljišča, 
po navadi so to manjše funkcionalne površine gospodarskih in 
stanovanjskih objektov, Sklad zemljišča tudi proda. Večjega 
interesa po odkupu kmetijskih zemljišč na območju Haloz Sklad 
sicer ne zaznava,« o gospodarjenju z državnimi posestvi na 
območju Haloz pravijo na kmetijskem ministrstvu.

Foto: MZ

rečem, da so ambasadorji reševa-
nja zaraščenosti. S pravilno usme-
ritvijo so dosegli, da je marsikatera 
prej zapuščena in zaraščena povr-

šina danes zgledno urejena, trta 
in vinogradi pa skrbno negovani. 
Želim, da v tej smeri nadaljujejo.«
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Za lepo urejen kotiček večnega 
Za lep in urejen izgled groba 
ni nujno vedno po drago ike-
bano v cetličarno; zelo lep 
je lahko tudi aranžma, ki ga 
vsak lahko izdela doma. Do-
volj je že kratek sprehod v 
naravo, kjer je mogoče nabra-
ti lepe obarvane liste, kakšne 
veje, iglavce, morda suhe tra-
ve iz obrobja gozda, plodo-
ve jerebike, gloga ali škofove 
kapice, storže. Seveda pa je 
treba imeti za domačo izde-
lavo aranžmaja vseeno nekaj 
domišljije in ročnih spretnos-
ti. V nasprotnem primeru se 
je vseeno bolje obrniti na ka-
kšnega izkušenega cvetličar-
ja, vsaj po nasvet.
Pogosta napaka, ki jo je opazi-
ti na grobovih, je množično za-

mo že spomladi. Vendar pa se 
je ob tem treba zavedati, da za-
saditev groba s še tako lepimi 
trajnicami zahteva tudi redno 
vzdrževanje, sicer bo vse skuapj 
kmalu izgledalo kot kup zaraš-
čenega grmovja. Zato takšna 
zasaditev ni najboljša rešitev za 
tiste, ki nimajo dovolj prostega 
časa za redno in temeljito skrb 
za grob. Vsem, ki jim primanj-
kuje časa, vseeno pa želijo lepo 
urejen grob, svetujemo eno-
stavnejšo ureditev groba, ki je 
namesto z zasajenim cvetjem 
obložen s kamenčki ali kamnito 
ploščo, s posebej nameščenim 
prostorom za lončnico, ikebano 
in nagrobne sveče.
Grobove še vedno največkrat 
krasijo krizanteme, med zasa-

OB DNEVU SPOMINA, oglasna priloga Štajerskega tednika

Kakšen nagrobnik 
izbrati
Ko urejamo grobove, je ključ-
nega pomena, da poleg ok-
rasnega kamenja in nasada 
cvetja pokojnim svojcem zago-
tovimo tudi ustrezen nagrobni 
spomenik. Najpogostejša izbi-
ra materiala za izdelavo nag-
robnika sta marmor in granit. 
Lahko se odločite za montažo 
številnih nagrobnih dodatkov, 
ki olepšajo nagrobni spome-
nik.
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POSLOVNI  CENTER GOJA NA
RAJŠPOVI ,  PTUJ

Primeren čas za razmišljanje o 
postavitvi spomenika je nekaj 
mesecev po smrti svojca, saj 
je pomembno, da je žalost vsaj 
malo znosnejša in so svojci spo-
sobni racionalnega razmisleka 
o obliki nagrobnika in celostni 
ureditvi groba. Poleg tega je 
čas, primeren za postavitev spo-
menika, odvisen tudi od vrste 
pokopa. Pri žarnem pokopu, 
kjer je na grobu opravljen mini-
malen izkop za postavitev žarne 
niše, se spomenik lahko posta-
vi kmalu, ko so svojci na to prip-

ravljeni. Pri klasičnem pokopu 
s krsto pa je zaradi posedanja 
groba priporočljivo nagrobnik 
postaviti eno leto po pokopu ali 
še pozneje.
Pri izbiri spomenika moramo 
biti pozorni predvsem na odloke 
o velikosti in višini nagrobnika, 
ki veljajo na posameznih poko-
pališčih, saj se po pokopališčih 
v Sloveniji zelo razlikujejo. Ob-
lika nagrobnika in izbira kamna 

sta prepuščena osebni odloči-
tvi.
Nagrobnik vzdržujemo glede na 
vrsto materiala, iz katerega je iz-
delan. Nagrobnikov iz granita ni 
treba posebej vzdrževati, ven-
dar pa rož ne smemo zalivati v 
hudi vročini, saj lahko poleti za-
radi prehitre ohladitve kamna ta 
poči.
Nagrobnike iz marmorja ali 
apnenca pa je priporočljivo za-
ščititi s posebnim premazom za 
zaščito kamna, saj na ta način 
podaljšamo njegovo obstojnost.

sajevanje grobov z okrasnimi 
rastlinami (po možnosti s trajni-
cami) tik pred dnevom spomi-
na. Takšen načrt se največkrat 
ne obnese, saj jeseni zasajene 
rastline po navadi ne preživi-
jo prve zmrzali, kaj šele zimo. 
Mnogo bolj enostavno in učin-
kovitejše je, če se zadeve loti-

ditvami pa prevladujejo ma-
čehe. Kljub temu pa je opaziti 
vedno več grobov, kjer se uve-
ljavljajo drugačni, modernejši 
in izjemno lepi trendi ureditve. 
Najpogumnejši že kombinira-
jo različne trajnice (z različnimi 
oblikami listov). Primer takšne 
zasaditev so npr. mačehe ob 

hojheri s svetlo rumeno vreso, 
prazen prostor na robovih zasa-
ditev pa dopolnjujeta mah in pi-
sanolistni šaš.
Zasaditev z mačehami (te mo-
rajo biti posajene precej na go-
sto) lahko popestrite z jesensko 
vreso v ozadju, še bolj barvit pa 
bo izgled, če boste tema dve-
ma ratslinama dodali še barvito 
skirnijo in gaulterijo z rdečimi 
plodovi.

Tudi zasaditev v posodi je lah-
ko trajna in lepa, v poštev pa 
pridejo vse zgoraj naštete rats-
line. Kratkotrajnejši je cvetlični 
aranžma, ki ga je najbolje oz. 
skoraj nujno uskladiti s šop-
kom v vazi.
Na grobovih, kjer je malo pros-
tora za zasaditev, je najbolje 
kombinirati rastline tako, da po-
pestrijo marmor v ozadju. Če 
je marmorni spomenik temen, 
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Kako pripraviti 
zemljo za zasaditev
Mnogokrat je zemlja na gro-
bovih bolj zbita, površina je 
majhna, zato je pomembno 
kakovostno pripraviti tla. Med 
obstoječo prst je zato zelo pri-
poročljivo primešati organsko 
peletirano gnojilo, za boljšo 
strukturo pa še šotnato vrtno 
zemljo. Šele potem se zač-
ne sajenje. Luknje za rastline 
naj bodo nekoliko večje, kot 
so lončki, v katerih so do te-
daj rasle rastline. Koreninske 
grude pri rastlinah, posebej 
pri resah, pred sajenjem raz-
rahljamo ali kar pokončno za-
režemo, da spodbudimo rast 
mladih koreninic, ki bodo 
skrbele za srkanje hranil in 
vlage. Po sajenju prazna mes-
ta še dodatno prekrijemo s 
črno zemljo za grobove, da 
poudarimo kontrast in tako 
deluje še bolj urejeno.

9

 počitka

Eko biološka sveča

Eko biološka sveča je narejena 
iz okolju prijaznih materialov. 
Glavna sestavina je koruzni 
škrob, zato se sveča v indu-
strijskih kompostnikih popol-
noma razgradi.
Izdelek je nastal v sodelovanju 
s podjetjem Evegreen iz okoli-
ce Velenja, ki so specialisti na 
področju bio materialov. Naš-
li so primerno rešitev tudi za 
naše nagrobne sveče in tako 
že od februarja tečejo aktivno-
sti razvoja eko biološke sveče.
Svečo smo želeli na trg ponu-
diti že v oktobru, ko je povpra-
ševanje največje, a je razvoj 
terjal svoj čas. Kljub vsemu 
nam je končno uspelo izdelati 

testne količine, pri katerih pre-
verjamo temperaturno obstoj-
nost materiala, saj nas je ta 
najbolj skrbela. Z veseljem lah-
ko potrdimo, da je izdelek prip-
ravljen za proizvodnjo. Svečo 
bo izdelovalo podjetje Sveča 
d.o.o.  Redna proizvodnja bo 
stekla takoj v začetku 2020.
Ohišje oz. kalup eko biološke 
sveče je izdelan iz koruznega 
škroba oz. toplotno obstojne-
ga biopolimera z dodatki lo-
kalnega agro odpada. Polnilo 
sveče je iz palminega olja, ki 
je popolnoma naraven materi-
al. Sveča ima stenj s papirnato 
nitko, zato je popolnoma raz-
gradljiva.

OB DNEVU SPOMINA, oglasna priloga Štajerskega tednika

Komu in koliko bo 
pomagala država
Pri nas je pogovor o smrti še 
vedno bolj kot ne nezaželen 
in neredko se svojci o tem niti 
nočejo pogovarjati. Stroški 
pogreba pa so praviloma zelo 
visoki, sploh po ukinitvi pog-
rebnine kot univerzalne pravi-
ce za vse.
Država pri plačilu pogrebnih 
stroškov priskoči na pomoč le 
še socialno šibkim. Če je dru-
žinski član, ki je poskrbel za 
pogreb pokojnika, na dan nje-
gove smrti upravičen do de-
narne socialne pomoči ali do 
varstvenega dodatka, ali če nje-
gov dohodek ali lastni dohodek 
družinskih članov (premože-
nja se ne ugotavlja) ne prese-
ga 617 evrov za samsko osebo 
oziroma 925 evrov za družino, 
lahko z vlogo na centru za so-
cialno delo zaprosi za izredno 
denarno socialno pomoč kot 
pomoč pri kritju stroškov pog-
reba (pogrebnino) in za enkra-
tno izredno denarno pomoč 
svojcem umrlega (posmrtnino). 
Za družinskega člana pokojni-
ka se štejejo zakonec oziroma 
oseba, s katero je umrli živel v 
zunajzakonski skupnosti ali v 
registrirani istospolni partner-
ski skupnosti, otroci in pastorki, 
starši oziroma oseba, s katero 
eden izmed staršev živi v za-
konski zvezi ali v zunajzakon-
ski skupnosti ali v registrirani 
istospolni partnerski skupnosti, 
bratje ali sestre, nečaki ali ne-
čakinje ter vnuki ali vnukinje.
Višina pogrebnine je trenutno 
785,50 evra in posmrtnine 
392,75 evra. Dobro je vedeti, 
da mora izredna denarna soci-
alna pomoč zadostovati za iz-
vedbo osnovnega pogreba po 
standardih in normativih, ki sta 
jih pripravili Gospodarska zbor-
nica Slovenije in Obrtno-pod-
jetniška zbornica Slovenije v 
sodelovanju z Ministrstvom za 
gospodarski razvoj in tehno-
logijo RS. Pogrebno podjetje 
vam torej ne sme zaračuna-
ti višjega zneska, kot sta zne-
ska pogrebnine in posmrtnine. 
Vzemimo primer Pogrebne-
ga podjetja Maribor, kjer cene 
osnovnih pogrebov znašajo: 
osnovni pogreb z žaro 822,66 
evra, osnovni pogreb s krsto 
892,55 evra in osnovni pogreb 
z raztrosom pepela 759,18 
evra.

Svojci so upravičeni 
do zadnje pokojnine
Pokojnina za mesec, v katerem 
prejemnik pokojnine umre, pri-

pada dedičem do dneva nje-
gove smrti. Glede izplačila se 
morajo svojci zglasiti na Zavo-
du za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje Slovenije. (Vir: ZPS)

izberite zasaditev v svetlejših 
tonih (npr. barvita res, pisanoli-
stni kolmež in mleček ali krizan-
teme z belimi cvetovi).
Manjši žarni grob pa je lah-
ko zasajen z nizkimi hebami, 

ki z živo zeleno barvo poživi-
jo marmor. V manjšo odprtino 
lahko sadimo sinjezeleno bilni-
co, jesensko vreso pa lahko do-
polnjuje še plazeči skečnik ali 
drobnocvetna mačeha. 
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Ob praznovanju 70-letnice 
časopisa Tednik in 55-letnice 
Radia Ptuj je direktor družbe 
Radio-Tednik Ptuj Drago 
Slameršak poudaril, da si družba 
prizadeva, da bi bila za poslušalce 
in bralce ne samo informativni 
kanal, ampak tudi podjetje, 
ki si prizadeva za druženje in 
srečevanje ljudi, ki na nek način 
pozitivno osmišlja, bogati vsak 
dan posameznika, mu prinaša 
dobro besedo in optimizem, z 
upanjem v boljši jutri, ne glede 
na morebitne težave, s katerimi 
se ta srečuje. „Želimo postati 
gibanje vseh, ki nas poslušajo 
in berejo. Tako bomo tudi v 
prihodnje preko časopisa in radia 
povabili na številne dogodke, 
prireditve, izlete, koncerte. 
Ohranjamo in nadgrajujemo 
vse že tradicionalne prireditve, 
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Marta Peršak: „Peljala sem se iz Ptuja, ko sem po Radiu Ptuj slišala 
za letošnji izlet. Še isti dan sem se prijavila. Na Visu sem bila prvič že 
leta 1975, takrat sem ostala 14 dni, tujcev takrat na otok še niso spuščali. 
Vedno sem si želela, da bi ga še enkrat obiskala. Lepo je, vsi smo veseli, 
lepo razpoloženi. Glede na ceno smo veliko dobili.“

Stanislav in Marija Horvat: „Za letošnji izlet sva izvedela od 
soseda. Prvič sva na izletu družbe Radio-Tednik Ptuj. Odlično je, nič nam 
ne manjka. Če bo le mogoče, bova potnika tudi na izletu v letu 2020.“

Dragica Brajndl: “Prvič sem na tem izletu. Res se odlično počutim. Še 
bom šla, če bo le mogoče. Izleta sem se udeležila, četudi predhodno nisem 
nikogar poznala. Nisem vedela, kako bo, izteklo pa se je najboljše. Manjkal 
mi ni niti telefon, ki sem ga pozabila doma.“

Majda Sever: „Za letošnji izlet sem izvedela od prijateljev. Meni je 
všeč. Lepih trenutkov mi ni pokvaril niti padec na območju, kjer so snemali 
nadaljevanje muzikala Mamma mia. Lepo so me oskrbeli člani gorske 
reševalne službe (veterani) iz Mojstrane, ki so se tudi naslednji dan prišli 
zanimat, kako je z mojo nogo. Vse je bilo v redu, je pokazala njihova vizita. 
Zaželeli so si, da bi jim sporočili datum izleta v letu 2020, da bi se nam 
pridružili, ker takšne družbe, kot smo bili mi letos, ne srečaš vsak dan.“ 

Danica Majcen: „Prvič sem na izletu družbe Radio-Tednik Ptuj. Za 
izlet sem izvedela od prijateljev. Vsak dan je lepši, ko bo najlepše, pa bomo 
morali domov. Spoznali smo se z gorskimi reševalci iz Mojstrane, prijatelji 
Dava Karničarja. Z njimi smo se družili pri mizi in tudi zaplesali na naši 
večerni zabavi. Upam, da se bom lahko udeležila tudi izleta naslednje 
leto.“

Leopold Strelec: „Za izlet sem izvedel po Radiu Ptuj in iz Štajerskega 
tednika, katerega naročnik sem že 15 let. Super je, še bomo šli, če bo le 
dobra ponudba.“

Renata Zupanič: „Odlično je, nimam pripomb. Tudi v prihodnje se 
bova z možem udeležila tradicionalnega izleta družbe Radio-Tednik Ptuj, 
če bova le zdrava. Sicer pa sva bila že nekajkrat udeleženca tega izleta.“

Vis, Komiža � Med našimi izletniki

Še bomo potovali, se zabavali in utrjevali prijateljstvo
Na letošnjem tradicionalnem izletu družbe Radio-Tednik Ptuj, obiskali smo otok Vis in Komižo, kjer je bila naša stalna baza, in si ogledali nekaj viških in 
biševskih zanimivosti, se je veselilo 150 zvestih bralcev Štajerskega tednika in poslušalcev Radia Ptuj. Lahko pa bi nas bilo več kot 450, kar 314 jih je namreč 
ostalo brez sedeža in na čakalni listi.

Foto: MG

Plaža Gusarica pod hotelom Biševo, kjer je bila naša letošnja baza med obiskom Visa in Komiže, je najpopular-
nejša mestna plaža v Komiži. 

Foto: MG

Plaža Porat na zahodni strani otoka Biševo, ki sicer slovi po morskih jamah, je ena najlepših na Jadranu. Na njem 
se je rodil ribič Martin Bogdanović, ki je odprl vrata oceana. Izselil se je v Ameriko, kjer se je posvetil ribolovu oz. 
ribištvu. Da bi bilo mogoče organizirati ribolov dalje od obale, je moral najti rešitev za hranjenje sveže ulovljene 
ribe. V knjigi The Port of Los Angeles je zapisano, da je prvi uporabil kašasti led za zamrzovanje ribe na ladji.

Anton Kelc iz 
Cirkulan se je 
natanko po 54 
letih vrnil na Vis

25. septembra leta 1965 je začel slu-
žiti vojaški rok v obalni artileriji. „Moj le-

tošnji prihod na Vis, natanko po 54 letih, je zame zagotovo 
nekaj posebnega. 18 mesecev sem preživel na njem, v majhni 
vojašnici nas je bilo okrog 150. Ni bilo posebej naporno, vojaki 
smo se med seboj dobro razumeli, tudi hrana je bila dobra. 
Celih 18 mesecev me ni obiskal nihče od domačih, smo pa si 
pisali, tudi pakete sem lahko dobival. Za domače bi bil zago-
tovo velik napor, če bi me želeli obiskati na Visu, saj bi poto-
vanje iz domačih Haloz trajalo kar nekaj časa. Večina poti 
je bila takrat še neurejenih. S prebivalci smo se bolj poredko 
srečevali, še najpogosteje smo srečevali do tal natovorjene 
osle. Leta 1970 sem šel v svet, ker doma zame ni bilo dela, 37 
let sem delal v avtomobilski industriji v Nemčiji. Vedno pa 
sem si želel, da bi se nekoč vrnil na Vis. Ko sem se pred leti za-
nimal v eni od turističnih agencij za izlet na Vis, so mi dejali, 
da še ne razpisujejo izletov na ta otok, četudi je že odprt za 
tuje obiskovalce. Zato sem se toliko bolj razveselil novice, da 
družba Radio-Tednik Ptuj letos organizira izleta na Vis. Tako 
se mi je uresničila dolgoletna želja. Nič ne manjka, vsega je 
dovolj, zadovoljen sem z vsem, kar je prinesel ta izlet.“

g

Foto: MG

Foto: MG

Vis se ponaša z edinim parkom palm 
v Dalmaciji.

Polenšak � 10. društvene igre

Sodelovalo sedem ekip
Na Polenšaku so v nedeljo, 13. oktobra, izvedli desete društvene igre. Prire-
ditev je zaznamovalo dobro vzdušje, razveselilo jih je tudi prijetno sončno in 
toplo jesensko vreme.

V prešernem razpoloženju so 
se predstavniki sedmih društev, 
ki delujejo na Polenšaku, pome-
rili v sedmih tekmovalnih igrah. 
Sodelovali so člani turističnega, 
gasilskega in športnega društva, 
društva upokojencev, Slovenje-
goriškega društva General Ma-
ister in Rdečega križa Polenšak. 
V vsaki ekipi je bilo pet članov. 
Vsako leto je organizator iger 
drugo društvo. Letos je organiza-

cija pripadla Slovenjegoriškemu 
društvu General Maister, ki pa 
je obenem slavilo tudi zmago. 
Drugouvrščena je bila ekipa PGD 
Polenšak in tretjeuvrščena ekipa 
ŠD Polenšak. Vsako izmed sode-
lujočih društev je pripravilo po 
eno igro. Med udeleženci iger je 
bil tudi poslanec državnega zbo-
ra Jože Lenart. Sodeloval je v eki-
pi društva General Maister, saj je 
njegov član. Prireditev je obiskal 

tudi župan občine Dornava Jan-
ko Merc. Družabni nedeljski do-
godek je potekal na igrišču pred 
turističnim domom. Obiskalo ga 
je kar nekaj domačinov. Eni so 
tekmovali, drugi navijali. Pekli so 
kostanje, na pokušino je bil tudi 
letošnji mošt. Za organizacijo 11. 
društvenih iger, ki bodo prihod-
nje leto, bo zadolženo Društvo 
upokojencev Polenšak.

Foto: Arhiv organizatorja

Zmagovalna ekipa Slovenjegoriškega društva General Maister z županom Jankom Mercem

festival narodno-zabavne glasbe, 
ki vstopa v 51. leto, Orfejčkovo 
parado, ki se približuje tridesetim 
letom, vse bolj je priljubljena 
tudi prireditev Z glasbo do srca, 
projekt Otroci pojejo slovenske 
pesmi in se veselijo, Vsi skupaj 
smo za enakost – prijateljstvo 
– sopomoč. Prvič letos pa smo 
povabili tudi na ptujski grad z 
novo prireditvijo Na grad po 
ljubezen, prihodnje leto pa bomo 
na tem eminentnem prostoru 
uživali v najlepših slovenskih 
popevkah. Na izlete pa bomo še 
naprej vabili skupaj z agencijo 
ATP in agencijo Sonček. Skupaj z 
agencijo ATP se bomo potrudili, 
da si bodo Vis in Komižo lahko 
ogledali tudi tisti naši zvesti 
bralci in poslušalci, ki so bili 
letos prikrajšani za te užitke. V 
letu 2020 pa bo naša izbrana 
destinacija Vela Luka (Korčula), 
kamor bodo odpotovali prvi 
teden v oktobru,“ je povedal 
direktor Drago Slameršak, ki se 
vsem, ki berejo Štajerski tednik in 
poslušajo Radio Ptuj, zahvaljuje za 
zvestobo, za vse dobre predloge, 
kako bi bili lahko skupaj še boljši.
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njega leta z optičnim omrežjem 
pokrili vso občino.

»Čeprav bi bolj potrebovali de-
nar za kanalizacijo in obnovo cest, 
ki so preozke, njihova nosilnost 
pa slaba, pa občine sredstev za te 
investicije iz razpisov ne morejo 
več pridobiti, zato smo se priklju-
čili projektu izgradnje kolesarskih 
poti, iz katerega bomo lahko počr-
pali 580.000 evrov iz regionalnega 
razvojnega programa. V naši obči-
ni imamo dve trasi: prva je Gočo-
va–Biš, ki jo delamo skupaj z direk-

cijo za infrastrukturo, zemljišča so 
pridobljena, projekt imamo, podpi-
sana je pogodba o sofi nanciranju, 
naš delež bo znašal od 90.000 do 
100.000 evrov, saj moramo tam 
menjati vodovodne cevi. Druga 
trasa je Vitomarci–Trnovska vas, 
kjer pa še nismo tako daleč, saj je 
več težav, med drugim z netočni-
mi podatki v katastru. Dokončuje 

se projektna dokumentacija; ko 
bomo imeli zemljišča, bomo v šli 
v postopek pridobitve gradbene-
ga dovoljenja. Nas bo projekt stal 
približno 120.000 evrov. Veliko 
dela je še, upam, da bo uspelo, je 
pa odvisno tudi od odločitev ob-
činskih svetnikov,« še pravi Alojz 
Benko. 
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Občina Trnovska vas je ena 
manjših slovenskih občin, po stati-
stičnih podatkih med 212 občinami 
s slabimi 1400 prebivalci zaseda 
195. mesto. »Ker smo majhni, ima-
mo seveda tudi majhen proračun, 
s katerim moramo zelo varčno 
gospodariti in ki nam ne omogoča 
velikih investicij. Čeprav z majhni-
mi koraki, pa nam je kljub temu 
uspelo realizirati nekaj projektov,« 
pojasnjuje župan Benko, med ka-
terimi je izpostavil celovito preno-
vo in posodobitev pokopališča. Ta 
je, kot smo že poročali, potekala v 
dveh fazah, in sicer v lanskem in 
letošnjem letu, investicija, ki jo je 
občina fi nancirala v okviru 23. čle-
na zakona o fi nanciranju občin, je 
stala 240.000 evrov.

Za 82.000 evrov je občina letos 
odkupila tako imenovano Kirnovo 
hišo v središču Trnovske vasi tik 
ob cerkvi. Kaj natančno bodo z ne-
premičnino, se še niso odločili, saj 

obstaja več scenarijev, od objekta, 
ki bi bil namenjen društvom, do 
menjave parcel z župniščem. »Zbi-
ramo ideje, nočemo se zaleteti, 
ampak dobro premisliti, vsekakor 
pa se mi zdi dobro, da imamo v 
središču še eno nepremičnino, s 
katero lahko razpolagamo.«

Tudi o doslej neuspešnih po-
skusih prenove s slamo krite 
Simoničeve domačije, ker niso 
dobili izvajalca, smo že obširno 
pisali; zanjo se je občina uspešno 
prijavila na dva razpisa, za izvedbo 
v proračunu pa rezervirala lastna 
sredstva. »Vse skupaj smo zamak-
nili v leto 2021, z rebalansom pa 
50.000 evrov, namenjenih temu 
spomeniku stavbne dediščine, 
preusmerili v nujno obnovo čistil-
ne naprave v Trnovski vasi. Izva-
jalec Komunala Ptuj bo nekoliko 
spremenil način delovanja čistilne 
naprave, ki bo zadostil zahteva-
nim standardom.« Letos so skupaj 

z Arsom očistili tudi tri potoke, in 
sicer v Ločiču, Trnovski vasi in v 
Bišu; investicija je vredna 80.000 
evrov, delež občine je bil 20.000, 
s Telekomom pa bodo do prihod-

Trnovska vas � Občina praznuje 21-letnico samostojnega delovanja

Najbolj bi potrebovali denar za obnovo cest
Čas po spravilu pridelkov in pred martinovanjem je v Trnovski vasi čas za praznovanje občinskega praznika. Pa tudi za pregled opravljenega dela 
in načrtih za prihodnje leto, o čemer smo govorili z županom Alojzom Benkom, ki občino vodi že štiri mandate.

Foto: SD

»Kot majhna občina z majhnim proračunom moramo zelo varčno gospo-
dariti.«

V Kidričevem so umirali ruski 
vojaki, ujetniki Nemcev (različnih 
narodnosti), ujetniki partizanov 
(zlasti nemško govoreči in pre-
možnejši). V času nemške oku-
pacije naj bi v taborišču umrlo 
okoli 1.000 ljudi, v času po vojni 
pa 4.000.

Karl Lesjak je kot preživel gro-
zote kidričevskega taborišča, ki 
se jih je z grenkobo in jezo spomi-
njal vse življenje. Kot je povedal, 
je zaradi povojnih grozot, ki so 
doletele njegovo družino, gojil 
neizmerno sovraštvo do Sloven-
cev. A zadnja leta je premogel to-
liko moči, da se je tega sovražne-
ga in bridkega občutka osvobo-
dil. Prelomni trenutek je bil tudi, 
ko je nekaj let nazaj na spominski 

plošči na pokopališču v Lovren-
cu na Dravskem polju odkril ime 
svojega starega očeta. Ker se je 
uspel osvoboditi grenkih občutij, 
ki so mu jih za celo življenje pus-
tili izgon iz države sredi januarja 
1946 ter kasnejše životarjenje v 
kidričevskem taborišču (takrat je 
bil nekaj let star deček), se je od-
ločil postaviti mozaik. V njem so 
zapisane besede bolečina, beda, 
trpljenje, vera, upanje, ljubezen. 
Talni mozaik kot spominsko obe-
ležje opozarja na grozote, ki so 
se v taborišču dogajale po drugi 
svetovni vojni.

Odkritju mozaika je na vojnem 
pokopališču sledila spominska 
svečanost z govori, kulturnim 
programom in položitvijo venca. 

Pripravili so jo člani avstrijske 
vojaške veteranske organizacije 
Črni križ. Med gosti so bili av-
strijska veleposlanica v Sloveniji 
Sigrid Berka, predsednica kultur-
nega društva nemško govorečih 
žena Mostovi iz Maribora Vero-
nika Haring in župan Kidričeve-
ga Anton Leskovar. Na vojnem 
pokopališču so pokopani ljudje 
vsaj desetih različnih narodnosti, 
med njimi tudi Nemci in Avstrijci. 
V spomin na ruske vojake so na 
pokopališču že postavili obelež-
je, pri katerem se lahko polagajo 
cvetje in sveče. V prihodnje bodo 
najverjetneje postavili tudi obe-
ležje v spomin na umrle iz nem-
ško govorečih dežel.

Kidričevo � Spomin na umrle v taborišču po II. svetovni vojni

Bridka zgodovina kraja
Zgodovino tega kraja sredi Dravskega polja je globoko zaznamovalo taborišče: 
v prvi in drugi svetovni vojni ter v obdobju po drugi vojni. Žrtvam, ki so v 
kidričevskem taborišču izgubile življenje, so se predstavniki nemško govore-
čih dežel nedavno poklonili s slovesnostjo. V novo oblikovanem Parku genera-
cij so odkrili mozaik, ki ga je oblikoval in fi nanciral Karl Lesjak.

Foto: MZ

Karl Lesjak (levo) je kot otrok preživel grozote kidričevskega taborišča. Ob njem sta na fotografi ji avstrijska 
veleposlanica v Sloveniji Sigrid Berka in župan občine Kidričevo Anton Leskovar.

Izvajalec obnove je bilo podje-
tje T-trio projekt, že pred časom 
pa sta občina in ministrstvo kupila 
tudi dvigalo, prilagojeno gibalno 
oviranim osebam. Ministrstvo za 
javno upravo v zadnjih letih načr-
tno obnavlja prostore upravnih 
enot po državi, da bi izboljšalo 
delovne pogoje zaposlenih na 

upravnih enotah, hkrati pa omo-
gočilo kakovosten javni servis za 
državljane. UEa Lenart obsega 205 
km2, na katerem je šest občin: Be-
nedikt, Cerkvenjak, Lenart, Sveta 
Ana, Sveti Jurij v Slovenskih gori-
cah in Sveta Trojica v Slovenskih 
goricah. Na UE Lenart je trenutno 
21 zaposlenih, ki so v letu 2018 op-

ravili 8.229 upravnih zadev, 21.064 
drugih upravnih nalog in 53 prekr-
škovnih postopkov.

Slovesnega odprtja so se udele-
žili načelnik Upravne enote Lenart 
Jožef Kraner, lenarški župan Janez 
Kramberger in minister za javno 
upravo Rudi Medved.

Lenart � Odprtje prenovljenih prostorov UE

47.000 evrov za kakovostnejši 
javni servis
V lenarški Upravni enoti (UE)se lahko pohvalijo s prenovljenimi prostori; inve-
stitor – ministrstvo za javno upravo – je skoraj 600 kvadratnih metrov površin, 
ki so v isti stavbi kot občinska uprava, obnavljalo dve leti, vrednost del pa je 
znašala dobrih 47.000 evrov. 

Foto: SD

Slovesnega odprtja prenovljenih prostorov lenarške upravne enote se je udeležil tudi minister za javno upravo 
Rudi Medved.
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narejeno 

v Pomaranci

Danes bo v zahodni in delu osre-
dnje ter južne Slovenije pretežno 
oblačno, ponekod bo občasno 
rahlo deževalo. Drugod bo prevla-
dovalo sončno vreme. Ponekod bo 
zapihal jugozahodni veter. Najniž-
je jutranje temperature bodo od 6 
do 12, ob morju okoli 14, najvišje 
dnevne od 16 do 21 °C. V soboto 
in nedeljo bo v vzhodni Sloveniji 
še povečini sončno, drugod pa 
zmerno do pretežno oblačno.

4 dnevna napoved za Podravje

Najbolj znan izvozni produkt 
Spodnjega Podravja so t. i. »Vukovi 
varilci«; gre za delavce – večinoma 
državljane Hrvaške z območja Za-
gorja –, ki jim podjetje Rohrtech 
organizira delo po vsem svetu.

Da spodnjepodravsko (v ožji) 
in štajersko gospodarstvo (v širši 
sliki) temelji na izvozu delovne sile 
v Nemčijo, Avstrijo in seveda Lju-
bljano, je splošno znano, vendar se 
tega ne zavedajo v uradni Ljubljani.

Na ministrstvu za delo so glede 
opisane problematike najprej trdili, 
da gre za kratke napotitve, lahko 
tudi le nekaj dni: »To nikakor ni 
izvoz delavcev, temveč izvoz ene 
konkretne storitve,« so zatrjeva-
li po bežnem pregledu statistike 
ZZZS. Ko smo jih soočili s seznami 
referenc večjih podjetij z območja 
Ptuja, ki se ukvarjajo z izvozom de-
lovne sile, so priznali, da ne vodijo 
nobenih lastnih evidenc in da tega 
pojava sploh nimajo ozaveščenega.

Podobna je bila zgodba na mi-
nistrstvu za gospodarstvo, kjer so 
priznali, da z navedenim proble-
mom niso seznanjeni. Obe mini-

strstvi spadata v koalicijsko kvoto 
stranke SMC.

Število napotitev 
poskočilo po letu 2009

Povsem drugače na zadevo gle-
dajo pristojne institucije, ki imajo z 
dogajanjem dejanski stik. V Štajerski 
gospodarski zbornici (ŠGZ) so nam 
pojasnili, da je Slovenija država z 
visoko delovno migracijo. Notranji 
migracijski tokovi tečejo predvsem 
v smer osrednjeslovenske regije. 
Zunanji migracijski tokovi pa so se 
okrepili zaradi EU, kamor ljudje od-
hajajo delat iz mnogih razlogov – od 
osebnih izzivov do boljšega zasluž-
ka. Večina izvoza delovne sile po po-
datkih ŠGZ temelji na gradbenih, in-
ženirskih in transportnih storitvah. 

»V nekoliko bolj oddaljeni prete-
klosti je bila na primer Štajerska iz-
razito industrijska regija, v kateri je 
bilo nekaj ne samo slovenskih, am-
pak tudi v širšem merilu zares veli-
kih podjetij (Metalna, Hidromonta-
ža, TAM). Industrijska tradicija tega 
dela države ni zanemarljivo dej-
stvo,« pojasnjuje Aleksandra Pod-
gornik, direktorica ŠGZ. Omenjeni 
industrijski kompleksi so v večji 
meri že propadli med tranzicijo.

Za delo so predvsem zanimivi 
trgi v Nemčiji, Avstriji in Italiji, temu 
trendu sledijo tudi napotitve, trdijo 
na ŠGZ. »Število delavcev, ki so bili 
napoteni na delo zunaj Slovenije, 
je izrazito naraslo po letu 2009, ob 
koncu leta 2012 je tako podatek o 

številu napotenih delavcev okoli 
8.000 (mesečno, op. p).« Zaradi 
različnih okoliščin je število napoti-
tev naraslo »in trenutno je ocena do 
12.000 napotitev mesečno,« dodaja 
Podgornikova.

Zrnić: »Ptujska podjetja 
so kot 'turistične 
agencije'«

NA ŠGZ ugotavljajo, da delež 
slovenskih državljanov predstavlja 
zgolj 30 odstotkov napotenih de-
lavcev, kar pripisujejo okoliščinam 
ponudbe in povpraševanja ter slo-
venske in evropske zakonodaje, ki 
to omogoča.

»Ko slišim Ptuj, se zdrznem,« 
glede tega pravi Goran Zrnić iz 
Delavske svetovalnice pri ZZZS, ki 
svetuje tujim delavcem pri kršitvah 
njihovih pravic. 

»Ptuj je endemičen glede kršitev 
delavskih pravic, tam nekaj delajo 
po svoje.«

Zrnić pojasnjuje, da delavci, ki jim 
svetujejo, ptujska podjetja za po-
sredovanje delovne sile imenujejo 
kar »turistične agencije«, saj so pri 
kršitvah delovne zakonodaje pose-
bej kreativni. V primerih s Ptuja se 
nanje ne obračajo le delavci iz držav 
nekdanjih republik, temveč tudi dr-

žavljani Slovenije, kar ni najbolj zna-
čilno za ostala območja. 

Zaradi tega so v Delavski sveto-
valnici prosili ŠGZ, naj jim pomaga 
sestaviti seznam »dobrih podjetij«, 
kamor bi usmerjali delavce, ki so se 
pri delodajalcih opekli. Na vpraša-
nje, ali so seznam že prejeli, je Zrnič 
kratek: »Čakamo.«

V Delavski svetovalnici so med-
tem pripravili seznam »slabih pod-
jetij«, ki so ga posredovali ŠGZ. Ta je 
seznam temeljito preučila in zaklju-
čila, da je z njega razvidno, da »Pod-
ravje ni med večjimi kršilci zakono-
daje o napotitvi delavcev na delo 
v tujini, prav tako ne Ptuj«. Kako 
daleč so s sestavljanjem seznama 
»dobrih podjetij«, niso odgovorili.

Regulatorji imajo na 
Ptuju dela do »penzije«

Zrnić namreč trdi, da je obravna-
val mnoge primere kršitev delovne 
zakonodaje; od ponarejanja vizu-
mov, vodenja dvojnih evidenc, do 
(celo) ponarejanja obrazcev A1 ipd.

»Na Ptuju je s kršitvami 196. čle-
na kazenskega zakonika toliko dela, 
da ga pristojni lahko opravljajo do 
penzije,« zaključuje Zrnić.

V ŠGZ na te očitke odgovarjajo, 
da so neutemeljeni in žaljivi.

Podravje � Ali gospodarstvo Spodnjega Podravja temelji na izvozu delovne sile?

Četrtina obrazcev za napotitve delavcev 
v EU izdanih na območju Ptuja
Od začetka letošnjega leta do konca avgusta so podjetja s širšega območja Ptuja na delo napotila 3.357 oseb, za ka-
tere je bilo izdanih kar 15.635 napotitev. To predstavlja 24,4-odstotni delež vseh v državi izdanih napotnic.

Foto: M24

Med največjima »posredovalcema« delavcev v EU na Ptujskem sta (nekdanje Vukovo podjetje) Rohrtech na 
fotografi ji in podjetje Anpro Tehnik.

Foto: ČG

Slovenija � Revščina 
zaznamuje otroke

45.000 
otrok živi 
v revščini
Združeni narodi (ZN) z 
letošnjim geslom Skupaj 
opolnomočimo otroke, njihove 
družine in skupnosti ter 
odpravimo revščino pozivajo 
k akciji. »V Sloveniji je pod 
pragom revščine približno 
45.000 otrok, kar je več kot 
zaskrbljujoče,« je ob tem 
opozoril varuh človekovih 
pravic Peter Svetina. 

Osnovna celica za zagotavljanje 
pravic otrok je po konvenciji dru-
žina. Če je ta revna, je reven tudi 
otrok,« je opozoril. Glede na to jo je 
treba po njegovih besedah krepiti.

»Ljudje, ki hodijo v službo, morajo 
imeti dostojno delo in zanj prejeti 
dostojno plačilo, socialni transferji 
pa morajo biti ciljno usmerjeni na 
otroka, na pa za popravljanje social-
nega položaja staršev,« je poudaril. 
»Če hodim v službo in sem s socialni-
mi transferji še vedno pod pragom 
revščine, je to nesprejemljivo. V Slo-
veniji v letu 2019 si tega ne smemo 
privoščiti,« je pozval.

Na ministrstvu za delo, družino, 
socialne zadeve in enake možnosti 
bodo teme, ki naslavljajo socialni 
položaj otrok, vključili v novi pro-
gram za otroke, ki ga pripravljajo 
za obdobje 2020 - 2025, je povedala 
ministrica Ksenija Klampfer. V njem 
bodo opredelili enak dostop do 
zdravstvenih storitev in preprečeva-
nje diskriminacije otrok, zlasti tistih, 
ki prihajajo iz različnih oblik družine. 

Klampferjeva podpira tudi tudi 
zamisel novoizvoljene predsednice 
Evropske komisije Ursule von der 
Leyen. Ta je v okviru EU predlagala 
uvedbo jamstvene sheme za rev-
ne otroke, s katero bi z dodatnimi 
evropskimi sredstvi vsem otrokom 
omogočili enak dostop do izobraz-
be, zdravstva, zdrave prehrane in 
ustreznih stanovanjskih pogojev. 
Na ministrstvu bodo proaktivno so-
delovali pri njeni vzpostavitvi.

Foto: ČG

Ne ministrstvo za gospodarstvo in ne ministrstvo za delo ne vodita evidenc o tem, koliko delavcev (preko ptujskih 
podjetij) dela na gradbiščih v tujini. 

Foto: LT

Goran Zrnić iz Delavske svetoval-
nice se ob omembi Ptuja zdrzne ob 
vseh kršitvah delovne zakonodaje, 
ki jih zaznava.
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Ste že brali / Drago Jančar:

In ljubezen tudi
Medtem ko še zmeraj čakam na letošnjo slovensko 
knjižno uspešnico, dobitnico letošnje nagrade Kresnik, 
roman Bronje Žakelj Belo se pere na devetdeset (ne-
davno sem bil v čakalni vrsti nekaj čez štirideseti), sem 
svoje bralne potrebe potolažil z lanskoletnim zmago-
valnim delom, romanom Draga Jančarja In ljubezen 
tudi. Kresnik je kresnik – lanski in letošnji bi morala 
biti nekaj najboljšega na slovenski sceni.

Za Jančarja je bil lanski kresnik 
že četrti, odkar so jih leta 1992 za-
čeli podeljevati. Prvega je dobil leta 
1999 za roman Zvenenje v glavi, 
drugega l. 2001 za roman Katarina, 
pav in jezuit, tretjega 2011 za To 
noč sem jo videl in četrtega lansko 
leto za roman In tudi ljubezen.

Tudi tokrat se pisatelj dotika 
druge svetovne vojne in mesecev po 
njej, roman pa je v glavnem ume-
ščen v Maribor in pohorske gozdo-
ve, se pa v njem najde tudi Ptuj, saj 
je sem pisatelj umestil eno svojih 
literarnih oseb –medicinsko sestro 
Katico in zadnje poglavje svojega 

romana, prve povojne mesece, najdemo pa tudi opis zelo znanega 
medvojnega ptujskega dogodka: »Z naglimi koraki je šla čez Sloven-
ski trg, ob sencih so ji drsele fasade ozke ulice, po kateri se je vzpenja-
la, komaj pod gradom se je ustavila in se naslonila na steno, postalo 
ji je slabo. Ta, ki je imel pred nekaj leti nekega sončnega dne na 
ptujskih ulicah v žepu kamenje, kamenje, ki ga je nabral ob poti, da 
bi ga vrgel v človeka, ki so ga gestapovci vodili tepenega in krvavega 
po ulici. Ta mesarski pomočnik je jemal iz žepa kamenje in ga metal 
v ubogega kmeta, ki je imel okrog vratu obešeno tablo z napisom Ich 
bin ein Bandit, zdaj pa hodi naokrog v usnjenem plašču in sprašuje, 
kaj je z njenim možem, morda kar tako, ker je navajen spraševati, 
morda pa tudi s kakšnim posebnim namenom. /.../ Kaj takega bi 
vprašal, kar bi jo spravilo v zadrego, le kako je novim razložil, da je 
bil tudi med tistimi, ki so rjoveli in metali kamenje v okrvavljenega 
kmeta? Gotovo jim je rekel, da je moral, da je tako prikril svoje delo 
za naše, vsi so kaj takega rekli, nihče ni hajlal in nihče ni metal ka-
menja v krvavega človeka, če pa ga je že metal, kakor ga je jemal iz 
žepov in metal v opotekajočo se postavo ta človek, ki zdaj sedi tam 
zadaj z zobotrebcem v ustih, potem je to storil zaradi konspiracije.«

(Pa še ena misel, ki se mi je porodila ob branju Jančarja: morda pa 
se je znani spomenik temu 'ubogemu kmetu' s Slovenskega trga na 
Ptuju moral umakniti zato, ker je pri nekaterih mimoidočih vedno v 
zbujal spomin na čas, ko so imeli 'nekega sončnega dne na ptujskih 
ulicah v žepu kamenje, kamenje, ki so ga nabrali ob poti, da bi ga 
vrgli v človeka, ki so ga gestapovci vodili tepenega in krvavega po 
ulici' – seveda pa so to storili 'zaradi konspiracije'?! Zdaj je sicer spo-
menik daleč od oči – a pri mnogih ni daleč od srca.)

Roman pripoveduje o ljubezni med dvema mladima Mariborča-
noma, Sonjo in Tinetom. Tine gre v partizane, a ga nekoč ujamejo 
in zaprejo v mariborske zapore, od koder mu pomaga njegovo dekle, 
saj je na mestnih ulicah prepoznala gestapovskega ofi cirja, ki ga je s 
starši spoznala nekoč pred vojno, ko je bila še dekletce, ter ga prosila 
za pomoč. Kakšno kruto dogajanje se je iz tega razvilo, pa boste go-
tovo z zanimanjem prebrali v romanu.

Ocena: 5.

Čez 30 ljubiteljskih likovnih in 
literarnih ustvarjalcev ter dijakov 
Gimnazije Ormož je minuli konec 
tedna združilo lepoto okolice in 
ustvarjanja, na roko jim je šlo še 
vreme. Če k temu dodamo tokra-
tno temo Na sončni strani galaksi-
je, po istoimenski knjigi domačina 
Denisa Žurana, je bilo navdiha za 
ustvarjanje tako rekoč več kot 
dovolj. »Vsako leto kolonijo posve-
timo domačinu, ki je pustil pečat. 
Letos smo jo Denisu Žuranu, ki je v 
tem letu izdal svojo prvo pesniško 
zbirko, je vsakoletni udeleženec 
naše kolonije in vsestranski ustvar-
jalec,« je pojasnila vodja ormoške 
izpostave JSKD Barbara Podgore-
lec, ki je omenjeno kolonijo orga-
nizirala v sodelovanju z Likudo Or-
mož in Kulturno-umetniškim dru-
štvom (KUD) Prasila iz Središča ob 
Dravi ter ob pomoči sponzorjev. 

Da je bila tema letošnje koloni-
je imenovana po njegovi pesniški 
zbirki, je bilo v veliko čast Denisu 
Žuranu: »Bil sem zelo presenečen, 
ko so mi predstavili idejo. Takoj 
sem bil pripravljen sodelovati v tej 
smeri. Mislim, da je to velika čast, 
da se na ta način pokaže spošto-
vanje do umetnika in umetnikov 
na splošno v našem lokalnem oko-
lju.«

Na dvodnevni koloniji je nastalo 
med 30 in 40 likovnih del ter več 
kot deset literarnih del. Z rezulta-
tom ustvarjanja sta bila zadovolj-
na tokratna mentorica likovnih 
ustvarjalcev domačinka, likovna 
pedagoginja in slikarka Tadeja Oz-
mec ter predsednik društva Liku-

do Bohumil Ripak, ki je še posebej 
pohvalil ormoške gimnazijce. Men-
torstvo pa je nudila tudi pisateljica, 
pesnica, ustanoviteljica in predse-
dnica KUD Prasila Helena Srnec.

Nastala dela bodo luč sveta že 
tradicionalno ugledala na marti-
nov petek, 8. novembra 2019, ob 

18. uri v Beli dvorani Grajske pri-
stave v Ormožu. Odprtje bo hkrati 
tudi četrta postavitev Rastoče knji-
ge Ormoža, na kateri bodo zraven 
JSKD sodelovali Pokrajinski muzej 
Ptuj-Ormož, Gimnazija Ormož in 
Knjižnica Franca Ksavra Meška.

Ormož � Likovno-literarna kolonija Malek

Kjer si podata roko umetnost narave
in ustvarjanja
Očarljiva več kot 300 let stara Zidanica Malek, ki stoji sredi vinorodnih teras Jeruzalemsko-Ormoških goric, je pretekli 
konec tedna gostila že tradicionalno, sedmo likovno-literarno kolonijo.

Foto: MH

Letošnji udeleženci likovno-literarne kolonije Malek.

Podlehnik � Večer ljudske glasbe

V čast Lojzki Merc
Kot že tradicionalno so v oktobru pevke ljudskih pesmi Trstenke organizirale prireditev Ustavi se tam, kjer pojo. Pesem 
je tokrat zvenela bolj otožno.

Trstenke s prepevanjem že 18 
let negujejo in ohranjajo izročilo 
domačega kraja, posebej znane po 
so tudi po t.i. »petju na tretko« ozi-
oma štiriglasju. 

Ustanoviteljica in dolgoletna 
voditeljica je bila Lojzka Merc, delo-
vala je v vlogi predsednice društva, 
bila pa je tudi pobudnica prireditve. 
Večer so posvetili njenemu spo-
minu. Predsednica društva Jožica 
Trafela se je z bridkim glasom spo-
minjala: „V najlepšem mesecu, v 
maju, nas je za vedno zapustila dol-

goletna predsednica Lojzka Merc. 
Izguba nas je zelo zaznamovala.“

Merčeve se je spominjal tudi 
župan občine Podlehnik Sebastian 
Toplak: „Bila je zagovornica ljud-
ske pesmi in izročila. Spominjam 
se je tudi kot dolgoletne učiteljice 
in profesorice na osnovni šoli, v 
kateri nas je mnogo poučevala ter 
nam poleg glasbe in znanja o glas-
bi predala tudi polno življenjskih 
modrosti, za kar sem ji jaz osebno 
zelo hvaležen. Zagotovo bi bila ve-
sela, če bi vedela, da ljudske pev-

ke Trstenke vztrajajo in ustvarjajo 
naprej ter uresničujejo poslanstvo 
pri prenosu izročila na mlajše ro-
dove.“

Na prireditvi, ki je potekala v 
Večnamenskem kulturno-turistič-
nem centru Podlehnik, so nasto-
pile pevke in pevci ljudskih pesmi 
ter godci ljudskih viž. Na oder 
so najprej stopile pevke ljudskih 
pesmi Trstenke, ki so zapele Po 
gorci Jezus hodil in Ko sem še pri 
mamci ležala. Sledili so jim pevci 
ljudskih pesmi Kopači, pevke ljud-

skih pesmi Urbančanke, Haloški 
veseljaki, Ljudske pevke Obrež, 
ljudske pevke Lükarice, Ljudski 
godci iz Hajdoš, Fantje iz Jurovc, 
Pevke ljudskih pesmi DU Podgor-
ci, ljudski godci Lükari iz Dornave, 
Pevke ljudskih pesmi s pevcem iz 
Stoperc, ljudske pevke Društvo 
gospodinj Vitomarci, Kapelski pu-
bje in Što ma čas – Gorički lajkoši. 
Po odpetih in odigranih melodijah 
na odru se je družabno srečanje še 
nadaljevalo.

Foto: KG

Od leve: Jožica Trafela, Martina Merc, Marica Junger, Olga Šega, Štefka Bedenik, Anica Lozinšek, Angela Krajnc, Helena Gabrovec, Milka Jelen, Ivanka Štamper.

Žiče � Kartuziji nova državna sredstva 

Za nadaljevanje obnove 
148.000 evrov
Konjiška občina je skupaj s tamkajšnjo splošno knjižnico, ki 
upravlja z Žičko kartuzijo, uspela na letošnjem razpisu mi-
nistrstva za kulturo za obnovo kulturne dediščine. V sklopu 
projekta bodo tako nadaljevali z obnovo zgornjega gospo-
darskega poslopja, ki so se je septembra že lotili, zaključena 
pa bo predvidoma do maja naslednjega leta.

V sklopu del bodo obnovili fasado objekta ter okenske in vratne 
okvire, vgradili bodo stavbno pohištvo ter uredili kletne prostore in 
električne instalacije. Ob tem se bodo lotili še obnove gotske poslika-
ve na zaključnem strešnem vencu. Naložba je vredna 148.000 evrov 
in jo bo skoraj polovično sofi nanciralo ministrstvo, ostali denar pa bo 
zagotovila lokalna skupnost. Kot ob tem poudarjajo na občini, bo s to 
obnovo storjen pomemben nov korak k ohranitvi kulturnega spome-
nika državnega pomena za prihodnje generacije.

V zadnjih letih v kartuziji letih narašča število tujih gostov, med njimi 
jih je največ iz Avstrije in Italije, sledijo jim Nemci in Francozi.  
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vrednosti po vitaminu B6. Vitamin 
ugodno deluje na živčni sistem, 
prispeva k sproščanju energije pri 
presnovi beljakovin in glikogena 
ter telo oskrbi z energijo.

Ne vsebuje glutena
Kostanj velja za brezglutensko 

živilo, zato je ključen pri prehrani 
bolnikov s celiakijo. Lahko ga upo-
rabimo za pripravo kremnih juh, 
nepogrešljiv je v omakah, prilogah 
in sladicah.

Malo natrija
Ne pozabimo, da je kostanj bo-

gat s kalijem in da vsebuje izjemno 
malo natrija. Zato je posebej pri-
meren za bolnike z okvarami ledvic 
in srčno-žilnim sistemom.

Zoper bronhitis
V vrelo vodo dodajte žlico posu-

šenih kostanjevih listov. Pustite 15 
minut, nato precedite. Poparek bo 
pomagal blažiti simptome bronhi-
tisa in umiriti napade oslovskega 
kašlja. Uživajte ga trikrat dnevno 
z medom.

Obkladki proti 
oslovskemu kašlju

Posušene liste poparimo z vrelo 
vodo, počakamo, da se zmehčajo, 
nato pa iz njih pripravimo obkla-
dek, ki ga položimo na predel 
bronhijev.

Zoper želodčne 
bolezni

Priporoča se priprava obklad-
kov, ki jih polagate na predel že-
lodca.

Razstrupljanje 
organizma

Segrejemo 500 gramov kosta-
njevega medu in mu primešamo 
200 gramov kostanjeve moke. 
Dobro premešamo, ohladimo in 
shranimo v hladilniku. Uživamo po 
eno žličko na tešče in pred spanjem 
v času depresivnih stanj ter agresiv-
nih razpoloženj. Mešanica pomaga 
tudi pri razstrupljanju organizma in 
krepitvi imunskega sistema.

Malo kalorij
S 100 grami pečenega kostanja 

boste zaužili povprečno 250 kalo-
rij, če boste jedli kuhanega, pa oko-
li 170. V 100 gramih se skriva tudi 
okoli pet odstotkov beljakovin.

Vir vlaknin
V 100 gramih kostanja je približ-

no 27 odstotkov dnevnih potreb 
po vlakninah. Vlaknine znižujejo ra-
ven škodljivega holesterola v krvi 
in preprečujejo, da bi se prevelike 
količine holesterola absorbirale v 
črevesje.

Bogastvo vitamina C
V 100 gramih kostanjev najdemo 

kar 43 miligramov vitamina C, kar 
pokrije celo 54 % dnevnih potreb 
po vitaminu C. Vitamin C je izjemno 
pomemben pri gradnji kosti in zob, 
krepi imunski sistem in ščiti pred 
staranjem kože. Uravnava tudi de-
lovanje krvnih žil.

Veliko folatov
V 100 gramih najdemo kar 62 

miligramov folatov, kar zadosti 31 
odstotkom dnevnih potreb. Poma-
ga tudi pri preprečevanju okvare 
nevralne cevi pri porodu, zato so 
kostanji še posebej priporočljiva 
hrana za nosečnice.

Bogastvo mineralov
Kostanji so bogati z železom, 

kalcijem, magnezijem, manganom, 
fosforjem in cinkom, nezanemar-
ljiv je tudi delež kalija, ki pomaga 
zniževati srčni utrip in krvni tlak.

Vir vitamina B6
V 100 gramih najdemo kar 27 

odstotkov priporočene dnevne 

Foto: Črtomir Goznik

                                     Kostanji � Okusna in zdrava popestritev jedilnika

Zdravilne lastnosti kostanja
Zdravi niso le plodovi, temveč tudi kostanjevi listi. Ti vsebujejo fl avonoide, 
čreslovine in vitamin C. Kostanj je nekoč veljal za pomemben vir prehrane v 
jesenskem in zimskem času, natančneje vse do obdobja, ko je prišel krompir.

Driska: Če vaš kuža odvaja več 
kot 3-krat dnevno, se to pojmuje 
kot driska in možen vzrok zanjo 
je lahko v črevesju. Do driske pri-
vedejo različne virusne in bakte-
rijske infekcije, morebitne alergije 
na določeno vrsto hrane, razjede 
črevesja, rak in poškodbe črevesja 
zaradi raznih drugih vzrokov. Če 
driska traja več dni, tudi ob spre-
menjeni hrani, je obvezno poiskati 
pomoč pri veterinarju, ki bo ugo-
tovil vzrok za nastanek driske.

Priporočamo vam, da ste po-
zorni na obliko, barvo in konsis-
tenco iztrebkov vašega pasjega 
prijatelja. Ob morebitni spremem-
bi odreagirajte kar se da hitro in 
povprašajte svojega veterinarja 
za nasvet. Vsaka sprememba lah-
ko nakazuje na bolezensko stanje 
in čim hitreje se boste odzvali na-
njo, več je tudi možnosti za ugo-
tovitev in sanacijo vzroka.

Običajno blato: Normalno bla-
to zdravega psa je trdno in malo 
vlažno. Pri blatu so pomembni 
parametri, ki jih morate spremlja-
ti, velikost, barva in vonj. Blato 
psov, ki uživajo preveč vlaknin, 
ima močnejši vonj. Psi, ki zaužije-
jo veliko surove hrane, pa imajo 
manjše kakce s šibkejšim vonjem.

Belo, bledo blato: Psi, ki jedo 
veliko surove hrane, ki vsebuje 
veliko kalcija ali kosti, lahko ima-
jo belo in »kredasto« blato. To je 
lahko znak zaprtja. Znaki zaprtja 
so tudi zaspanost, izguba apetita 
ali bruhanje. Če te simptome opa-
zite pri vašem kužku, je najbolje 
poiskati pomoč pri veterinarju.

Bele ali rjavkaste lise: Če opa-
zite bele ali rjavkaste lise v kak-
cu vašega pasjega prijatelja, to 
vsekakor pomeni, da je lahko 
okužen s paraziti, npr. s trakuljo 
ali z glistami. Potreben bo obisk 
veterinarja, ki vam bo predpisal 
antiparazitik.

Črno ali rdeče blato: Iztrebek, 
ki je črne ali rdeče barve, običajno 
kaže na krvavitve in je lahko znak, 
da obstajajo težave v tankem ali 
debelem delu črevesja. Vzroki za 
to so različni, od poškodb v pre-
bavilih, vnetij, tumorjev itd. Vse-
kakor je smiselno, da obiščete ve-
terinarja, ki bo preveril zdravstve-
no stanje vašega ljubljenčka.

Mehko blato: Če je iztrebek 
vašega kužka mehak, pomeni, 
da bo najverjetneje potrebna 
sprememba hrane, saj mu hrana, 
ki jo uživa, ne odgovarja. Mehko 
blato lahko pomeni tudi težave z 
zajedavci, zato je treba preveriti 
tudi to.

Sivo blato: Iztrebek, ki je videti 
sive barve in je masten, nakazuje 
na previsoko vsebnost maščob 
v prehrani vašega psa. Ko boste 
zaznali to spremembo, je smisel-
no razmisliti o zmanjšanju vnosa 
maščob, saj lahko preveč maščob 
v pasji prehrani vodi do različnih 
bolezenskih stanj. Takšno je reci-
mo vnetje trebušne slinavke.

Tačke in repki

Kaj nam sporočajo oblika, barva in konsistenca pasjega iztrebka
Težko je reči, kakšen je normalen iztrebek, saj je pri vsakem psu malo drugačen. Pomembno je predvsem to, da kot lastnik živali opazite, ko je iztrebek drugačen od tistega kot običajno, 
saj lahko sprememba nakazuje bolezen oziroma zdravstveno težavo. Občasni iztrebki s sluzjo ali celo malo krvi in druge spremembe ne pomenijo takoj bolezni. Na težave kaže, če je sluzi 
ali krvi zelo veliko in če je blato spremenjeno več kot nekaj dni. V tem primeru peljite psa k veterinarju. Preberite, kaj lahko barva in oblika kakca povesta o zdravju vašega psa in o tem, 
ali mu trenutna hrana odgovarja ali ne.

Foto: mojpes.net

teri vitamini se pri prevelikih od-

merkih kopičijo v telesu. Zadnje 

čase veliko ljudi posega po viso-

kih odmerkih predvsem D-vitami-

na. Po zdravniških smernicah je 

priporočena vrednost D-vitamina 

20 mikrogramov. To velja tudi za 

nosečnice ter doječe matere. Pri-

poročena vrednost vitamina D se 

lahko doseže tudi brez uživanja 

pripravkov vitamina D, in sicer s 

pogostim izpostavljanjem soncu.

Ameriški slamnik: za dodat-

no krepitev imunskega sistema 

lahko poskrbimo tudi z dodaja-

njem prehranskih dopolnil ali tra-

dicionalnih zdravil iz ameriškega 

slamnika. Ameriški slamnik je v 

naših lekarnah na voljo v različ-

nih oblikah, o pravilni rabi le-tega 

povprašajte v naši lekarni, kjer 

vam z veseljem svetujemo tudi 

o uporabi drugih prehranskih 

dopolnil za krepitev imunskega 

sistema.

Beta glukani: za hitro okrepi-

tev imunskega sistema se pripo-

roča jemanje beta glukana s prila-

gojeno kombinacijo vitaminov in 

mineralov. Beta glukan je naravni 

imunomodulator.

V Sloveniji so registrirana tudi 

homeopatska zdravila za kre-

pitev imunskega sistema. Med 

njimi najbolj znana echinacea ter 

novejše kombinirano homeopat-

sko zdravilo, ki stimulira imunski 

sistem v primeru virusnih in bak-

terijskih okužb.

Če vendarle zbolimo, je po-

membno, da ob bolezni počiva-

mo, še pomembnejše pa je, da po-

skušamo razumeti, kaj nam telo 

želi sporočiti.

Imunski sistem lahko oslabijo 

tudi slabe navade, kot so kajenje, 

pomanjkanje spanca, nepravilna 

prehrana, dolgotrajno jemanje 

antibiotikov, stres, težko fizično 

in mentalno delo ... Imunski sis-

tem je mehanizem, ki omogoča 

obrambo našega telesa pred ško-

dljivimi organizmi (bakterijami, 

virusi, glivicami, paraziti), ki bi 

utegnili povzročiti različna bole-

zenska stanja.

Dobro delovanje imunske-
ga sistema ohranjamo z zdra-
vim življenjskim slogom. 

Aktivnost: tudi v jesenskih in 

zimskih mesecih je priporočljivo 

vsaj 20 min gibanja na svežem zra-

ku na dan, ki ga lahko izvajate v 

obliki sprehodov, teka, nordijske 

hoje … 

Zdrava in uravnotežena 
prehrana: bogata z vitamini 

in minerali, ki imajo zelo po-

membno vlogo pri ohranjanju 

zdravega imunskega sistema. 

Čeprav je v hladnejših obdob-

jih dobavljivost sveže in lokalno 

pridelane zelenjave in sadja težje 

dostopna, se na to lahko pripra-

vimo že sedaj in sicer s pripravo 

ozimnice (vložena zelenjava, fer-

mentirana zelenjava, 100 % sadni 

sokovi). 

Preventivno se pred prehladi 

lahko zaščitimo tudi z dodaja-

njem prehranskih dopolnil.

Probiotiki: večji delež celic 

imunskega sistema izhaja iz čre-

vesja, zato je zelo pomembno, 

da ga krepimo s hrano, bogato s 

probiotki oz. fermentirano hrano 

(kefir, probiotični jogurt, kislo 

zelje, kisla repa …). Če pa jih ne 

zaužijemo dovolj, lahko za vnos 

probiotičnih kultur poskrbimo z 

zdravili ali s prehranskimi dopol-

nili v obliki kapsul, ki vsebujejo 

probiotične bakterije. Probiotič-

ni sevi vplivajo na imunski sistem 

tako, da ga modulirajo.

Encimi: oslabljeno stanje 

imunskega sistema je povezano z 

oslabljenim encimskim sistemom 

in prenizko ravnjo celične ener-

gije. Z dodatkom encimov se telo 

lažje brani pred vdorom patoge-

nih organizmov. Najbolje jih je 

zaužiti v obliki sveže, polnovred-

ne hrane, sveže stisnjenih sokov 

ali v obliki naravnih prehranskih 

dopolnil, ki vsebujejo aktivne en-

cime. Zelo vam bo koristilo, da 

solato oziroma aktivne encime 

zaužijete pred obrokom.

Vitamini in minerali: po-

membni vitamini in elementi 

za krepitev imunskega sistema 

so predvsem vitamini C, E, A, D, 

B6, B12 ter minerali selen, baker, 

cink, železo. Pomemben je tudi 

zadosten vnos omega-3- maščob-

nih kislin. Vendar pa z odmerki 

ne smemo pretiravati, kajti neka-

Zdravstveni nasveti

Zdrav imunski sistem in priprava
na hladnejše obdobje
Obdobje jeseni in prehodnega vremena prinese tudi več zadrževanja v zaprtih prostorih, manj gi-
banja na svežem zraku, zato je pomembno, da s krepitvijo imunskega sistema začnemo že sedaj. 

Foto: Črtomir Goznik

Jelena Jelen, mag. farm.
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Vsak 
mesec

DOBRA, Anica - srbska filmska igralka, uveljavljena tudi v Nemčiji (Mileva Marić-Einstein v filmu Frau Einstein), ANEVRIZMA - razširitev 
arterije na določenem mestu zaradi oslabljene žilne stene, PATANI - ljudstvo na obmejnem območju med Afganistanom in Pakistanom

Srčni izvoljenec vam bo ogle-
dalo. Pomembno bo, da dogod-
kov ne boste prehitevali. Kajti 
tudi počasi se daleč pride. Spre-
mljala vas bo sreča in paleta 
uporabnih informacij. Inten-
zivna energija vam bo koristila 
na delovnem mestu. Primerno 
bo, da se boste ukvarjali s špor-
tnimi aktivnostmi. 

Pred vami je zanimiv in neko-
liko nenavaden teden. Priča-
kovati je, da vas v ljubezni ob-
daja sreča in paleta ugodnosti. 
Mnogo se boste naučili od svo-
jega srčnega izvoljenca. Seveda 
bo v ospredju tudi drznost in 
paleta nenavadnih idej. Več 
fl eksibilnosti bo dobra popotni-
ca uspeha v službi.

Izpolnjeni boste tako na de-
lovnem mestu kot v ljubezni. 
Omenjeni področji prinašata 
nove naloge in dodatne obve-
znosti. Dozoreli boste v pog-
ledu komunikacije in pogovo-
rih. Klepeti ob kavi vam bodo 
podarili krila in vas polepšali. 
Dokončati bo treba tisto, kar 
ste odlašali.

Teden bo v znamenju novosti, 
ugodnih priložnosti in izpol-
njenih sanj. Jasno je, da vas bo 
na delovnem mestu obiskala 
vila kreativnosti in vam po-
darila paleto zanimivih idej. 
Zastavljenih projektov se boste 
lotili nadvse prijetno. V po-
zitivnem smislu bo izstopala 
ljubezen – kjer bo romantično.

Središče vašega življenja bo po-
govor. Pri tem se bodo zadeve 
odvijale na dinamičen in ne-
navaden način. Izstopala bo 
trma, ki bo prinesla vztrajnost. 
Seveda se boste za omenje-
no pohvalo morali potruditi. 
Ljubezenska sreča bo odvisna 
od pravilnosti vaših odločitev. 
Kreativno bo. 

Rdeča nit tedna bo komunika-
cija. Zdi se, da boste veliko na 
poti in med ljudmi. Primerno 
bo, da boste začeli poslovne no-
vosti in dokončali zastavljene 
ambicije. Ljubezen bo prinesla 
mnogo prijetnosti in prilaga-
nja. Nihanja za vas niso zna-
čilna in zato bo čas romantične 
aktivnosti. 

Prijetno se boste počutili v 
družbi. Nekaj vidnih spre-
memb bo na področju denarja. 
Resnica bo, da denar tako pri-
haja, kot odhaja. Tako zdrava 
previdnost ne bo odveč. Spre-
mljala vas bo tudi odločnost na 
delovnem mestu. V ljubezni ne 
bodite skrivnostni – pogovori 
osvobajajo. 

Pred vami je čas novosti in 
ugodnih priložnosti. Prereza-
li boste popkovino preteklosti. 
Pogumno in odločno se boste 
soočili s tistim, kar bo novo in 
drugačno. Na delovnem mestu 
bo popihal svež vetrič in pri-
nesel mnogo kreativnosti. V 
ljubezni naj vas vodi premi-
šljenost. 

Narava vam bo povrnila iz-
gubljeno energijo. Teden bo 
prinesel mnogo neodločnosti. 
Popaziti boste morali na de-
lovnem mestu in se odločati po 
glasu svojega srca. V ljubezni se 
bodo stvari odvijale na inten-
ziven način. Spoznali boste, da 
se tudi počasi daleč pride.

Polna Luna bo prinesla ugo-
dnosti in prijetnosti. Odnesla 
bo slabe misli in neprijetnosti. 
Jasno je, da boste svoje mne-
nje morali vneto zagovarja-
ti. Pomembno bo, da se boste 
potrudili in naredili prerez, 
kdo vašo pomoč potrebuje. V 
ljubezni se obetajo novosti in 
kreativna doživetja v dvoje.

Zvezde vam bodo prinesle 
nekaj delovnih nalog. Ome-
njenemu boste kos v celoti. 
Pričakovati je, da vas bo spre-
mljala sreča tako v službi kot v 
ljubezni. Želeli boste dokazati 
svoje znanje in se trudili ustre-
či drugim. Sproščen klepet ob 
kavici vam bo dokazal še druge 
dimenzije bivanja. 

Veliko časa boste namenili raz-
mišljanju. Pri sebi tako pridete 
do zanimivih ugotovitev. Pri-
čakovati je, da bo teden v zna-
menju drugačnosti in radikal-
nosti. Obstajala bo povečana 
možnost določenega sodelova-
nja s tujino. Predajali se boste 
navdihu in plodni dnevi bodo 
za pisanje.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Tedenski horoskop od 18. do 24. oktobra

Petek, 18. oktober

08:00 Žetale, OŠ, 20. praznik občine Žetale, kostanjev piknik za otroke
09:00 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., Tarok za seniorje
10:00 Slovenska Bistrica, po ožjem mestnem jedru, Peš po mestu, zgodovina in 

kulturna dediščina Slovenske Bistrice, brezplačno strokovno vodenje
13:00 Žetale, Kulturna dvorana, okrogla miza Kmetovanje in turizem v Halozah, 

obisk Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano v Halozah, pod 
vodstvom ministrice dr. Aleksandre Pivec

15:30 Hajdina, izpred PSC, Nočni pohod na Donačko goro
16:00 Lovrenc na Dravskem polju, parkirišče, Lovrenc 9, slovesnost ob uradni 

predaji namenu ceste skozi Lovrenc na Dravskem polju
16:00 Narodni dom Ptuj, Gradimo mesto z lego kockami, brezplačna Lego 

delavnica za otroke. Prijave so potrebne, več informacij na www.
drustvosteza.si ali na info@drustvosteza.si

18:00 Ormož, Galerija, Grossmanov festival fantastike in stripa, odprtje
18:00 Ptuj, Stara steklarska delavnica, posvet Mladi za EPK – EPK za mlade
18:00 Tinje, Dom krajanov in gasilcev, Zlata vrtnica – zaključek akcije in 

podelitev priznanj
19:00 Ormož, Dom kulture, predstava Ti nori tenorji
19:30 Cerkvenjak, 31. festival narodno-zabavne glasbe Cerkvenjak
19:30 Ptuj, Mestno gledališče, predstava Človeški glas
19:30 Slovenska Bistrica, grad, koncert Anje Bukovec in Tinkare Kovač
20:00 Trnovska vas, Večer nostalgije, glasba 70., 80. in 90. let

Sobota, 19. oktober

08:00 Ptuj, Qlandia, razstava gob
08:30 Videm, pri OŠ, spominski pohod za preminule člane PD Haloze
09:00 Trnovska vas, šolska telovadnica, 21. praznik občine Trnovska vas, turnir 

v odbojki
09:00 Draženci, ribnik, ribiška tekma za Memorial Danija Rajha
10:00 Ptuj, Miheličeva galerija, Portreti in igrače, muzejska delavnica za družine
10:00 Ptuj, Galerija mesta Ptuj, voden ogled razstave Nezaslišani svet, ki ga 

imam v glavi
10:00 Ptuj, Mestni trg, Odprta kuhna, do 21. ure, domača in mednarodna 

kuhinja
10:00 Zgornja Bistrica, 6. Vošnjakov pohod
10:00 Ormož, Grossmanov festival fantastike in stripa
10:00 Ptuj, Narodni dom, Gradimo mesto z lego kockami, brezplačna Lego 

delavnica za otroke

14:00 Polenšak, Gasilski dan, gasilska vaja Pregled gasilnikov, prikaz 
tehničnega reševanja, napihljiva Igrala, gasilski golaž, pečeni kostanji, 
mošt in še kako presenečenje

16:00 Žetale, večnamenska dvorana in šotor, 20. občinski praznik občine Žetale 
in 29. kostanjev piknik, osrednja prireditev s kulturnim programom, 
podelitev priznanj, pogostitev v prireditvenem šotoru pri OŠ Žetale z 
ansamblom Aplavz

17:00 Trnovska vas, večnamenska dvorana, 21. praznik občine Trnovska vas, 
osrednja prireditev, kulturni program, nagovor župana, podelitev priznanj 
in nagrad, družabno srečanje v šotoru, ansambel Donačka ob 18. uri

19:00 Ormož, Dom kulture, predstava Ti nori tenorji

Nedelja, 20. oktober

09:00 Ormož, Grossmanov festival fantastike in stripa
10:00 Ptuj, Narodni dom, Gradimo mesto z lego kockami, slovesni zaključek 

Lego delavnice
11:30 Žetale, večnamenska dvorana, 20. občinski praznik občine Žetale, maša 

in srečanje starejših občanov, maša ob 10. uri v župnijski cerkvi, srečanje 
starejših ob 11.30 

13:00 Trnovska vas, šotor pred večnamensko dvorano, 21. praznik občine 
Trnovska vas, tekmovanje v kuhanju kisle juhe med vasmi in družabno 
srečanje

14:00 Muretinci, Vaški dom, meddržavni koncert Ljudskih viž, pesmi in folklore
15:00 Ptuj, Rogoznica, Dom krajanov, koncert Folklorne skupine KD Rogoznica
17:00 Studenice, šola, Grajski večer
18:00 Majšperk, Kulturna dvorana KPC, predstava Miklova Zala

Ponedeljek, 21. oktober

17:00 Ptuj, večnamenska dvorana Spuhlja, predavanje Zdravo pridelovanje 
rastlin

17:00 Sveti Tomaž, Krajevna knjižnica, Literarna delavnica kreativnega pisanja z 
dr. Davidom Bedračem

19:00 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa Vošnjaka, potopisno predavanje 
Skrivnostna Alžirija

19:30 Ptuj, Mestno gledališče, predstava Jami distrikt, predstava je v srbskem 
jeziku z nadnapisi

Mestni kino Ptuj

Petek, 18. oktober: 16:00 Mali Jeti; 18:00 Zlohotnica: Vladarica zla; 20:00 Joker.
Sobota, 19. oktober: 16:00 Mali Jeti; 18:00 Zlohotnica: Vladarica zla; 20:00 

Joker.
Nedelja, 20. oktober: 16:00 Mali Jeti; 18:00 Zlohotnica: Vladarica zla; 20:00 

Deževen dan v New Yorku.

Prireditvenik
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Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. w
w
w
.te
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• 20% popust pri malih oglasih
• revija STOP (spored)
• brezplačne priloge Štajerskega tednika

(Kakovost bivanja, Avtodrom, Slovenske počitnice,
Gremo na počitnice, Stotin, Kronika leta ...)

• poštna dostava.

Dvakrat tedensko aktualni dogodki iz Spodnjega Podravja s Prlekijo
ter pregled dogajanja v Sloveniji in po svetu.

NARO ILNICA ZAČ

Ime in priimek: ______________________

Naslov: _____________________________

Pošta: ______________________________

Davčna številka: _ _ _ _ _ _ _ _

Telefon: ____________________

Datum naročila: _____________

Podpis: _____________________

RADIO TEDNIK Ptuj

2250 Ptuj

d.o.o.

Osojnikova c. 3

Na najlepši strani Pohorja se nahaja Hotel Jakec, 
od Slovenske Bistrice oddaljen le 15 km. Hotel Jakec je za 
vse aktivne obogatil svojo ponudbo s 15 kolesarskimi trasami in 
15 pohodniškimi potmi, na katerih boste lahko spoznali lepote 
Pohorja. Otroci se lahko sprehodijo po Urškini poti, nagrada za 
prehojeno pot je slastna Urškina rezina v hotelu Jakec. 
V hotelu Jakec se lahko razvajate tudi v wellness centru ali 
pa se pomerite v igri bowlinga.  

Dobrodošli na čarobnem Pohorju! 

www.jakec.si
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Aluminij – Koper 
1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Klepač (73.).
ALUMINIJ: Janžekovič, Amuzie, 

Jakšić, Kontek, Martinović, Čer-
mak, Vrbanec, Pečnik, Leko (od 67. 
Krajnc), Flakus Bosilj (od 60. Živko-
vić), Klepač (od 82. Matjašič). Tre-
ner: Slobodan Grubor.

KOPER: Bužan, Cerovec, Jozino-
vić, Jelić Balta, Žužek, Mišić, Pejić 
(od 70. Vršič), Guberac, Bešir (od 
70. Baša), Galešić, Vekić (od 76. 
Djermanović). Trener: Miran Srebr-
nič

Nogometaši Aluminija so v prvi 
tekmi četrtfi nala Pokala Slovenije 
pričakali Koper v nekoliko preme-
šani sestavi glede na zadnje tekme. 
V gol se je vrnil Luka Janžekovič, v 
začetni postavi pa so bili še Marcel 
Čermak, David Flakus Bosilj, Tilen 
Pečnik in Mihovil Klepač. »Vsi ti 
igralci so si priložnost za igro zaslu-
žili s pristopom na treningih. Več ali 
manj sem zadovoljen s tem, kar so 
prikazali,« je dejal trener Aluminija 
Slobodan Grubor. 

Sama tekma ni ponudila poseb-
no kakovostne predstave, stratega 
obeh ekip sta več pozornosti name-
nila obrambnim nalogam. V prvem 
polčasu je imel edino omembe 
vredno priložnost Koper v 43. mi-
nuti, ko je Jelič Balta idealno podal 
žogo s strani, Žan Bešir pa jo je iz 
kakšnih petih metrov z glavo neo-
viran poslal preko gola …

V drugem delu je bilo čutiti nekaj 
več dinamike in pritiska, predvsem 
s strani domače vrste. Z vstopom 
Živkoviča in Krajnca se je Šumarjem 
nekoliko večje tveganje obrestova-

lo v 73. minuti, ko so akcijo začeli 
na desni strani (Jakšić, Pečnik), v 
kazenskem prostoru si je Ante Živ-
ković žogo zagradil in jo idealno 
podal do Mihovila Klepača, ki je 
akcijo sijajno zaključil s strelom pod 
prečko – 1:0. 

Strelec edinega zadetka je po 
tekmi povedal: »Zavedali smo 
se zahtevnosti tekme, zato 
smo jo začeli z maksimalnim 
spoštovanjem do tekmecev. 
Zabili smo dragoceni gol, 
zaradi katerega nam bo lažje 
na povratni tekmi. Srečen 
sem zaradi doseženega 
gola, ob tem pa bi se zahvalil 
celotni ekipi, ki mi je pri 
tem pomagala. Želimo si 
napredovanja, zato moramo 
podobno odigrati tudi v 
Kopru.«

Podobnega mnenja je tudi Luka 
Janžekovič: »Izkupiček iz prve tek-
me je super, saj so pokalne tekme 
specifi čne. Koper je dobra ekipa, iz-
kušena, mi pa smo pokazali določe-
no mero zrelosti. Odigrali smo ‘na 

Dravaši odhajajo na 
naslednje gostovanje v 
Rogaško Slatino z lepo 
popotnico – proti močnim 
Krčanom so na domačem 
igrišču remizirali, nekaj dni 
pred tem so premagali Dob.

„Igralci so po tekmi s Krškim 
dobili dva dni premora (Dravaši so 
prestavili tudi pokalno tekmo MNZ 
Ptuj s Cirkulanami, op. a.), sedaj pa 
s tekmo proti Rogaški začenjamo 
nov cikel tekem. Po vrsti igramo z 
Rogaško, Fužinarjem in Jadranom, 
kjer se lahko realno nadejamo dob-
rih rezultatov. Vsekakor pa bo tre-

ba na vsaki od teh tekem pokazati 
maksimum, saj se vse omenjene 
ekipe borijo za obstanek in so iz-
jemno motivirane v zbiranju točk 
rešitve,“ je dejal Muamer Vugdalić.

Ta bo lahko v soboto računal tudi 
na Nelsona, možno pa je, da se bo 
ekipi po sanaciji poškodbe pridru-
žil še kateri izmed igralcev (Petek, 
Melvin, Neskić). 

Rogačani pod vodstvom 
trenerja Damijana Romiha 
ne blestijo, kljub temu pa 
so s tekmo manj doslej 
zbrali sedem točk. Prav 
vse so osvojili na svojem 
stadionu, kjer so premagali 
Fužinar in Brežice, remizirali 
pa so s Krko. Ta statistika 
je vsekakor dovolj močno 
opozorilo za Dravaše …

JM

rezultat’, dovolj čvrsto v obrambi, v 
napadu pa smo izkoristili to, kar se 
nam je ponudilo.«

Z zmago so Šumarji prekinili 
fantastični niz neporaženosti 
Kopra, ki je trajal vse od 
začetka sezone – za Primorce 
je to sploh prvi poraz v 
sezoni 2019/20! V tem času 
so Koprčani v prvenstvu 
nanizali osem zmag in štiri 
remije, v pokalu pa so najprej 
izločili Beltince (6:0) in nato 
še Maribor (3:2). 

Poraz z Aluminijem ni usoden, 
saj imajo Koprčani še vedno realne 
možnosti za napredovanje. Strateg 
Kopra Miran Srebrnič je o poka-
lnem tekmovanju in o prioritetah 
Primorcev povedal: »Pokal ni naša 
prioriteta, to je zagotovo prvenstvo 
in napredovanje v 1. ligo, a bomo 
vseeno storili vse, da premagamo 
Aluminij in napredujemo tudi v po-
kalu. Se je pa po napredovanju z 
Mariborom videlo, da so igralci imeli 
nekaj težav z motivacijo v prvenst-
vu. Naslednjo tekmo z Dravo smo 
takrat odigrali slabše, a smo vseeno 
remizirali. Druga liga je zahtevna, 
saj se proti Kopru vsi dodatno moti-
virajo. Iz tekme v tekmo moramo ig-
rati potrpežljivo, da prebijemo blok. 
Do sedaj nam je šlo super, upam, da 
tako tudi nadaljujemo. 

Srebrnič: “Kot 
drugoligaši smo bili 
dokaj enakovredni 
domačinom”

Slobodan Grubor, trener Alu-
minija: »Pokalne tekme so težke, 
najbolj pomemben je prehod v 
naslednji krog. Dobro je, da nis-
mo prejeli zadetka, saj nam to 
ob doseženem zadetku prinaša 
določeno prednost pred povrat-
kom. Sedaj bomo Koper za nekaj 
časa pustili pri miru in se posvetili 
prvenstvu, potem pa se mu bomo 

Futsal
»Zvezdniški« Dobovec 
veliko premočan

Stran 20
Nogomet
Presenečenje v Gerečji vasi, 
tretjeligaša suverena

Stran 19

Proti Bravu točke štejejo dvojno
Le dve prvoligaški ekipi sta bili med tednom aktivni v 
Pokalu Slovenije, Aluminij in Rudar, vse ostale bodo po 
reprezentančni pavzi prvič stopile na igrišča v uradnih 
tekmah konec tedna. V Kidričevo prihaja ekipa Brava. 

»Smo ekipa, ki mora vsako tekmo prikazati maksimum, ne gle-
de na to, ali pride k nam gostovat Maribor, Olimpija ali Bravo. Na 
takšnih tekmah s primerljivimi tekmeci točke štejejo dvojno, ogrom-
no nam pomenijo v boju za želene pozicije. Po mojem mnenju smo 
kakovostnejši tekmec od Brava, ampak to šteje le v primeru, če to 
pokažemo tudi na igrišču. Že celotno sezono nas krasita borbenost 
in čvrstost, če bomo to pokazali tudi v nedeljo, potem se bodo stva-
ri za nas zagotovo znova odvile v pozitivno smer. Ekipa Brava ima 
določeno kakovost, nekaj novih igralcev je prišlo še med sezono, 
zato se moramo po tekmi s Koprom najprej dobro spočiti, nato pa 
se pripraviti nanje in prikazati kar najboljšo partijo,« je dejal Luka 
Janžekovič, ki se je po poškodbi znova vrnil med vratnice Aluminija: 
»Dva meseca mi ni bilo lahko, zato sem sedaj toliko bolj vesel, da 
sem po poškodbi znova nazaj na igrišču. Počutim se OK, zdrav sem 
in upam, da bo tako tudi v nadaljevanju sezone. Za samozavest je 
bilo pomembno, da proti Kopru nisem prejel zadetka, čeprav je res, 
da nisem imel veliko dela.«

Če mu bo tudi v nedeljo uspelo mrežo ohraniti nedotaknjeno, po-
tem bo Aluminij zelo blizu ohranitve visokega 3. mesta na lestvici. 

Bravo je na zadnjih štirih tekmah dvakrat izgubil (proti Olimpiji 
in Taboru v gosteh) in dvakrat remiziral (doma z Muro in Celjem). 
Najboljši strelec ekipe je Aljoša Matko (6 zadetkov), ki je bil lani v 
dresu Maribora najboljši strelec mladinske lige (31 zadetkov na 24 
tekmah). Gledalci v Kidričevem pa bodo lahko v dresu Brava poz-
dravili tudi nekdanja člana Aluminija Ibrahima Arafata Mensaha in 
Jaka Ihbeisheha.  

1. SNL, 14. krog: Aluminij – Bravo, v nedeljo, 20. 10., 
ob 16.30 v Kidričevem. 
Medsebojna tekma:
5. krog: Bravo – Aluminij 0:1 (0:0); strelec: 0:1 Štor (50.).

Pokal Slovenije, 
četrtfi nale, 1. tekme:

Aluminij – Koper 1:0 (0:0);
Nafta 1903 – Rudar Velenje 

2:1 (0:0); strelci: 1:0 Ploj (49.), 
2:0 Oštrek (65.), 2:1 Džinič 
(72.);

Celje – Kalcer Radomlje (v 
torek, 22. 10., ob 17.00);

Domžale – Mura (v četrtek, 
24. 10., ob 17.00).

Nogomet � Reprezentanca U-21

Mladi slovenski nogometaši premagali 
Madžare

V Celju sta se v torek na prijateljski tekmi pomerili reprezentanci 
Slovenije in Madžarske do 21 let, ki bosta leta 2021 gostiteljici evrop-
skega prvenstva. 

Izbranci selektorja Primoža Glihe, ki so pred dnevi v Mariboru igrali 
neodločeno 2:2 z angleškimi vrstniki, so tokrat slavili z 1:0 (0:0).

V prvem polčasu ni bilo pravih priložnosti, edino lepšo je zapravil 
Egzon Kryeziu. V drugem so imeli domači v 59. minuti na voljo naj-
strožjo kazen zaradi igranja z roko tekmecev, unovčil pa jo je kapetan 
Jan Mlakar. Ta je imel priložnost tudi v sodniškem dodatku, a je bil 
madžarski vratar na mestu. 

Igralec Aluminija Dejan Petrovič je vstopil v igro na začetku 2. pol-
časa. 

Slovenija - Madžarska 1:0 (0:0)
STRELEC: 1:0 Mlakar (59., z 11 m).
SLOVENIJA U-21: Frelih, Rogelj, Zec, Zaletel, Pišek, Mlakar, Valenčič, 

Stojinović, Kryiezu, Rom, Gnezda Čerin. Igrali so še Petrovič, Štor, Se-
ver, Šoštarič Karič. Selektor: Primož Gliha.

sta

Rokomet
V nedeljo slavile v Ligi 
prvakov, v torek še na Ptuju

Stran 18
Rokomet
Opravili s slikanjem, težje 
bo z Velenjčani

Stran 18

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet � Pokal Slovenije, četrtfi nale

Šumarjem uspelo to, kar ni 
v tej sezoni še nikomur

Nogomet � Drava Dakinda Ptuj

»Z Rogaško se začenja 
nov cikel tekem«

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so si v torek proti Kopru priigrali minimalno, a dragoceno prednost pred povra-
tnim srečanjem na Bonifi ki. 

2. SNL, 14. krog: Rogaška 
– Drava Dakinda Ptuj, 
v soboto ob 15.00 v 
Rogaški Slatini.

pred povratno tekmo posvetili še 
enkrat.«

Miran Srebrnič, trener Kopra: 
»Z rezultatom nisem zadovoljen, 
saj je ta neugoden pred povratnim 
srečanjem, je pa še vedno vse odpr-
to. Smo pa lahko bolj zadovoljni 
z igro, saj smo kot drugoligaš bili 
dokaj enakovredni domačinom in 
jim nismo dopustili veliko priložno-

sti. Eno ali dve so ob rahli pobudi 
vendarle imeli in to so tudi izkoris-
tili. Mi smo imeli v 1. polčasu lepšo, 
Bešir bi jo v 43. minuti enostavno 
moral izkoristiti. V fazi napada 
moramo pred povratnim srečan-
jem nekaj stvari popraviti. Če smo 
lahko izločili Maribor, potem lahko 
tudi Aluminij.«

Jože Mohorič
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Igralka s številko 2 v ekipi 
Ženskega rokometnega 
kluba Ptuj je Alja Polona 
Krasnič, letnica 2002, 
dijakinja športnega oddelka 
ptujske gimnazije. „Najraje 
imam športno vzgojo, 
nisem pa preveč navdušena 
nad matematiko (smeh). 
Z usklajevanjem šolskih in 
športnih obveznosti nimam 
težav, saj imam s statusom 
športnice prilagojene učne 
ure,“ je dejala Alja.

Kje si se spoznala z rokometom?
A. Krasnič: „Začela sem na Ptuju, 

kasneje sem igrala v Račah, sedaj 
pa sem že drugo sezono znova na 
Ptuju. Moj prvi trener je bil Tomaž 
Valenko.“

Kakšna je bila ekipa v Račah?
A. Krasnič: „Tam sem igrala s 

svojimi letnicami, tudi zaradi tega 
smo se dobro razumele, saj smo 
imele podobne interese.“

Vmes si postala tudi reprezen-
tantka v mlajših slovenskih selek-
cijah.

A. Krasnič: „Zame je vsekakor 
velika čast zastopati Slovenijo. 
Nazadnje smo letos nastopile na 
domačem evropskem prvenstvu 
U-17 v Celju, izkušnja pa je bila iz-
jemna. Spomini so lepi, to je bilo 

zame prvo tako veliko tekmovanje, 
zato bo za vedno ostalo zapisano v 
mojem srcu. Upam, da bom še kdaj 
vpoklicana v reprezentanco.“

Kakšno pa je sicer vzdušje v ekipi 
ŽRK Ptuj, kako se punce razumete 
med sabo in s trenerjem?

A. Krasnič: „Odnosi med igralka-
mi so super, razumemo se, čeprav 
je med nami nekaj let razlike. Moje 
mnenje je, da igramo zelo ekipno in 
da na igrišču delujemo enotno. Ve-
sela sem, da sem v takšni ekipi.

Tudi do trenerja imamo potreb-
no spoštovanje, poslušamo ga, saj 
se želimo izboljšati kot posamezni-
ce in posledično tudi kot ekipa. Ču-
timo pa tudi spoštovanje trenerja 
do nas, imamo korekten odnos.“

Kaj je po tvojem mnenju najbolj-
ši element v tvoji igri?

A. Krasnič: „Težko je reči, da kaj 
izstopa, defi nitivno pa moram iz-
boljšati vse elemente. Sem še zelo 
mlada, pred mano je še dolga pot, 
zato je to nujno potrebno.“

Kakšne pa so tvoje športne am-
bicije?

A. Krasnič: „Želim nadaljevati po 
zastavljeni poti, še naprej se bom 
dokazovala, da bi tudi v prihodnje 
dobivala pozive v reprezentanco. 
Nekoč pa bi tudi rada nastopala 
za najboljšo slovensko ekipo ali pa 
tudi v tujini.“

Jože Mohorič

ŽRK Ptuj – Krim 
Mercator 12:41 (7:19)

ŽRK PTUJ: Višnja Varga, Neška 
Pušnik; Minea Kolenko 6(2), Alja 
Polona Krasnič 3, Nika Polak 2, 
Teja Luknjar 1, Anea Bezjak, Mia Ko-
pold-Metličar, Jana Geč, Hana Zaj-
šek. Trener: Ivan Hrupič.

KRIM MERCATOR: Maja Vojno-
vič, Antonija Mamić, Hana Gjerek; 
Ema Abina 9, Hana Vučko 7, Man-
ca Jurič 7, Tjaša Polajnar-Vešligaj 
6, Valentina Tina Klemenčič 4(2), 
Laura Cerovak 3(1), Nives Klobučar 
2, Yuliia Snopova 2(1), Ana Kojić 1, 
Alja Varagić, Marianna Rebičova, 
Polona Barič, Nina Žabjek. Trener: 
Uroš Bregar.

SEDEMMETROVKE: ŽRK Ptuj 3/2; 
Krim 5/4. IZKLJUČITVE: ŽRK Ptuj 4 
minute; Krim 2 minuti. 

V torek je na Ptuju 
gostovala ena najboljših in 
najuspešnejših slovenskih 
ekip (v vseh športih), ekipa 
Krima. Varovanke trenerja 
Uroša Bregarja so v nedeljo 
slavile na tekmi Lige prvakov 
na Švedskem (tamkajšnji 
Sävehof so premagale 21:25), 
na Ptuju so zgolj rutinirano 
opravile svojo nalogo.

Domači trener Ivan Hrupič je 
imel na voljo le deset igralk, zaradi 
študijskih in službenih obveznosti 
so manjkale Skrinjarjeva, Puževa, 
Frangeževa in Bedračeva. Izjemno 

mladi domači vrsti so se na začetku 
močno tresle roke, šele po dobrih 
desetih minutah, ko je bil rezultat 
že 1:10, so se otresle krča in zaigrale 
bolj sproščeno. V prvem polčasu se 
je s kar osmimi odličnimi obramba-
mi izkazala domača vratarka Višnja 
Varga, ki je ustavila tudi nekaj pro-
tinapadov ena na ena.

Trener ljubljanske vrste Uroš 
Bregar je enakomerno razporedil 
minutažo svojih igralk skozi celot-
no tekmo, tako sta v 1. polčasu se-
rijsko zadevali Ema Abina in Manca 
Jurič, v drugem pa Hana Vučko in 
Tjaša Polajnar-Vešligaj.

„Med tednom imamo precej te-
žav z udeležbo igralk na tekmah, 
a proti Krimu drugače ne gre, saj 
ta ob koncih tedna igra tekme Lige 
prvakov. Igralkam ne morem niče-
sar očitati, lahko jih celo pohvalim 
za postavitev in igro v obrambi, 
seveda takrat, ko ni bilo Krimove-

ga protinapada. To je zame velik 
plus pred naslednjimi tekmami, ko 
se bomo merili z nam primerljivej-
šimi ekipami. V zaključku tekme 
smo zaradi majhnega števila igralk 
in posledične utrujenosti energet-
sko padli, fi zično veliko močnejše 
Krimovke pa so to seveda s pri-
dom izkoristile. V napadu se je na 
drugi strani videla neuigranost, saj 
smo v takšni postavi igrali prvič, 
žal mi je za nekaj zadetih stativ in 
nekoliko slabših zaključkov sicer 
lepo izpeljanih akcij. Takšen poraz 

je proti Krimu realen,“ je po tek-
mi dejal trener ptujske ekipe Ivan 
Hrupič. 

„Zame osebno je velika čast igra-
ti proti takšnim igralkam, ki igrajo 
v Ligi prvakov. Kljub visokemu 
porazu smo prikazale kar dobro 
igro, le na koncu smo kondicijsko 
padle, saj smo imele malo menjav. 
Smo mlada ekipa, ki se ne more zo-
perstaviti kakovosti in fi zični moči 
Krima, a smo se vseeno potrudile 
po najboljših močeh,“ je o tekmi s 
Krimom dejala Alja Polona Krasnič.

Prost vikend so ormoški rokome-
taši izkoristili za slikanje za koledar, 
ki bo krasil marsikatero steno do-
mače hiše, stanovanja ali pisarne. 
Slikanje v odličnem vzdušju je pote-
kalo na idiličnem Kogu v Košarkini 
hiši Turističnega društva Kog in na 
posestvu znane vinogradniške dru-
žine Čurin Prapotnik. 

„Že vrsto let je tlela želja, da 
naredimo en poseben klubski ko-
ledar. In sedaj smo izkoristili prosti 
vikend članov ter trgatev pri Čurin 
Prapotnikovih – mislim, da nam je 
kljub temu, da smo vsi glede foto-
grafi ranja amaterji, uspelo narediti 
nekaj lepega. Tematika, trgatev na 
star način, je tako za klub kot naše 
vinorodne kraje več kot pisana na 
kožo. Že se veselim izdelka našega 
fotografa Aleša Cipota in upam, 
da bomo na račun koledarja tudi 
zaslužili kakšen dodaten evro, ki v 
današnjih težkih časih še kako prav 
pride,“ je povedal športni direktor 
kluba Mladen Grabovac. 

O tem, kako so se odrezali roko-
metaši in rokometašice, je sprego-
vorila režiserka Lea Cipot. „Odlično 
so se odrezali, vsaka čast. Res je, 
da so v nekaterih primerih bili tudi 
prestrašeni. Včasih se komu zdi, da 
je stresno, ampak to je tisti poziti-
ven stres, ki je še kako dobrodošel 
v današnjem življenju. Čestitam 
tudi na tematiki ter izbiri kraja foto-
grafi ranja. Res ste lahko ponosni na 
svoje ljudi in kraj, v katerem živite,“ 
je povedala Lea in nas spomnila, da 
se premalo zavedamo, v kakšnih 
prelepih krajih živimo in kaj nam ta 
raj na Zemlji ponuja.

Nekateri fantje so se brez težav 
lotili tudi bolj izzivalnih fotografi j, 
ki bodo zagotovo magnet za než-
nejši spol. Eden izmed akterjev fo-
tografi ranja je bil tudi Jure Lukman. 
„Zdelo se mi je nekaj novega in za-
nimivega. To fotografi ranje je bilo 
kot kakšen 'team building', ki je 
zelo pomemben za ekipne športe. 
Dan je odlično uspel in verjamem, 
da bo tudi koledar odličen. Za nas 
vse pa bo ta dogodek ostal v več-
nem spominu,“ je še omenil član 
mladinske in članske vrste. 

Na fotografi ranju so sodelo-
vale tudi članice kadetske ekipe. 

„Bilo je super. Lahko smo se dru-
žili tudi izven treningov in tekem, 
kar je prineslo večjo sproščenost. 
Imam občutek, da smo se po tem 
dogodku tudi bolj povezale, kar 
je zelo koristno za nadaljevanje 
sezone,“ je povedala Annemarie 
Trunk, kapetanka kadetske ekipe 
Jeruzalema.

Gorenje generalka za 
Maribor in Koper

Sicer pa je pred Ormožani 
pester oktober in končno selitev 

v dvorano na Hardeku. V petek, 
25. oktobra, bo najprej v Ormožu 
gostovala reprezentanca Slove-
nije, ki se bo pomerila z izbrano 
vrsto Nizozemske. V sredo, 30. 
oktobra, pa Jeruzalemčke čaka 
domača tekma proti Mariboru. Že 
to soboto, 19. oktobra, Ormožani 
gostujejo v Velenju pri Gorenju. 
Ose so v vlogi absolutnega favo-
rita, tekma bo četi trenerja Saše 
Prapotnika služila kot generalka 
pred domačima tekmama proti 
Mariboru in na začetku novembra 
proti Kopru. 

Uroš Krstič
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Rokomet � 1. A SRL (ž)

V nedeljo slavile 
v Ligi prvakov, 
v torek še na Ptuju

Rokomet � RK Jeruzalem Ormož

Opravili s slikanjem, težje bo z Velenjčani

Kazen za gostujočega fi zioterapevta ...
V 26. minuti se je na igrišču odvil zanimiv dogodek: Anea Bezjak je v 

prodoru med dvema igralkama Krima prejela močan nenameren uda-
rec v predel trebuha in je obležala na tleh. Sodnika sta igro ustavila 
šele čez nekaj sekund, ob tem pa je na igrišče stopil tudi fi zioterapevt 
gostujoče vrste, ki je želel nemudoma pomagati mladi Ptujčanki. Tak-
rat pa je vehementno reagiral delegat srečanja Ivan Kaučič in pri sod-
nikih zahteval kazen za fi zioterapevta, ki ne bi smel stopiti na igrišče 
brez dovoljenja! Na koncu je res prejel rumeni karton – natančno po 
črki predpisov …

Foto: Črtomir Goznik

Igralke Krima so se na Ptuju „sprehodile“ do novih točk.

Foto: Aleš Cipot

Ena izmed fotografi j, ki so nastale v okviru snemanja koledarja RK Jeruzalem Ormož.

Foto: Črtomir Goznik

Alja Polona Krasnič: „Najraje imam športno vzgojo, nisem pa pre-
več navdušena nad matematiko (smeh).“

1. A-liga (ž)
REZULTATI 4. KROGA: ŽRK Ptuj 

– Krim Mercator 12:41 (7:19), Izola 
– Ž.U.R.D. Koper 21:24 (9:13), Krka – 
Mlinotest Ajdovščina 24:27 (8:15), Li-
tija – Zelene doline Žalec 18:28  (5:15), 
Z'dežele – Velenje 26:20 (11:10). 
1. KRIM MERCATOR 4 4 0 0 8
2. ZELENE DOLINE ŽALEC 4 4 0 0 8
3. MLINOTEST AJDOVŠČINA 4 4 0 0 8
4. Ž.U.R.D. KOPER 4 3 0 1 6
4. KRKA 4 2 0 2 4
6. Z'DEŽELE 4 2 0 2 4
7. IZOLA 4 0 1 3 1
8. LITIJA 4 0 1 3 1
9. VELENJE 4 0 0 4 0
10. PTUJ 4 0 0 4 0

Alja Polona Krasnič: 
»Prvo EP bo za vedno 
ostalo v mojem srcu«
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premagal domačega favorita Jože-
ta Čepra (560). Bron je osvojila Anja 
Prezelj (568) iz Železnikov, ki je v 
kvalifi kacijah edina lahko držala stik 
z Vento. V zanimivem fi nalu je brez 
odličja na četrtem mestu ostal naj-
boljši miklavški strelec Boštjan Si-
monič (552). 8. Pšajd (559), 12. Gre-
gor Polajnko (547), 13. Niko Pšajd 
(546), 14. Miran Miholič (544), 18. 
Simon Simonič (539), 20. Mirko 
Moleh (537), 30. Milan Stražišar 
(507) in 33. Tilen Vnučec (448). 

Ekipno zmago so slavili domačini 
s 1671 krogi, pred Juršinci (1642) in 
Miklavžani (1635), Ormožani Kovi-
narja (1569) so bili osmi.

Začetek nove sezone
Nova strelska sezona se bo zače-

la s prvim turnirjem prvoligaškega 
tekmovanja 19. in 20. 10. v Ljublja-
ni v organizaciji Strelskega društva 
Olimpija. Že v novembru pa bodo 
najboljši slovenski strelci tekmovali 
v kidričevski športni dvorani, ko bo 
16. in 17. 11. potekal 2. turnir 1. A in 1. 
B državne lige ter mladinske držav-
ne lige. Gostitelji 3. turnirja bodo 4. 
in 5. 1. 2020 Ljutomerčani, nato pa 
tekmovanje tradicionalno prihaja v 
Ormož s četrtim turnirjem 18. in 19. 
1. 2020.

Simeon Gönc

Drava 1 – Krilato kolo 
5:3 (3081:2981)

DRAVA 1: Pavle Ilič 520, Janez 
Čuš 441, Bojan Krušič 508, Dušan 
Murko 490, Robi Golob 589, Boris 
Premzl 533 podrtih kegljev.

Že v četrtem nastopu na do-
mačem terenu so se člani prve 
ekipe Drave v 5. krogu srečali s 
tako rekoč večnimi tekmeci za vrh 
lestvice, ekipo Krilatega kolesa iz 
Maribora. Gostje so tekmo odlično 
odprli in povedli z 0:2. Pavle Ilić, ki 
je tokrat zamenjal to jesen nepre-
pričljivega Milana Čeha, kljub dob-
remu rezultatu ni bil kos najbolj-
šemu gostujočemu igralcu Davidu 
Razboršku, medtem ko Janezu 
Čušu igra ni stekla in je izgubil proti 
Igorju Vidoviču, ki tudi ni bil veliko 
boljši. V »drugi tretjini« je ob po-
razu Bojana Krušiča nekaj upanja 
za domačo ekipo prinesel Dušan 
Murko, ki je kljub manjšemu števi-
lu kegljev od nasprotnika zmagal 
v setih in tako ohranil možnost, 
da se končni razplet tekme zgodi 
v zadnji tretjini. Gostje so na dveh 
tretjinah tekme vodili 1:3 in imeli 
93 kegljev prednosti! In potem je 
nastopil Robi Golob, ki je postavil 
svoj rekord na domačem kegljišču. 
Navijači so bili navdušeni, saj je bila 
blizu prva domača 600! Na koncu 

se je tudi Robiju roka malo zatres-
la, tako da bo treba nanjo še malo 
počakati ... K zmagi je kar nekaj v 
zadnji menjavi prispeval tudi Boris 
Premzl, saj je ponovno presegel 
530 kegljev. Končni rezultat v dvo-
bojih je bil na koncu 3:3 in točno 
100 kegljev v korist ptujske ekipe, 
kar pomeni končno zmago 5:3.

Medsebojni dvoboj 
drugih dveh ekip Drave: 
Drava 3 – Drava 2 1:5 
(1989:1992)

DRAVA 3: Nada Fridl 493, Ivanka 
Plajnšek 511, Melita Krušič 517, Mi-
lena Štampfer Golob 468 podrtih 
kegljev

DRAVA 2: Janez Krajnc 499, Mi-
tja Kramberger 532, Stane Kralj 
489, Stanislav Horvat 472

Tudi v 2. ligi OTS je bilo odigranih 
5. krogov in v zadnjem smo videli 
ptujski derbi med 2. in 3. ekipo Dra-
ve. Šlo je za zelo zanimivo in nape-
to tekmo, v kateri so sicer moški iz 
druge ekipe zmagali s 5:1, ampak 
razlika v kegljih je bila samo tri keg-
lje v njihovo korist. Ženske članice 
3. ekipe so se jim močno upirale, 
na koncu je res le malo manjkalo, 
da bi jim odščipnile točko. 

David Breznik
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Kegljanje � KK Drava Ptuj

Za zmago Drave 
blestel Robi Golob

5. Pokal občine Juršinci
Na zračnem strelišču v Kidriče-

vem je 6. 10. potekal zdaj že tradi-
cionalni 5. Pokal občine Juršinci, 
pripravljalno tekmovanje z zračno 
pištolo pred začetkom nove se-
zone 2019/20, ki so ga organizirali 
člani Strelskega društva Juršinci. 
Tekmovanja, ki z leti pridobiva na 
veljavi in množičnosti, se je udeleži-
lo 38 strelcev in deset ekip. 

Prvo zmago v novi sezoni je slavil 
Ptujčan Sašo Stojak, ki je v kvalifi ka-
cijah dosegel 567 krogov in za dva 
kroga ugnal domačega, juršinskega 
favorita in lanskoletnega zmagoval-
ca Ludvika Pšajda (565). Slednji je 
bil prav tako za dva kroga boljši od 
miklavškega strelca Boštjana Simo-
niča (563) na 3. mestu, ki je drugič 
zapored osvojil bron. 

V ekipni razvrstitvi so prvo 
ekipno zmago v sezoni dosegli 
miklavški strelci Jožeta Kerenčiča 
(1664), ki so za pet krogov ugnali 
svoje ptujske rivale (1659), slednji 
pa so bili prav tako za pet krogov 
boljši od Juršinčanov (1654). 

Rezultati:
zračna pištola posamezno:

1. Sašo Stojak, PTU 567
2. Ludvik Pšajd, JUR 565
3. Boštjan Simonič, JKM 563
4. Simon Simonič, JKM 559
5. Zlatko Kostanjevec, PTU 554
6. Mateja Levanič, KID 552
8. Niko Pšajd, JUR 547
11. Nenad Vignjević, KOR 543
12. Miran Miholič, JKM 542
13. Mirko Moleh, JUR 542
16. Majda Raušl, PTU 538
18. Uroš Mohorko, KID 537
19. Matevž Mohorko, KID 536
20. Nina Bogša, JKM 535

Ekipno:
1. SD Jožeta Kerenčiča Miklavž 1  1664
2. SK Ptuj 1659
3. SD Juršinci 1654
4. SD Kidričevo 1625
5. SD Štefana Kovača Turnišče 1620
6. SD Jožeta Kerenčiča Miklavž 2  1582

7. Memorial Vinka 
Lavrinca: zmagi za 
Kuharičevo in Vento

Od 28. do 29. 9. je na prenovlje-
nem strelišču SD Dušana Poženela 
v Rečici pri Laškem potekal tradici-
onalni 7. memorialni turnir z zračno 
puško in pištolo v čast dolgoletne-
mu rečiškemu predsedniku – pokoj-
nemu Vinku Lavrincu. 

V kvalifi kacijah s puško je bleste-
la Ormožanka Urška Kuharič, ki je 
dosegla izjemno visokih 628,2 kro-
ga (104.9, 104.7, 105.2, 104.7, 104.6, 
104.1) in bila za slabe tri kroge 
boljša od reprezentančne tekmice 
Sonje Benčina iz Olimpije. Kuhari-
čeva tudi v fi nalu ni dovolila prese-
nečenja in je slavila novo zmago v 
pripravljalnem obdobju na novo se-
zono. Druga Ormožanka, Nuša Žni-
darič (613,8) je osvojila 13. mesto. 
Med Kidričani si je najvišjo uvrstitev 
priboril Jan Soto Vargas (591,4). 

Z zračno pištolo je podobno 
prepričljivo zmago kot Kuharičeva 
slavil tudi njen klubski kolega Kevin 
Venta in po najboljšem rezultatu 
v kvalifi kacijah s 574 krogi v fi nalu 

V sredo so bile odigrane tri tek-
me četrtfi nala Pokala MNZ Ptuj, 
četrta med Cirkulanami in Dravo je 
bila prestavljena na naslednji torek. 
Napredovanje so si priigrale ekipe 
Vidma, Bistrice in Podlehnika. Prav 
slednji so pripravili največje prese-
nečenje te faze tekmovanja, saj so 
v gosteh premagali Gerečjo vas. 

Domači Super ligaš je bil popoln 
favorit proti moštvu iz 1. lige MNZ 
Ptuj, a pokalno tekmovanje zaradi 
ene same odločilne tekme včasih 
s sabo prinaša posebno napetost. 
Moštvo Podlehnika je tokrat to iz-
koristilo in ob koncu prvega dela z 
dvema zadetkoma Primoža Moč-
nika povedlo 0:2. Domačini (igrali 
so tudi z nekaterimi veterani) so v 
nadaljevanju z nekaterimi rošadami 
(opravili so pet menjav, gostje so 
imeli samo eno) prišli do izenačenja 
(prvi gol je dosegel Alen Frlež, sicer 
vratar, tokrat pa je igral v napadu) 
in napadali za zmago (Frlež je v 86. 
minuti zapravil meč žogo za do-
mačine …), a je zaključna beseda 
pripadla gostom. Za to je poskrbel 

Tomaž Jerič, ki je z golom v predza-
dnji minuti tekme v naslednji krog 
popeljal Podlehničane. Gerečja vas 
pa je tako v naslednji sezoni ostala 
brez možnosti za nastop v evrop-
skih pokalih …

Bistričani so suvereno opravili z 
domačini v Rogoznici, ki nastopajo 
v dve ligi nižjem rangu tekmovanja; 
v 22. minuti so že vodili 0:4. Žan 
Kovačič je na tekmi dosegel tri za-
detke. 

Kljub visoki zmagi tretjeligaša iz 
Vidma pa je bilo veliko bolj razbur-
ljivo v Markovcih. Tam so domačini 
ob polčasu z dobro igro celo vodili 
(2:1), nato pa v začetku drugega 
dela v sedemminutnem mrku med 
53. in 59. minuto prejeli kar tri za-
detke (2:4). Posebej dramatičen 
dogodek se je zgodil v 81. minuti 
tekme, ko sta domači vratar Patrik 
Mohorko in igralec gostov Matic 
Furjan krenila na žogo, Furjan jo 
je celo prvi odbil, nato pa je sledil 
nesrečen in nenameren trk omenje-
nih nogometašev, ki se je končal s 
precej težko poškodbo domačega 
vratarja (zlom noge). Sodnik Niko 
Mihelič, ki je s svojimi odločitvami 

razburjal igralce obeh ekip, je igral-
cu gostov pokazal rdeči karton …

REZULTATI ČETRTFINALA: 
Markovci – Videm 3:6 (2:1); strel-

ci: 0:1 Plajnšek (13.), 1:1 Vogrinec 
(16.), 2:1 Murat (44.), 2:2 Adedo-
ja (53.), 2:3 Krajnc (57.), 2:4 Fur-
jan (59.), 3:4 Čeh (65., z 11 m), 3:5 
Krajnc (76.), 3:6 Plajnšek (86.). Rde-
či karton: Furjan (81., Videm);

Gerečja vas – Podlehnik 2:3 (0:2); 
strelci: 0:1 Močnik (40.), 0:2 Močnik 
(45.), 1:2 Frlež (47.), 2:2 Pišek Sven-
šek (77.), 2:3 Jerič (89.);

Rogoznica Slofi n – Kety Emmi 
Bistrica 1:8 (1:6); strelci: 0:1 Kovačič 
(2.), 0:2 Kovačič (5.), 0:3 Jelenko 
(16., z 11 m), 0:4 Martinčič (22.), 1:4 
Krajnc (28.), 1:5 Lahe Koročec (32.), 
1:6 Kovačič (41.), 1:7 Lahe Korošec 
(63.), 1:8 Jelenko (74.). 

Tekma Cirkulane – Drava Dakin-
da Ptuj bo odigrana v torek, 22. 10.

Pokal MNZ Ptuj, mladina: 
Aluminij – Drava Dakinda Ptuj 3:1 

(1:0); Kety Emmi Bistrica – Apače 
6:2 (2:1).

Jože Mohorič

Ekipa ptujskih kikboksarjev – čla-
nov Kluba borilnih veščin Ptuj, se je 
v soboto udeležila  mednarodnega 
turnirja Alpe Adria v Gratkornu v 
Avstriji. Na tekmovanju je sodelova-
lo okrog 150 tekmovalcev iz Avstri-
je, Hrvaške, Madžarske in Slovenije. 
Iz Ptuja so na tekmovanju tokrat 
nastopali predvsem mlajši tekmo-
valci (vsi so tekmovali v disciplini 
point fi ghting, razen Tilna ki je na-
stopal še v light kontaktu), osvojili 
pa so eno 1., dve 2. in eno 3. mesto. 

Rezultati:  
- med mlajšimi kadetinjami sta 

2. mesti osvojila Taja Šibila v kate-
goriji nad 47 kg in Larisa Vidovič v 
kategoriji do 37 kg;

- med mlajšimi kadeti je 3. mesto 
osvojil Aleks Prelog v kategoriji do 
47 kg;

- med starejšimi kadeti je Tilen 
Repina v kategoriji nad 69 kg osvo-
jil 1. mesto v disciplini point fi ghting, 
in 3. mesto v disciplini light kontakt.

Na tekmovanju sta sodila tudi 
ptujska mednarodna sodnika Ed-
vard Štegar in Mateja Erlač. Ekipo 
je uspešno vodil Timi Sitar. 

Franc Slodnjak

Foto: SD Juršinci

Prvo posamično zmago v sezoni 2019/20 si je v Kidričevem priboril 
Ptujčan Sašo Stojak, ki je ugnal Juršinčana Ludvika Pšajda na dru-
gem in Miklavžana Boštjana Simoniča na tretjem mestu.

Foto: Črtomir Goznik

V eni izmed četrtfi nalnih tekem pokala MNZ Ptuj je ekipa Podlehnika v Gerečji vasi pripravila veliko 
presenečenje in ugnala domačega superligaša. 

Strelske novičke

Stojak posamično, Miklavž ekipno
Nogomet � Pokal MNZ Ptuj

Presenečenje v Gerečji vasi

Kikboks � Turnir Alpe Adria

V Avstriji do štirih medalj
Zahtevno mazanje, 
izjemno nizki rezultati

Vzorec mazanja Sydney je tudi za 
vešče igralce bowlinga zahteven, za 
nastopajoče v podjetniški ligi pa se-
veda še toliko bolj. To se je z nizkimi 
rezultati očitno zrcalilo na tekmah 5. 
kroga. 

Prvo mesto med ekipami so v tem 
krogu zasedli igralci Jurkec transport 
(2061), ki keglje zvečine podirajo z 
ravnimi meti. Dva njihova posame-
znika sta presegla oz. dosegla mejo 
700 podrtih kegljev, kar je bilo tokrat 
dovolj za osvojitev 14 točk. To je nji-
hov drugi takšen dosežek, zmagali 
so že v 1. krogu. S tem so ponovno 
skočili na vrh. Drugo mesto je zased-

la ekipa Restavracija Pan, za katero 
je to najvišja uvrstitev v sezoni. Pri 
vrhu je bil pričakovano tudi Tames, 
ki je zaenkrat najbolj konstantna eki-
pa lige (4., 3., 4., 3., 3. mesto). Doslej 
vodilna Spirala je dosegla šele osmi 
rezultat kroga. 

Medtem ko smo v prejšnjem kro-
gu najboljši posamezni rezultat 758 
Saša Vidoviča opisali s „solidnim“, 
moramo tokratnega 716 Jožeta Ja-
vornika s še nekaj manj bleščečim na-
zivom – povprečnim. Le štirje igralci 
so v tem krogu presegli mejo 700 po-
drtih kegljev, česar ne pomnimo tudi 
tisti najbolj zagreti privrženci statisti-
ke … Kot zanimivost naj navedemo 
še nekaj največjih spodrsljajev tega 
kroga: 398 enega izmed igralcev eki-
pe Gostišče Iršič ter 474 enega izmed 
igralcev Spirale ...
1. JURKEC TRANSPORT 5 2061 14 59
2. TAMES 5 2025 12  58
3. VGP DRAVA 5 1983 9 54
4. SPIRALA 5 1879 6 51
5. BOWLING CENTER 5 1909 7 51
6. TALUM 5 1996 11 45
7. RESTAVRACIJA PAN 5 2026 13 40
8. RADIO TEDNIK PTUJ 5 1974 8 38
9. GOSTIŠČE IRŠIČ   5 1805 3 36
10. SKEI PTUJ  5 1987 10 30
11. ELEKTRO MARIBOR 5 1809 4 27
12. TOP – TECHNIK  5 1795 2 18
13. TISKARNA EKART 5 1848 5 12
14. SAUBERMACHER  5 1519 1 8

JM

Bowling � Podjetniška liga

Najboljši posamezniki 5. 
kroga: 1. Jože Javornik (Gos-
tišče Iršič) 716, 2. Gregor Kran-
vogel (Jurkec Transport) 702, 
3. Igor Vidovič (Tames) 701, 4. 
Igor Kmetič (Jurkec Transport) 
700, 5. Branko Kelenc (VGP 
Drava) 691, 6. Borut Srečkovič 
(Restavracija PAN) 691, 7. Jože 
Mohorič (Radio-Tednik Ptuj) 
676, 8. Mario Kuret (SKEI Ptuj) 
673, 9. Zvonko Čerček (Talum) 
in Aleš Dajčman (Restavracija 
PAN) oba 671.
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in vse izkušeno pospravili v gol. Po 
tem šoku se moji igralci v nadalje-
vanju niso več pobrali. Na koncu so 

dobili priložnost za igro vsi igralci,“ 
je dejal trener ptujske ekipe Dejan 
Kraut, ki je posebej izpostavil ka-
kovost tekmecev: „Potrebno je 
vedeti, da je Dobovec trenutno v 
'top' formi, da so uspešno igrali 
v Ligi prvakov in da imajo v svojih 
vrstah številne reprezentante in za-
res kakovostne igralce. Poraz proti 

Šport, zanimivosti20

Nogomet � 1. SNL
PATI 14. KROGA, V SOBOTO OB 14.30: Mura – Triglav, OB 16.45: 

Olimpija – Rudar; OB 18.45: Celje – Domžale; V NEDELJO OB 14.30: 
CB24 Tabor Sežana – Maribor; OB 16.30: Aluminij – Bravo. 

2. SNL
PARI 14. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: Rogaška – Drava Dakin-

da Ptuj, Brda – Roltek Dob, Krka – Beltinci Klima Tratnjek, Fužinar 
Vzajemci – Koper, Kalcer Radomlje – Vitanest Bilje, Jadran Deka-
ni – Koroška Dravograd; OB 18.00: Gorica – Nafta; V NEDELJO OB 
15.00: Brda – Brežice Terme Čatež. 

3. SNL – vzhod
PARI 9. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: Veržej – Šampion, Kety 

Emmi Bistrica – Korotan Prevalje, Radgona – Šmartno 1928, Od-
ranci – Zreče; V NEDELJO OB 10.30: Videm – Dravinja; OB 15.00: 
Podvinci – Avto Rajh Ljutomer.

Super liga
PARI 9. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: Apače – Hajdina, Zavrč – 

Cirkulane, Markovci – Stojnci, Gerečja vas – Boč Poljčane; V NEDE-
LJO OB 15.00: Bukovci – Pragersko. 

1. liga MNZ Ptuj
PARI 9. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: Grajena ANpro – Tržec; V 

NEDELJO OB 10.30: Skorba – Središče, Podlehnik – Majšperk pice-
rija Špajza, Rogoznica Slofi n – Gorišnica. Prosta je ekipa Ormoža. 

2. liga MNZ Ptuj
PARI 8. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: Mladinec Lovrenc – Mako-

le Bar Miha, Leskovec – Slovenja vas SMS sanacija, Oplotnica – Pol-
skava avtop. Grobelnik; V NEDELJO OB 10.30: Hajdoše – Zgornja 
Polskava. 

Veteranska liga MNZ Ptuj, vzhod + 35
PARI 8. KROGA, V PETEK OB 16.30: Gorišnica – Markovci, Borov-

ci – Podvinci, Rogoznica Gostilna Muršič – Zavrč-Cirkulane. Prosta 
je ekipa Leskovca. Tekma Grajena – Dornava je bila odigrana v če-
trtek. 

1. mladinska liga
10. KROG: Aluminij – Mura (v soboto ob 15.00).

1. kadetska liga
10. KROG: Aluminij – Mura (v soboto ob 13.00).

Liga U-15 vzhod
11. KROG: Drava Dakinda Ptuj – Krško (v nedeljo ob 12.00).

Liga deklet U-17
7. KROG: ŽNK Bar Ranca Ptuj – ŽNK Olimpija (v soboto ob 11.00).

Rokomet � NLB liga
PARI 7. KROGA, V SOBOTO OB 19.00: Gorenje Velenje – Jeruzalem 

Ormož, Dobova – Riko Ribnica; OB 17.00: Maribor Branik – Slovenj 
Gradec; OB 20.00: Urbanscape Loka – Butan Plin Izola; OB 20.30: 
Krka – Trimo Trebnje. Koper – Celje Pivovarna Laško 20:26 (8:14). 

1. B SRL (m)
7. KROG: Dol TKI Hrastnik – Drava Ptuj (v soboto ob 19.00).

1. A SRL (ž)
5. KROG: Velenje – ŽRK Ptuj (v soboto ob 16.00).

Futsal � 1. SFL
PARI 6. KROGA, V PETEK OB 20.00: FC Hiša daril Ptuj – Siliko, 

Litija – Oplast Kobarid, Sevnica – Stripy; OB 20.30: Bronx Škofi je – 
Dobovec Pivovarna Kozel.

Odbojka � 1. B DOL (ž)
2. KROG: Calcit Voley II – G.S.V. Ptuj (v soboto ob 17.00).

Konjeniški šport � Kasaške dirke v Ljutomeru
V nedeljo se zaključuje letošnja kasaška sezona na ljutomer-

skem hipodromu. Kasaški klub (KK) Ljutomer je pripravil sedem 
točk sporeda, kjer se bo za čim boljše uvrstitve potegovalo 59 ko-
njev iz vseh slovenskih klubov in društev.

V spominski dirki Ludvika Slaviča st. se bo na 2100 metrov dolgi 
stezi pomerila deseterica 3- do 14-letnih kasačev, osrednja dirka, 
ki se bo vozila v spomin na letos preminulega rejca in tekmovalca 
Vlada Plohla (KK Ljutomer), pa bo štela za naslov državnega pr-
vaka med dveletnimi kasači. Nastopilo bo devet kasačev, šest iz 
KK Ljutomer, dva iz KK Stožice Ljubljana in eden iz KK Komenda. 
Tekmovali bodo na stezi, dolgi 1600 metrov. 

Jože Mohorič, NŠ

Športni napovednik
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1. SFL
REZULTATI 5. KROGA: Dobovec 

Pivovarna Kozel – FC Hiša daril 12:2 
(5:1), KMN Bronx Škofi je – FC Litija 
2:6 (1:3); Siliko – KMN Sevnica 0:0, 
KMN Tomaž Šic Bar – KMN Oplast 
Kobarid 1:1 (1:0). Prosta je bila ekipa 
Stripy.
1. DOBOVEC P. KOZEL 4 4 0 0 26:8 12
2. LITIJA 5 4 0 1 20:12 12
3. SILIKO 4 2 2 0 8:6 8
4. FSK STRIPY 4 2 1 1 13:10 7
5. BRONX ŠKOFIJE 4 2 0 2 11:14 6
6. HIŠA DARIL PTUJ 4 2 0 2 9:18 6
7. SEVNICA 5 1 1 3 6:9 4
8. OPLAST KOBARID 5 0 1 4 12:19 1
9. TOMAŽ ŠIC BAR 5 0 1 4 12:21 1

Dobovec Pivovarna 
Kozel – FC Hiša daril 
12:2 (5:1)

STRELCI: 1:0 Gajser (9., ag.), 1:1 
Tkalčič (16.), 2:1 Fetić (17.), 3:1 Ču-
jec (19.), 4:1 Čujec (20.), 5:1 Pihler 
(20., ag.), 6:1 Totošković (22.), 7:1 
Matošević (23.), 8:1 Fetić (24.), 9:1 
Fetić (25.), 10:1 Čujec (25.), 11:1 Čujec 
(26.), 11:2 Miloševič (35.), 12:2 To-
tošković (35.).

DOBOVEC PIVOVARNA KOZEL: 
Puškar, Peček, Kamenšek; Mordej, 
Čujec, Peklič, Čeh, Turk, Fetić, Ja-
kovljević, Matošević, Duščak, Bor-
ković, Totošković. Trener: Kujtim 
Morina.

FC HIŠA DARIL: Zdovc, Domjan, 
Caf; Gajser, Klinc, Krajnc, Pihler, 
Kotnik, Miloševič, Ramadani, 
Tkalčič, Letonja. Trener: Dejan Kra-
ut. 

Igralci FC Hiša daril Ptuj so šele v 
torek odigrali tekmo 5. kroga, nji-
hov tekmec je bila zvezdniška ekipa 

Dobovca. Aktualni državni prvaki 
so namreč konec tedna igrali tekme 
glavnega dela Lige prvakov in si z 
dvema zmagama (z bosanskim Mo-
starjem in srbskim Ekonomcem) in 
enim porazom (Sporting) zagotovi-
li igranje med 16 najboljšimi moštvi 
Evrope. 

V 16. minuti je bilo 
še 1:1 …

Ptujčani so v dosedanjih treh tek-
mah v tej sezoni prejeli le šest za-
detkov, v Rogaški Slatini pa so bili 
nekoliko oslabljeni, saj je še vedno 
manjkal Vrabl, poškodba pa je one-
mogočila tudi Jurčka Klinca. Kljub 
temu so odlično odigrali domala 
celoten prvi polčas in v 16. minuti 
je Žiga Tkalčič uspel izid poravnati 
na 1:1. 

„Ta del srečanja so fantje odigrali 
odlično, bili so povsem enakovred-
ni državnim prvakom. Nato pa je 
sledil štiriminutni mrk, v katerem so 
domačini izkoristili tri odbite žoge 

Futsal � 1. SFL

»Zvezdniški« Dobovec veliko premočan

Foto: Črtomir Goznik

Žiga Tkalčič (FC Hiša daril 
Ptuj) je bil v svoji ekipi eden 
izmed dveh strelcev na torkovi 
tekmi v Rogaški Slatini.

avtobusom, nastanitev v hotelu ***, 1x polpenzion, 1x 

 
www.radio-ptuj.si
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, znameniti , si 

, 

uri bomo opazovali mimohod apostolov, spoznali 

 

Dobovcu za nas vsekakor ni merilo 
uspeha, je pa za naše igralce to izje-
mno dobra šola.“

Prihaja zmagovalec 
Superpokala

Že v petek čaka FC Hiša daril Ptuj 
nova zahtevna tekma, v dvorani 
Ljudski vrt bodo ob 20. uri gostili 
ekipo vrhniškega Silika. Ta v dose-
danjih štirih krogih še ni doživela 
poraza, na svojem računu ima dve 
zmagi in dva remija.

„O moči ekipe Siliko 
govori podatek, da so 
pred začetkom sezone v 
tekmi z Dobovcem osvojili 
Superpokal. Pričakujem 
težko tekmo, posebej pa 
si želim dobrega odziva 
igralcev po torkovem 
porazu. Sem optimist, cilj je 
pozitiven rezultat,“ je dejal 
Kraut. 

JM
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Začetek projekta jeklenih poli-
gonov sega v leto 2014 in do sedaj 
so jih v Sloveniji postavili že enajst. 
Novi stoji v Športnem parku v Gra-
jeni in je bil postavljen v okviru 
sodelovanja med Skupino SIJ in 
Olimpijskim komitejem Slovenije 
– Združenjem športnih zvez ter ob 
podpori lokalne skupnosti. 

Skupina SIJ je za novo »jekleno 

pridobitev«, ki omogoča brez-
plačno rekreacijo na prostem, 
prispevala nekaj manj kot 11 tisoč 
evrov, medtem ko je MO Ptuj za 
zemeljska dela in plošče nameni-
la nekaj manj kot 8 tisoč evrov. 
Poligon je sestavljen iz 86 metrov 
jeklenih cevi in so ga izdelali v druž-
bi SIJ Acroni. V uporabo krajanom 
so ga predali član uprave Skupine 

SIJ Tibor Šimonka, prvi podpred-
sednik OKS-ZŠZ mag. Janez Sodr-
žnik, ambasador poligona Dejan 
Zavec, predsednik Športne zveze 
Mestne občine Ptuj in vodja regij-
ske pisarne OKS-ZŠZ Ptuj Franjo 
Rozman ter županja občine Ptuj 
Nuška Gajšek.

Na odprtju je najprej jekleno 
konstrukcijo preizkusil Dejan Za-

vec, nato pa so na njej različne vaje 
delali še učenci OŠ Ljudski vrt, po-
družnične šole Grajena. Slednji so 
bili nad novo pridobitvijo navduše-
ni, podobno kot Nuška Gajšek, ki je 

ob tem dejala: »Nova pridobitev za 
MO Ptuj me izjemno veseli. Ponos-
ni smo, da je Športni park Grajena 
izpopolnil svojo ponudbo za obča-
ne, obenem sem prepričana, da bo 
nov poligon ne samo služil svoje-
mu osnovnemu namenu, temveč 
združeval in povezoval ljudi ter 
spodbujal aktiven način življenja. 
Iskrena hvala Slovenski industriji 
jekla ter Olimpijskemu komiteju 
Slovenije za skupno sodelovanje v 

projektu Jeklena volja, s čimer so 
našim občanom omogočili doda-
tne možnosti za zdrav življenjski 
slog.«

V Grajeni sta tokrat Skupina SIJ 
in OKS-ZŠZ podpisala dogovor za 
postavitev še devetih jeklenih poli-
gonov. Do konca leta 2022 bo pre-
bivalcem Slovenije tako na voljo že 
20 jeklenih poligonov. 

David Breznik
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Družba Radio-Tednik ob začetku 
6. sezone prireditve Otroci pojejo 
slovenske pesmi in se veselijo ugo-
tavlja, da sporočilo oziroma ideja 
projekta, ki jo uresničujemo skupaj 
s soorganizatorji, ko želimo soobli-
kovati družbo, ki bo negovala in 
spoštovala tradicijo življenja, jezika, 
kulturnih raznolikosti in vrednot, 
počasi, a uspešno osvaja zaveda-
nje ne samo nastopajočih, ampak 
tudi tistih, ki so projekt spoznali od 
blizu.

Čeprav morda kdo dvomi, smo 
prepričani, da je zgodba tudi po 
petih letih »življenja« še vedno živa 
in dobra. Večplastnost prepevanja 
se ne izkazuje samo v neverjetnem 
talentu nastopajočih, gre tudi za 
sporočilo o nujnosti prepletanja 
lokalne skupnosti z ustvarjanjem 
kakovostnih pogojev in raznoliko-
sti bivanja v slovenskih krajih, kjer 
se lokalna skupnost identifi cira 
kot odgovorna nosilka in kreator 
spoštovanja talenta in prizadeva-
nja otrok in mladine ter skrbi za 
slovenskost; kar slovenska pesem 
vsekakor je.

S projektom, ki ga ponuja-
mo osnovnim šolam in lokalnim 
skupnostim, želimo izpostaviti to 
boniteto, kakovost bivanja za preš-
tevilne slovenske občine. Po oseb-
nem prepričanju se danes tradicija 
in spoštovanje slovenske besede in 
pesmi ohranjata in varujeta pred-
vsem v okoljih, kjer se prepoznava 

in spodbuja talent in željo otrok po 
javnem nastopanju, predstavitvi 
slovenske besede in prepevanju 
slovenskih pesmi.

Ob tem se sodelujoči v projektu 
strinjamo, da sodoben način ko-
munikacije, življenja in druženja 
mladih ter otrok še posebej ogroža 
slovensko besedo. Zato verjame-
mo, da lahko s projektom, kot je 
Otroci pojejo slovenske pesmi in se 

veselijo, ki pomeni tudi negovanje 
slovenske besede, spodbujanje 
njene uporabe skozi glasbo in 
pesem, pripomore k spoznanju o 
lepoti in raznolikosti maternega 
jezika.

Želja družbe Radio-Tednik je, da 
bi dosedanjo popularnost projekta, 
ki ga dokazujejo številke, nadgra-
dili tudi v šolskem letu 2019/2020. 
V minulih petih letih je sodelovalo 

več kot 300 osnovnih šol iz Podrav-
ja in osrednje Slovenije, slovenske 
narodne, ljudske in zabavne pesmi 
je prepevalo več kot 1500 otrok, 
vse prireditev pa si je ogledalo več 
kot 20.000 obiskovalcev. Že šesto 
zgodbo začnemo kmalu in jo bomo 
končali v sredini junija prihodnje 
leto, ko bo 30 najboljših pevcev na-
stopilo v velikem fi nalu. Projekt bo 
tudi letos potekal podobno kot v 

preteklih 
letih; prireditve se bodo 

organizirale na osnovnih šolah po 
Sloveniji, oziroma na tistih obmo-
čjih, kjer bo izkazan interes osnov-
nih šol in lokalnih skupnosti. Na 
posamezni prireditvi se bo predsta-
vilo do 16 posameznikov ali skupin 
učencev osnovnih šol iz dveh kate-
gorij (v prvi nastopajo otroci od 1. 
do 5. razreda, v drugi pa od 6. do 
9. razreda). Zmagovalca v obeh 
kategorijah bosta v sodelovanju s 
Sazasom posnela lastno skladbo, 
ki se bo vrtela po radijskih kanalih 
Media 24.

Pravijo, da če misliš ali delaš dob-
ro, je to največja vrednota bivanja 
v skupnosti. Če pa podpiraš in želiš 
ovrednotiti to skupnost z dejanji, ki 
spodbujajo nacionalno pripadnost, 
je to poseben privilegij in pos-
lanstvo. Nastopajoči otroci so v teh 
letih sodelovanja enkraten in naj-
boljši glasnik te ideje, poslanstva.

Najboljši pevci so doma tam, kjer otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo

Zgodba veselja in petja se nadaljuje tudi letos
Že šesto leto zapored bodo učenci osnovnih šol prepevali slovenske pesmi in se veselili.

Foto: Črtomir Goznik

Rekreacija

V Grajeni odprli 11. jekleni poligon v Sloveniji
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19. in 20. oktobra 2019, SOBOTA ob 21:00, nedelja ob 10:00: V 
dominikanskem samostanu Ptuj slovesna akademija ob častitljivi 150. 
obletnici Gimnazije Ptuj; Strokovno srečanje ob 70-letnici otroškega 
oddelka in 15 let pediatrične gastroenterologije Bolnišnice Ivana Potrča 
Ptuj; V Bolnišnici Ptuj so obeležili dan klinične kemije in laboratorijske medicine z brezplačnim testira-
njem; Predkongresni novi izzivi socialdemokratov, ki čakajo Slovenijo v prihodnjih desetletjih; Slovesnost 
ob 20-letnici delovanja Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Ptuj; Bogato dogajanje ob 
svetovnem dnevu turizma na ptujskih ulicah; Knjižnica Ivana Potrča Ptuj svečano predala v uporabo 
novi bibliobus; V Cirkulanah so slovesno odprli spominsko sobo zaslužnemu profesorju dr. Vladimirju 
Bračiču; Kulturno društvo Rogoznica je s pomočjo prispevkov kupilo nov defi brilator. Nameščen je na 
steni Doma krajanov Rogoznica; V Podvincih je skupina donatorjev omogočila nakup defi brilatorja. 
Nameščen je na steni Gasilskega doma Podvinci; V svet glasbe z narodno-zabavnimi ansambli. 

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič
Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 
Senka Dreu
Fotoreporter: Črtomir Goznik 
Lektorica: Lea Skok Vaupotič
Vodja tehnične redakcije: Slavko Ribarič  
Grafični oblikovalec: Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10
Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Karmen Grnjak (02) 749-34-30, 
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(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: 
(02)749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
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EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu s 60. a-členom (ZIPRS 1314-A) Zakona o DDV (Uradni 
list 46/2013, z dne 29. 5. 2013).

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

Šetarova 21, 2230 Lenart

Vidimo se v sredo, 23. oktobra, ob 18. uri v 

www.tednik.si    www.radio-ptuj.si

Vidimo se v torek, 22. oktobra, ob 18. uri v kulturni 

www.tednik.si    www.radio-ptuj.si
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Ne bomo tožili,
ker si odšla,
hvaležni bomo,
ker si bila.

ZAHVALA

Mirno in spokojno je zaspala

Marija Glaser
IZ MEZGOVCEV OB PESNICI 64

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste s svojimi dejanji pripo-
mogli ob žalni slovesnosti in jo pospremili na njeni zadnji poti.
Vsem iskreno hvala.

Vsi njeni

Neverjetno čas beži,
a žalosti naše ne utopi.
Čeprav se tvoj glas več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi.

ZAHVALA
Poslovili smo se od naše drage žene, mame, 
babice in tašče

Danice Mahorič
IZ BRSTJA 1

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, 
darovali cvetje, za sv. maše in sveče ter nam izrekli pisna in 
ustna sožalja.
Hvala g. župniku in pevcem za odpete pesmi ter govornici za 
poslovilne besede. Zahvaljujemo se tudi osebju Internega 
oddelka Ptuj.

Žalujoči: vsi njeni

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin bo večno ostal.

SPOMIN

20. oktobra bo minilo 6 let, odkar nas je 
zapustil naš dragi mož, oče, tast, dedek in pradedek

Anton Nahberger
S POBREŽJA 14A

Hvala vsem, ki se ga spominjate in postojite ob njegovem grobu 
z lepo mislijo ter prižgete svečko.

 Žena in otroci z družinami

Dan za dnem brnijo še motorji,
kličejo te k nam nazaj,
da ljudje bili bi srečni,
ti pa z nami kot nekdaj.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, sina, brata, strica in svaka

Srečka Potočnika
IZ SEL 30

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v najtežjih trenutkih 
stali ob strani, za vse vaše izraze sočutja in vse darove.
Hvala vam, ki ste z besedo, molitvijo in petjem pripomogli k 
lepoti slovesa.
Vsem še enkrat iskrena hvala!

Žalujoči: vsi njegovi

Je čas, ki da, je čas, ki vzame.
Pravijo, da je čas, ki celi rane.
In je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.

SPOMIN
Danes , 18. 10. 2019, mineva 5 let, odkar se 
je za vedno poslovil naš dragi

Zvonko Kolednik
IZ MEJ 18A
Ujet si v naša srca z najlepšimi spomini, vsak naš korak sprem-
ljaš v tišini.

Tvoji najdražji

Naš dom ostal je prazen,
ko nehote smo šli narazen.
Le kdo pozabil tvoje dobro bi srce,
ki neskončno nas ljubilo vse do
poslednjega je dne.

V SPOMIN
17. oktobra je minilo deset let, odkar nas je 
zapustil dragi mož, ati in dedi

Anton Strelec
IZ GRAJENE

Tvoji najdražji

Težko je pozabiti nekoga,
ki ga imaš neizmerno rad …

SPOMIN
Mineva leto dni, 18. 10. 2019, odkar nas je 
zapustil naš dragi

Vladimir Krajnc
PODVINCI 120B

Hvala vsem,  ki ga ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

PRODAMO - manjšo hišo-vikend  v bližini Ptuja, 
letnik 1982, v izmeri  67 m2 in zemljiščem 1075 m2. 
Cena: 64.000,00 EUR, 
tel. : 051/455 010,  
02 620 88 16. www.re-max.si/Poetovio

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Dani-
lo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

PO ZELO ugodnih cenah odkupujemo 
vse vrste hlodovine, predvsem hrast in 
bukev. Možnost odkupa tudi na panju. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3d, 3250 Ro-
gaška Slatina. Tel. 041 785 318.

Vsak 
drugi 
petek

POLNA 
IDEJ

PRODAM teličko simentalko, staro 8 me-
secev, težko 280 kg. Tel. 031 840 282.

NESNICE, rjave, 19-tedenske, v začetku 
nesnosti, prodajajo. Rešek, Starše 23. Tel. 
040 531 246.

PRODAM sod za gnojnico Craina 2200 l 
in prikolico za živino. Tel. 031 473 100.

NEPREMIČNINE

NA SONČNI legi v urbanem naselju v 
Majšperku prodamo dve zazidljivi par-
celi v izmeri 848 m2 in 829 m2 po ceni 
30,00 EUR/m2. Telefon 041 78 43 98.

V KIDRIČEVEM damo v najem dvosobno 
opremljeno stanovanje za dobo do ene-
ga leta. Tel. 040 747 400.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

PRODAJAJO nesnice vsak dan od 8. do 
17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska Gora. 
Tel. 041 694 124.

PRODAM odojke in svinje, težke od 80 do 
90 kg. Možna dostava. Tel. 051 243 164.

PRODAM traktor Ursus 35 in brane. Tel. 
070 635 551.

PRODAM hlevski gnoj, možna tudi dosta-
va, in 14 bal suhe otave. Tel. 031 656 
718.

PRODAM črno-belo brejo telico. Cena 
po dogovoru. Pokličite na: 070 682 986 
Marija.

Prodaja drv za kurjavo po ugodni 
ceni: hrastova, bukova, akacijeva, 
gabrova in mešana, z možnostjo 
brezplačne dostave. Za več infor-
macij pokličite: 00385 99 404 25 
82 ali 00385 99 676 01 73! Mom-
basa Team d.o.o., Drage Gervaisa 
50, Zagreb

RAZNO

PRAZNIMO stanovanje; za simbolično 
ceno prodam, štedilnik, šivalni stroj, ele-
ktrično lončeno peč, kompletno spalni-
co, različne kose pohištva tudi podarimo. 
Tel.041 44 82 82 po 16. uri.

Vzreja nesnic Tibaot, Babinci 49, 9240 Ljutomer

Smo kmetija z dolgoletnimi izkušnjami na področju vzreje 
perutnine. Specializirani smo za vzrejo nesnic različnih pasem, 
predvsem prodajamo rjave, grahaste in črne nesnice.

Naši objekti za vzrejo so novejši ali pa popolnoma tehnološko po-
sodobljeni, kar pomeni, da celoten proces reje nadzira računalniški 
sistem, s čimer dosegamo najboljše kakovostne parametre vzrejenih 
živali. Pri vzreji jarkic je namreč najpomembnejša ustrezna tehnologija, 
kar zagotavlja dobro počutje živalim. Zavedamo se, da je ustrezno 
zdravstveno stanje živali pogoj za doseganje dobrih rezultatov v času 
nesnosti, zato jarkice preventivno cepimo proti številnim boleznim.

Obdelujemo preko 50 ha kmetijskih površin, tako da sami zago-
tavljamo večino potrebne hrane za naše živali. Imamo tudi lastno 
računalniško vodeno mešalnico krmil, kar pomeni celoten proces 
od njive do končnega produkta, s čimer sta zagotovljeni sledljivost 
in hkrati tudi varnost.

Celotno prodajo vzrejenih živali zagotavljamo sami, saj le tako lahko 
dosegamo neposreden stik z našimi kupci, jim svetujemo, torej jim v 
vsakem trenutku stojimo ob strani. Z vsemi kupci gojimo dolgoročen, 
partnerski odnos, saj z nekaterimi sodelujemo že več kot 25 let in ta-
kšno zvestobo nagrajujemo tudi z najugodnejšimi cenami na tržišču.
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Sezona jesenskih izletov je v polnem teku. Samo v soboto se je na 
Ptuju trlo obiskovalcev, žal pa so kot običajno mesto hitro zapustili. Še 
večjo gnečo pa je pričakovati jutri, ko bo še četrtič in zadnjič v tem letu 
na Ptuju gostovala Odprta kuhna. Ta po navadi pritegne enodnevne 
obiskovalce, ki jim Ptuj sicer ni glavna izbira, ko gre za turistični obisk. 
Četudi gre za projekt, ki promovira lokalno hrano, je od lokalne po-
nudbe, vsaj na Ptuju, videti zelo malo ali skoraj nič. Upati je, da pa se 
bo sčasoma okrepila ponudba kuhinje na dvorišču, za katero pa se že 
nekaj časa trudijo ptujski ponudniki oz. lokalni gostinci, ki pa prav tako 
redčijo svoje vrste v mestnem jedru oz. njegovem obrobju. Kot kaže, 
se je poslovila tudi gostilna PP na Novem trgu. Če ne bo kakovostnega 
zasuka, počasi v mestu ne bo gostilne, kjer bi lahko hkrati postregli za 
avtobus ali dva gostov.

Novembra bodo minila tri leta, odkar na Vinarskem trgu stoji pitnik, ki 
so ga s pomočjo donatorjev, ob svoji 15-letnici delovanja mestu podarile 
članice Soroptimist kluba Ptuj. Nedavno je bil pitnik nadgrajen, tako da 
bodo lahko obiskovalci vodo pili ne le iz pipe, kot je to bilo možno do 
sedaj, ko so si lahko vodo natočili, ampak tudi dejansko iz pipe pitnika, 
kjer k curku vode prislonimo usta in ne potrebujemo lastnih stekleničk 
ali kozarcev.

Na dno pitnika se je dodatno vgradila sitasta podlaga, ki prepreči 
škropljenje, ko curek vode pade na tla. Strošek nadgradnje pitnika v vi-
šini 723,70 evra so pokrile Javne službe Ptuj, s tem so omogočili, da je 
pitnik na Vinarskem trgu dejansko postal pitnik in ne le pipa. Pri montaži 
pitnika je sodelovalo tudi Komunalno podjetje Ptuj, avtor nadgradnje 
je Boštjan Vauda, krajinski arhitekt, ki je sicer avtor celotnega projekta. 
Pomagal pa je tudi že pri projektih krožišče na Potrčevi cesti in varne 
šolske poti, zarisane s srčki, kot tudi pri umestitvi načrtovane skulpture 
turističnega okvira Ptujski prstan ob peš mostu na desnem bregu Dra-
ve. Zagotovo pa mesto potrebuje še več pitnikov, pri katerih se bodo 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kje na Ptuju je plastika sv. Florjana?

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

Pitnik na Vinarskem trgu ponovno v funkciji.

Nagradno turistično vprašanje

javnost ponovno prepoznala uspešnost slovenskega turizma na poti ra-
zvoja k odličnosti na področju trajnosti in nadgradila prizadevanja slo-
venskih destinacij, prejemnic zlatega in srebrnega znaka Slovenia Green. 
STO bo zeleno shemo razvijala in nadgrajevala še naprej, s tem pa spod-
bujala razvoj trajnostnih destinacij in produktov višje dodane vrednosti.

Še pred uradnim blagoslovom mošta in predstavitvijo novega vin-
skega letnika v sklopu tradicionalnega martinovanja, tudi uvoda v 60. 
jubilejno Kurentovanje v letu 2020, bodo v hotelu Primus Term Ptuj od-
prli novo sezono predstavitev najboljših vin slovenskih vinskih kleti. Prvi 
dogodek 16. sezone Primusovih vinskih zgodb bo 24. oktobra, ko bodo 
slovenske vinske kraljice, skupaj s ptujsko vinsko kraljico Evo Gašperšič, 
predstavile svoje vinske okuse.

V prejšnjem nagradnem turističnem vprašanju smo spraševali o tem, 
kdaj je postala mestna cerkev sv. Jurija proštijska. To se je zgodilo leta 
1863, nagrado za pravilen odgovor pa bo prejela Nina Verlak iz Bukov-
cev. Danes sprašujemo, kje na Ptuju je plastika sv. Florjana. Nagrada za 
pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore priča-
kujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 3, do 26. oktobra.

osvežili ne samo Ptujčani, temveč tudi obiskovalci mesta. Mesto za zdaj 
lokacij še ni določilo, pa tudi o kakšni vinski ali drugi fontani še ni duha 
ali sluha. Zato pa jih postavljajo v okolici Ptuja, kjer so vinsko trto začeli 
saditi veliko kasneje.

Nagrade so zagotovo spodbuda za sleherno okolje. Tudi Ptuj je med 
destinacijami Zelene sheme slovenskega turizma, ki so se tudi letos uvr-
stile med najbolj trajnostne destinacije sveta. Med top 100 se jih je na-
mreč uvrstilo kar 31, nosilk zlatega in srebrnega znaka Slovenia Green. V 
Slovenski turistični organizaciji so ponosni, da je mednarodna strokovna 

Ptuj med najbolj trajnostnimi destinacijami sveta

Slovenija � Jan Plestenjak in Kvatropirci

Za božič bo na odru
Primorski glasbenik Jan Plestenjak je zaupal, da je izjemno ponosen, saj se mu je izpolnila 
velika želja. Skupaj z vokalno skupino Kvatropirci in prijateljem Cotom je namreč posnel 
pesem z naslovom Res je dober dan, ki je postala uradna pesem Odbojkarske zveze Slovenije. 

»Vsak dan, ko so naši odbojka-
rji igrali, je bil dober dan,« pravijo 
glasbeniki in poudarjajo, da so 
odločitev, da bo odbojkarska zve-
za pesem vzela za svojo, sprejeli 
s častjo, zaigrali in zapeli pa so jo 
tudi ob prihodu naših odbojkarjev 
v domovino. Za pesem so prav 
tako posneli videospot, v katerem 
nastopa brazilska lepotica Morga-
na Carneiro da Silva; ta se spreha-
ja po čudovitih ulicah Trsta in se 
spogleduje z Janom, ki pa menda 
tudi ni ostal čisto ravnodušen ob 
njenih čarih.

Jan je sicer poudaril, da ga že 20. 
decembra čaka koncert v Cankarje-
vem domu z naslovom Gala večer z 
Janom Plestenjakom. »Koncert je 
že razprodan, in to brez oglaševa-
nja, na kar sem resnično ponosen,« 
je povedal in dodal, da bo na odru 
hrama slovenske kulture predsta-

vil svoje največje uspešnice v aku-
stični izvedbi. 

Izdal pa je še eno skrivnost: kon-
cert bo imel tudi 25. decembra, na 
božični dan, prav tako v Cankarje-
vem domu. Tudi Jan sam se je na-
smejal ob opazki, da torej letos za 

božič ne bo sam. Njegova pesem 
z naslovom Za božič bom sam je 
namreč zagotovo še vedno eden 
izmed božično-novoletnih hitov, 
ki si jih prepevamo prav vsak de-
cember.

Dokler lahko prag parlamenta prestopi vsak moralni pritlikavec, bo vedno 

preveč državljanov pod pragom revščine.

* * *

Po novem se reče: „Gleda kot tele v vrata (še ene) zaprte pošte!“

* * *

Če hoče pameten kmet priti do debelega krompirja, mora iti v partnerstvo z 

neumnim.

* * *

30 let po poroki lahko ženo gledam le še z očali za na daleč.

* * *

Aktivno sem se vključil v boj za ohranitev ledenikov. Pijem le še viski brez ledu.

* * *

A mora biti tudi prana pred zaužitjem dobro oprana'!?

AFORIZMI BY FREDI

Marinka Štern si največjo sloven-
sko igralsko nagrado, Borštnikov 
prstan, šteje za največje priznanje 
za svoje dosedanje delo. »Vesela 
in srečna sem, drugega trenutno 
ne znam povedati,« je Marinka po-
vedala takoj po razglasitvi njenega 
imena. »Je suverena igralka, ki je 
vedno pripravljena iz neznanega 
narediti znano, povezati nepo-
vezljivo, predvsem pa z natančno 
igralsko prezenco začarati in včasih 
kar uročiti gledalke in gledalce,« so 
zapisali člani strokovne žirije v svoji 
utemeljitvi. Potrjujejo, da jo odliku-
jejo igralska predanost, vrhunskost 
in unikatnost, nagrado pa ji bodo 
podelili konec oktobra na slove-
snosti v Mariboru. Marinka je sicer 
v zadnjem času znana tudi po vlo-
gah v nadaljevankah Usodno vino 

in Reka ljubezni. Pravi, da jo veseli, 
da lahko ljudi še vedno nasmeji. 
»Ko se srečam s kom na cesti, ki to 

gleda, se vsi smejejo. In to se mi zdi 
dobro,« je priznala nagrajenka. 

                                           Slovenija � Borštnikov prstan

Prstan v roke Marinki Štern
Organizatorji 54. festivala Borštnikovo srečanje so sporočili, da bo nagrado za življenj-
sko delo letos prejela igralka Marinka Štern, ki je nazadnje navduševala tudi v seriji 
Reka ljubezni.

Foto: M24

Foto: M24

Kalifornija � Uvedba novega zakona

Šolarjem želijo omogočiti več 
jutranjega spanja
Guverner ameriške zvezne države Kalifornija Gavin Newsom je podpisal zakon, po katerem večina 
srednjih šol v državi od šolskega leta 2022/2023 ne bo smela začeti pouka pred 8. uro oziroma 8.30. 

Razlog uvedbe takega zakona 
je mnenje, da se bodo mladostniki 
lažje in več učili, če bodo naspani. 
Pediatri in zdravstvena združenja 
poudarjajo, da je bilo na to temo 
opravljenih že dovolj študij, ki doka-
zujejo, da več spanja prinaša boljše 
učne rezultate. Učiteljski sindikati 
menijo, da bi morali o času začetka 
pouka odločati šole ali šolska okrož-
ja glede na potrebe. 

Foto: M24
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